
Protokół Nr XI/2011
sesji Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach

w dniu 29 czerwca 2011 r.
w sali sesyjnej tarnogórskiego Ratusza

od godz. 9:30 do godz. 18:00

1. Otwarcie sesji.

2. Przedstawienie i przyjęcie porządku obrad.

3. Część informacyjna.

4. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 27 kwietnia oraz 25 maja br.

5. Projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz  ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu miasta Tarnowskie Góry za 2010 rok.

6. Projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  Burmistrzowi  Miasta  Tarnowskie  Góry 

absolutorium za 2010 rok.

7. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2011 rok.

8. Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy 

Tarnowskie Góry.

9. Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach 

Nr L/582/2009 z dnia 2 grudnia 2009 r. dotyczącej przyjęcia do realizacji programu 

inwestycyjnego  wynikającego  ze  Studium  Wykonalności  przedsięwzięcia  pn. 

„Budowa  kanalizacji  sanitarnej  i  deszczowej  oraz  oczyszczalni  ścieków 

komunalnych w Tarnowskich Górach – II Faza”. 

10.Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  LIX/695/2010  Rady  Miejskiej 

w Tarnowskich Górach z dnia 23 czerwca 2010 roku w sprawie określenia zakresu 

i formy  informacji  o przebiegu  wykonania  budżetu  miasta  Tarnowskie  Góry  za 

pierwsze  półrocze  roku  budżetowego,  informacji  o  kształtowaniu  się  wieloletniej 

prognozy  finansowej  oraz  informacji  o  przebiegu  wykonania  planu  finansowego 

samorządowych  instytucji  kultury  i samodzielnych  publicznych  zakładów  opieki 

zdrowotnej za pierwsze półrocze roku budżetowego. 

11. Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  IX/106/2011  Rady  Miejskiej 

w Tarnowskich Górach z dnia  27 kwietnia 2011 r.  w sprawie określenia  wzorów 

formularzy obowiązujących podatników podatku od nieruchomości, podatku rolnego 

i podatku leśnego, określenia warunków i trybu ich składania za pomocą środków 

komunikacji  elektronicznej  oraz  możliwości  składania  deklaracji  na  podatek 

od środków transportowych za pomocą środków komunikacji elektronicznej. 
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12.Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  II/19/2010  Rady  Miejskiej 

w Tarnowskich Górach z dnia 10 grudnia 2010 r. w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od nieruchomości na 2011 r.

13.Projekt uchwały w sprawie zmiany Załącznika Nr 3 do Statutu Gminy Tarnowskie 

Góry  nadanego  Uchwałą  Nr VIII/91/2011  Rady Miejskiej  w  Tarnowskich  Górach 

z dnia 30 marca 2011 r.

14.Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  statutu  Gminy  Tarnowskie  Góry  poprzez 

ustalenie zasad i trybu występowania przez grupę mieszkańców miasta Tarnowskie 

Góry  z inicjatywą  podjęcia  uchwały  lub  stanowiska  przez  Radę  Miejską 

w Tarnowskich Górach. 

15.Projekt  uchwały  w  sprawie  uchylenia  Uchwały  Nr  IX/112/2011  Rady  Miejskiej 

w Tarnowskich Górach z dnia 27 kwietnia 2011 r. w sprawie przyjęcia planu nadzoru 

nad żłobkami i klubami dziecięcymi.

16.Projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  planu  nadzoru  nad  żłobkami  i  klubami 

dziecięcymi.

17.Projekt  uchwały w sprawie  opłat  za  pobyt  dziecka  w Żłobku Publicznym Nr  1 

prowadzonym przez Gminę Tarnowskie Góry.

18.Projekt  uchwały  w  sprawie  wydania  opinii  do  projektu  uchwały  Rady  Powiatu 

Cieszyńskiego dotyczącego przekształcenia Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej 

w Cieszynie.

19.Projekt uchwały w sprawie prowadzenia przez Gminę Tarnowskie Góry działalności 

polegającej na świadczeniu usług telekomunikacyjnych.

20.Projekt  uchwały  w  sprawie  przyznania  dotacji  na  prace  konserwatorskie  przy 

zabytku wpisanym do rejestru zabytków, nie stanowiącym własności gminy.

21.Projekt  uchwały  w  sprawie  przyznania  dotacji  na  prace  konserwatorskie  przy 

zabytku wpisanym do rejestru zabytków, nie stanowiącym własności gminy.

22.Sprawozdanie z działalności Komisji REWIZYJNEJ za okres I półrocza 2011 roku.

23.Projekt uchwały w sprawie planu pracy Komisji REWIZYJNEJ na okres II półrocza 

2011 roku.

24. Projekt  uchwały  w  sprawie  nadania  nazwy  drodze  wewnętrznej  w  mieście 

Tarnowskie Góry /ul. Rudolfa von Carnalla/.

25. Projekt  uchwały  w  sprawie  nadania  nazwy  drodze  wewnętrznej  w  mieście 

Tarnowskie Góry /ul. Ptasi Jar/.

26. Projekt  uchwały  w  sprawie  nadania  nazwy  drodze  wewnętrznej  w  mieście 

Tarnowskie Góry /ul. Kosów/.
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27.Projekt uchwały w sprawie przyjęcia darowizny przez Gminę Tarnowskie Góry.

28.Projekt uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XLVII/522/2009 Rady Miejskiej 

w Tarnowskich Górach z dnia 30 września 2009 r.

29.Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnych  umów 

dzierżawy  nieruchomości  gruntowych  będących  własnością  Gminy  Tarnowskie 

Góry.

30.Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnych  umów 

dzierżawy  nieruchomości  gruntowych  będących  własnością  Gminy  Tarnowskie 

Góry.

31.Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 

na okres nie przekraczający trzech lat nieruchomości gruntowej położonej w rejonie 

ulicy Grzybowej.

32. Interpelacje, wnioski, pytania radnych, dyskusja ogólna.

Ad. 1
Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej,  Franciszek  NOWAK otworzył  obrady  XI  sesji 

Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach. Następnie na podstawie listy obecności stwierdził 

prawomocność obrad i powitał gości, przybyłych na dzisiejszą sesję.

Listy obecności stanowią załącznik do niniejszego Protokołu. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej,  Franciszek  NOWAK  odczytał  pismo 

Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  Stanisława  KOWOLIKA,  zgodnie  z  którym, 

na podstawie  zapisu  §  2  ust.  5  Statutu  Gminy  Tarnowskie  Góry,  został  wyznaczony 

do pełnienia zastępstwa tj. do prowadzenia XI sesji Rady Miejskiej w dniu dzisiejszym. 

Ad. 2
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, Franciszek NOWAK zwrócił się do Rady Miejskiej 

oraz Burmistrza Miasta z pytaniem o uwagi i wnioski do porządku obrad.

Zastępca  Burmistrza  Miasta,  Piotr  SKRABACZEWSKI zgłosił  wniosek o  wycofanie 

z porządku obrad projektu uchwały w sprawie  wezwania do usunięcia naruszenia prawa 

przez uchwałę  Nr LIV/648/2010 Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z 24 marca 2010 r. 

w sprawie lokalizacji  kasyna gry /w związku z pisemnym wnioskiem Przewodniczącego 

Zarządu Stowarzyszenia Miłośników Ziemi Tarnogórskiej, Pana Marka KANDZI/. 
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Po wyjaśnieniu  wątpliwości  Radnych,  dotyczących  podjęcia  procedury głosowania  nad 

wnioskiem  Burmistrza  Miasta  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej poddał  pod 

głosowanie złożony  wniosek Nr 1 o wycofanie z porządku obrad projektu uchwały 
w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa przez Uchwałę Nr LIV/648/2010 
Rady  Miejskiej  w  Tarnowskich  Górach  z  24  marca  2010  r.  w sprawie  lokalizacji 
kasyna gry.

Za głosowało – 12 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od głosu wstrzymało się – 2 Radnych, 

3 Radnych nie brało udziału w głosowaniu. 

Wniosek zatem został przyjęty. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej przystąpił  do  procedury  głosowania  nad 

porządkiem obrad dzisiejszej sesji. 

Za głosowało – 16 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od głosu wstrzymało się – 0 Radnych,

1 Radny nie brał udziału w głosowaniu.

Porządek  obrad  XI  sesji  Rady  Miejskiej  w  Tarnowskich  Górach  został  przyjęty 
/jak w pkt. 1 – 32, str. 1-3 niniejszego Protokołu/. 

Ad. 3
Cześć informacyjna 

• W dniu 25 maja 2011 r., otrzymałem pismo od Prezesa Prawa i Sprawiedliwości 

Jarosława Kaczyńskiego, z prośbą o podjęcie na forum Rady Miejskiej  Uchwały 

w sprawie  wyrównania dopłat  rolniczych i  uznania rolnictwa za priorytet  polskiej 

prezydencji w Unii Europejskiej.

• W  dniu  7  czerwca  2011  r.,  otrzymałem  od  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej 

w Katowicach, Uchwałę wydającą  pozytywną opinię o wniosku Komisji Rewizyjnej 

w     sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Tarnowskie Góry.  

• W dniu 9 czerwca 2011 r. wpłynęło pismo Prezesa Sądu Okręgowego w Gliwicach, 

z rozporządzeniem  Ministra  Sprawiedliwości  w  sprawie  sposobu  postępowania 

z     dokumentami złożonymi radom gminy przy zgłaszaniu kandydatów na ławników   

oraz wzorów kart zgłoszenia.

• W dniu 10 czerwca 2011 r. otrzymałem od Dyrektora Biblioteki Śląskiej informację, 

że  Miejska  Biblioteka  Publiczna  w  Tarnowskich  Górach  odnotowała  wysoki 

wskaźnik czytelnictwa,  oraz  podziękowania,  że jej  działania  wpływają na wysoki 
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poziom,  nie  tylko  czytelnictwa,  ale  także  rozwój  intelektualny  i  kulturalny 

mieszkańców Naszego miasta. 

• W  dniu  16  czerwca  2011  r. wpłynął  protokół  z  posiedzenia   Tarnogórskiego   

Ośrodka  Terapii  Uzależnień  Profilaktyki  i  Pomocy Psychologicznej  SPZOZ wraz 

   z     Uchwałą   w sprawie zaopiniowania sprawozdania finansowego TOTU za 2010 r.  

• W dniu 20 czerwca 2011 r. wpłynęło pismo Rady Dzielnicy Strzybnica  o wycofaniu 

się ze Spartakiady Dzielnic 2011 r.

• W  dniu  20  czerwca  2011  r.  na  posiedzeniu  Komisji  Praworządności 

Bezpieczeństwa   omawiano sprawę wyborów do Rady Dzielnicy Śródmieście  – 

Centrum. Podczas tego posiedzenia Pan Tomasz MAREK  zrezygnował  z funkcji 

członka Rady Dzielnicy Śródmieście,  a  Pan Marek BREGUŁA  wycofał  pismo na 

nieprawidłowości przy przeprowadzaniu tych wyborów.

• W dniu  21 czerwca 0211 r,  wziąłem udział  w uroczystym podsumowaniu  roku 

sportowego, które odbyło się w Pałacu w Rybnej.

Przewodniczący  Komisji  PRAWORZĄDNOŚCI  I  BEZPIECZEŃSTWA,  Stefan 
ZIENTKOWSKI poinformował,  że  na  posiedzeniu  Komisji  PiB  w  dniu  20  czerwca  br. 

Komisja  analizowała  możliwości  zmiany  Statusu  Gminy  Tarnowskie  Góry  z  miasta 

powiatowego  na miasto  na  prawach powiatu.  Szczegółowych  informacji  w  tej  sprawie 

udzieli  Wiceprzewodniczący Komisji PRAWORZĄDNOŚCI I BEZPIECZEŃSWA, Tomasz 

OLSZEWSKI. 

 

Wiceprzewodniczący  Komisji  PRAWORZĄDNOŚCI  I  BEZPIECZEŃSWA,  Tomasz 
OLSZEWSKI poinformował, że w dyskusji na temat możliwości zmiany Statutu Gminy na 

miasto na prawach powiatu padały argumenty „za” i „przeciw”. Radny wyjaśnił: „uznaliśmy 

to  za pierwszy krok w rozwinięciu  tej  dyskusji.  Uznaliśmy,  że jest  to  rozwiązanie,  nad 

którym warto  się  pochylić,  które  daje  nam możliwości,  troszeczkę  innego  rozwoju  dla 

naszego miasta.  Nie podjęliśmy żadnego stanowiska,  stwierdziliśmy,  że warto  do tego 

tematu  wrócić  po  wakacjach,  i  jednak  rozszerzyć  grono  osób,  które  będą  nad  tym 

dyskutowały, poprzez zaproszenie Wójtów i Burmistrzów z Powiatu Tarnogórskiego oraz 

rozszerzenie  dyskusji  na  społeczność  Tarnowskich  Gór.  Ja  ze  swojej  strony  oczekuję 

pomocy ze strony Władz naszego miasta, żeby ta informacja dotarła i ewentualnej pomocy 

technicznej, żebyśmy tutaj mogli Wójtów i Burmistrzów zaprosić i ten temat rozpocząć”. 

Następnie Radny zaproponował zorganizowanie spotkania, na które zostaną zaproszeni 

przedstawiciele polskiego Parlamentu oraz zainteresowane gminy. Spotkanie będzie miało 
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na  celu:  „przyjąć  zobowiązanie,  że  jeżeli  będą  nas  reprezentowali  po  najbliższych 

wyborach, to będą starali się ten projekt zmian ustawy o samorządzie gminnym zgłaszać 

i forsować  na forum Parlamentu.”  Następnie  zaproponował  stworzenie  stowarzyszenia, 

dzięki któremu głos naszej gminy w tej sprawie będzie silniejszy. 

Część informacyjna Burmistrza Miasta                                                          

INFORMACJA
z działalności wydziałów Urzędu Miejskiego oraz jednostek organizacyjnych Gminy 

w okresie od dnia 24.05.2011r. - 27.06.2011r. 

Wydział Inwestycji i Remontów:

1. "Budowa  boiska  wielofunkcyjnego  wraz  z  dojazdem przy ZSP Nr  2"  -  trwają  prace 

projektowe.

2. "Budowa bieżni lekkoatletycznej przy SP Nr 5" – trwają prace projektowe.

3. Oświetlenie ulic - trwają prace projektowe budowy oświetleń w 6 punktach miasta: przy 

    ul. Obwodowej, Śniadeckiego, Targowej, Plebiscytowej, Ogrodowej, Staropolskiej.

4. "Budowa kanalizacji - Repty Śląskie" – z uwagi na błędy projektowe zmuszeni jesteśmy 

    rozwiązać umowę z Wykonawcą.

5. Utwardzenie dróg gruntowych wewnętrznych i dojazdowych – przygotowano materiały 

do ogłoszenia postępowania o wszczęcie zamówienia publicznego na utwardzenie ulic” 

Mieszka I i ciągu pieszego od Osiedla Andersa w kierunku ul. Nakielskiej oraz położenia 

nawierzchni  asfaltobetonowej  na ostatnim fragmencie ul.  Jasnej.  W najbliższym czasie 

zostanie ogłoszony przetarg.

6. "Termomodernizacja  obiektów  oświatowych  -  Gimnazjum  Nr  4"  –  zakończono 

docieplenie  elewacji  frontowej  segmentu  C  oraz  przewiązki.  Zakończono  docieplenie 

połaci dachu segmentu E i przewiązki.

7. Trwają prace budowlane przy budowie ogrodzenia boiska TS Gwarek.

8. "Modernizacja sieci kanalizacyjnej w ul. Tysiąclecia" – zakończono roboty i odebrano 

    protokołem odbioru końcowego w dniu 13.06.2011r.

9. Remont  nawierzchni  na  terenie  PG Nr  4  –  rozpoczęto  rozbiórkę  płyt  chodnikowych 

i wykonano pomiary geodezyjne.

10. Rewitalizacja placu zabaw w parku miejskim przy ul. Kard. Stefana Wyszyńskiego – 

Wszczęto  postępowanie  o  udzielenie  zamówienia  publicznego.  W  dniu  28.06.2011r. 

6



nastąpi otwarcie ofert.

11. Remont  budynku  przy  ul.  Sienkiewicza  2  –  przebudowa  pomieszczeń  Wydziału 

Ochrony Środowiska. Ze względu na to, że budynek w grudniu 2010 roku został wpisany 

do  ewidencji  zabytków  Wojewódzkiego  Konserwatora  Zabytków  wystąpiliśmy 

o pozwolenie na budowę do Starosty Tarnogórskiego. Postanowieniem z dnia 17.06.2011r. 

Starosta  Tarnogórski  zawiadomił,  że  z  uwagi  na  dużą  liczbę  wniosków  odroczono 

rozpatrzenie sprawy o udzielenie pozwolenia na budowę do 65 dni.

12. „Remont  boiska  KS  „Górnik”  Bobrowniki  Śląskie  –  skoszono  pierwszą  trawę, 

naprawiono drenaż. Ze względu na upały podlewana jest murawa boiska.

13. Budowa  drogi  lokalnej  łączącej  ul.  Bałtycką  z  ul.  Łanową  wg  wskazań  planów 

zagospodarowania  przestrzennego.  Wyłoniono wykonawcę na wykonanie dokumentacji 

projektowej i podpisano umowę.

14. Budowa drogi  ul.  Sielanka wraz  z kanalizacją  deszczową oraz oświetleniem. Trwa 

procedura wyboru Wykonawcy spośród złożonych ofert.

15. Wykonanie chodnika łączącego ul. Ks. Siwca z ul. M. Rozpłochowskiej – zwrócono się 

do  Spółdzielni  Mieszkaniowej  „Chemik”  o  przekazanie  dokumentacji  projektowej  oraz  

o przeniesienie decyzji o pozwoleniu na budowę na rzecz gminy Tarnowskie Góry.

Wydział Gospodarki Nieruchomościami:

1.     Przygotowano postanowienia w sprawie:  

• sprzedaży w drodze II  przetargu ustnego nieograniczonego lokalu mieszkalnego 

usytuowanego w klatce przy ulicy Krakowskiej 2A budynku Krakowska 2A-Rynek 7 

w Tarnowskich Górach,

• sprzedaży na rzecz najemcy lokalu mieszkalnego usytuowanego w budynku przy 

ulicy Legionów 37 A, B w Tarnowskich Górach,

• przeznaczenia  do  dzierżawy  na  okres  nie  przekraczający  3  lat,  nieruchomości 

gruntowych położonych w Tarnowskich Górach przy ulicy: Moniuszki, w rejonie ulic 

Kościelnej i Niedziałkowskiego, w rejonie ulicy Norweskiej, Opatowickiej, Lipowej, 

ulicy Piotra Skargi, ulicy Głównej,

• sprzedaży  nieruchomości  gruntowych  w  drodze  ustnych  przetargów 

nieograniczonych  położonych  w  Tarnowskich  Górach  w  rejonie  ulicy  Cypriana 

Bystrama-Zielonej, w rejonie ulicy Chopina, przy ulicy Opatowickiej, w rejonie ulicy 

Głogowej i przy ulicy Wiejskiej,

• sprzedaży  na  rzecz  użytkownika  wieczystego  prawa  własności  nieruchomości 

gruntowej położonej przy ulicy Towarowej.
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2. Zawarto  akty  notarialne  w sprawie  równoczesnej  sprzedaży na  rzecz  najemców 24 

lokali   mieszkalnych  usytuowanych   w budynku przy ul.  Słoneczników 57 za kwotę: 

233.396  zł  oraz  równoczesnej  sprzedaży na  rzecz  najemców  9  lokali   mieszkalnych 

usytuowanych  w budynku przy ul. Rynek 7 - Krakowska 2A za kwotę: 82.426 złotych.

3.     Zawarto:  

− 3 umowy dzierżawy na nieruchomość o łącznej pow. 13186 m2 ,

− 1 umowę użyczenia nieruchomości.

4. Rozwiązano 4 umowy dzierżawy.

 5.     Wydano:  

17 zgód na wejście w teren,

 3 zgody na wycinkę drzew,

 6 zgód na korzystanie z drogi wewnętrznej gminnej,

 3 prawa pierwokupu,

15 zawiadomień o nadaniu numeru porządkowego nieruchomości,

11 postanowień opiniujących podział nieruchomości,

  2 postanowienia o rozgraniczeniu nieruchomości,

15 decyzji zatwierdzających projekty podziału  nieruchomości.

6. Zawarto  4  umowy  dotyczące  wyrażenia  zgody  na  korzystanie  z  nieruchomości 

gminnych. Złożono 11 wniosków do Wojewody Śląskiego o komunalizację nieruchomości 

z mocy  prawa.  Sporządzono  4  protokoły  w  sprawie  przyjęcia  nieruchomości  – 

komunalizacja na wniosek.

Zespół  ds.  Realizacji  Projektu  pn.  Budowa  kanalizacji   sanitarnej  i  deszczowej  

w     Tarnowskich Górach:  

Kontrakt  1A –  Modernizacja  i  rozbudowa  systemu  kanalizacji  sanitarnej  i deszczowej 

w zlewni COŚ:

• Zakończono  zasadniczy  zakres  robót  objętych  Kontraktem  nr  1A,  Trwają 

przygotowania  do  wykonania  przełączeń  sieci  kanalizacyjnych  związanych 

z planowanym rozruchem COŚ,

• Trwają  czynności  związane z  przekazaniem wytworzonego majątku  trwałego na 

majątek Gminy Tarnowskie Góry.
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Kontrakt  1B –  Modernizacja  i  rozbudowa  systemu kanalizacji  sanitarnej  i deszczowej 

w zlewni COŚ:

• budowa  sieci  w  dzielnicy  Śródmieście  –  Centrum  –  ulice:  Gruzełki,  Towarowa, 

Piernikarczyka, rejon ronda „Ranoszka”, rejon „Fazos”, rejon ul. Lyszcze/Gliwicka,

• budowa  sieci  w  dzielnicy  Bobrowniki  Śląskie:  Parkowa,  Strzelnicza, 

Radzionkowska,

• oraz w rejonie Kolejarz-Staszic – ulice: Szczęść Boże.

• trwają  czynności  związane  z  odtwarzaniem  nawierzchni  w  ulicach,  w  których 

zakończono układanie sieci kanalizacyjnej.

Kontrakt 2 - Budowa Centralnej Oczyszczalni Ścieków:

• kontynuowano  prace  wykończeniowe  budynków  oraz   montaż  instalacji 

i wyposażenia technologicznego,

• kontynuowano roboty budowlane związane z budową drogi  dojazdowej  do COŚ 

oraz dróg wewnętrznych,

• zakończono  montaż  zbiornika  Wydzielonej  Komory  Fermentacyjnej;  rozpoczęto 

próby szczelności,

• wykonano stan surowy zamknięty budynku administracyjno-socjalnego nr 1 (trwają 

prace instalacyjne),

• kontynuowano prace związane z niwelacją terenu i zagęszczaniem gruntu, 

• prowadzono  prace  związane  z  montażem  urządzeń  pozwalających  na 

automatyzację procesów,

• prowadzone jest sukcesywnie przygotowanie do rozruchu (przygotowywane są do 

uruchomienia wszystkie maszyny, urządzenia i instalacje w zakresie kompletności 

i czynności ruchowych).

Kontrakt 6 – Opracowanie dokumentacji projektowej rozbudowy i modernizacji kanalizacji 

sanitarnej, ogólnospławnej i deszczowej w zlewni „Repty” i „Leśna”

 -  Trwają prace projektowe kanalizacji dla Strzybnicy i Rept

II Faza

• Ogłoszono  przetarg  na  doprojektowanie  fragmentów  kanalizacji  w  dzielnicy 

Śródmieście - Centrum,

• Trwają  przygotowania  do  podpisania  umowy  o  dofinansowanie  z  Narodowym 

Funduszem  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej.  Planowany  termin 

podpisania umowy: 30.06.2011 r.
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6. Realizacja spraw bieżących:

• współpraca z instytucjami zewnętrznymi, inwestorami i mieszkańcami Tarnowskich 

Gór.

Wydział Strategii, Rozwoju i Promocji Miasta:

1. Gmina  Tarnowskie  Góry  wraz  z  innymi  miastami  tj.  Świętochłowice,  Siemianowice 

Śląskie  i  Czeladź  promowała  się  poprzez  uczestnictwo  w  Konkursie  "Moje  miasto 

w Silesia City Centre”  w dniach od 10-16 czerwca 2011 r.

2. Promocja Gminy Tarnowskie Góry w imprezie plenerowej pn. „Śląskie Manewry 2011”. 

Impreza odbyła się w dniach od 3-5 czerwca br. na terenie Tarnowskich Gór, Bytomia  

i Radzionkowa i obejmowała m.in.  Zlot Pojazdów Militarnych. 

3. Zakończono  realizację  projektu   pn.  „KOTEK  -  Komputerowe  Okno  Tarnogórskiej 

Edukacji  Kulturalnej”,  dofinansowanego ze  środków  Europejskiego  Funduszu  Rozwoju 

Regionalnego.  

W  ramach  realizowanego  projektu  uruchomiono  stronę  internetową  dla  dzieci.  Ta 

interaktywna  strona uczy historii  Tarnowskich  Gór  poprzez dziedzictwo  kulturowe oraz 

przedstawia możliwości spędzania wolnego czasu z kulturą w naszym mieście.

4. 18  czerwca  2011  r.  Gmina  Tarnowskie  Góry  była  współorganizatorem  otwarcia 

zabytkowego Kompleksu Zamkowego w Starych Tarnowicach. 

5. W  ramach  realizowanego  przez  Gminę  Tarnowskie  Góry  projektu  pn.  „Inwestuj 

w Tarnowskich  Górach”,  współfinansowanego  przez  Unię  Europejską  z  Europejskiego 

Funduszu  Rozwoju  Regionalnego  w  ramach  Regionalnego  Programu  Operacyjnego 

Województwa  Śląskiego,  uruchomiono  stronę  internetową,  która  ma na  celu  promocję 

terenów inwestycyjnych w mieście. 

6. Trwają prace związane z rozliczaniem projektów pn.: 

- „Budowa ul. Kruczej i Grunwaldzkiej w Tarnowskich Górach”, realizowanego w ramach 

Regionalnego  Programu  Operacyjnego  Województwa  Śląskiego  na  lata  2007-2013, 

Priorytet  VII  –  Transport,  Działanie  7.1.  Modernizacja  i  rozbudowa  sieci  drogowej, 

Poddziałanie 7.1.2. Modernizacja i rozbudowa infrastruktury uzupełniającej kluczową sieć 

drogową.

- „Rewitalizacja Pałacu w Rybnej wraz z otoczeniem na cele kulturalne”  dofinansowanego 

w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 2007-

2013, Priorytet IV- Kultura, Działanie 4.1.Infrastruktura kultury. 
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7. W dniach 24-25 maja br. Gmina Tarnowskie Góry wzięła udział w Międzynarodowych 

Targach Real Vienna w Wiedniu. Targi skierowane były przede wszystkim do pośredników 

handlu nieruchomościami, deweloperów oraz firm poszukujących terenów pod inwestycje. 

Gmina Tarnowskie Góry wystawiła swoje stoisko, które cieszyło się powodzeniem wśród 

odwiedzających.  Na  stoisku  Gminy  Tarnowskie  Góry  prezentowana  była  oferta 

inwestycyjna 7 terenów inwestycyjnych. Udział Gminy w Międzynarodowych Targach Real 

Vienna  w  Wiedniu  został  zrealizowany  w  ramach  projektu  „Inwestuj  w  Tarnowskich 

Górach”  współfinansowanego ze  środków Unii  Europejskiej  z  Europejskiego Funduszu 

Rozwoju Regionalnego z Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego 

na lata 2007 - 2013. 

8. W dniach 28-29 maja 2011 Gmina Tarnowskie Góry miała możliwość promowania się 

w Niemczech poprzez udział w pochodzie historycznym, podczas obchodów 1050-lecia 

miasta partnerskiego Bernburga. 

9. Na  Międzynarodowym  Porcie  Lotniczym  w  Katowicach  w  Pyrzowicach Gmina 

promowała się poprzez wyświetlanie filmów promocyjnych o mieście.

10. W ramach projektu „Inwestuj  w Tarnowskich Górach”  wysłano materiały promujące 

tereny inwestycyjne w Gminie do 200 placówek konsularnych i ambasad. 

11. Przygotowywanie projektów i wydruk listów gratulacyjnych dla Koła Polskiego Związku 

Emerytów i Rencistów.

12. Przygotowywanie  projektów  i  wydruk  plakatów  i  ulotek  dla  ,,UKS  Dwójka’’  Klubu 

Sportowego Judo wsparcie imprezy z Pawłem Nastulą.

Biuro Zamówień Publicznych:

Wszczęte postępowania o udzielenie zamówienia publicznego

W trybie przetargu nieograniczonego o wartości zamówienia mniejszej niż kwoty określone 

w przepisach wydanych na podstawie art.  11  ust.  8  ustawy Pzp (193.000 Euro  – dla 

dostaw lub usług i 4.845.000 Euro – dla robót budowlanych) na:

♦ Bieżące  utrzymanie  zrekultywowanego  składowiska  odpadów  komunalnych  przy 

ul. Opolskiej w Tarnowskich Górach;

♦ Remont  pokrycia  dachowego  budynku  mieszkalnego  przy  ul.  Piotra  Skargi  13 

w Tarnowskich Górach;

♦ Remont  kominów  i  pokrycia  dachowego  budynku  mieszkalno  -  usługowego  przy 

ul. Rynek 6 i 6a w Tarnowskich Górach;

♦ Zbiórka odpadów wielkogabarytowych w 2011r.

♦ Rewitalizacja placu zabaw w Parku Miejskim przy ul. Kard. Wyszyńskiego w Tarnowskich 

   Górach;
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♦ Promocja tarnogórskich terenów inwestycyjnych w prasie i czasopismach;

♦ Świadczenie usług geodezyjnych na terenie Tarnowskich Gór w latach 2011-2013;

♦ Utwardzenie placu oraz remont budynku gospodarczego na terenie OSP Repty Śląskie 

przy ul. Długiej 10 w Tarnowskich Górach;

♦ Wycena nieruchomości w 2011r.

Zakończone postępowania o udzielenie zamówienia publicznego

W trybie przetargu nieograniczonego o wartości zamówienia mniejszej niż kwoty określone 

w przepisach wydanych na podstawie art.  11  ust.  8  ustawy Pzp (193.000 Euro  – dla 

dostaw lub usług i 4.845.000 euro – dla robót budowlanych) na:

♦ Kontrakt 1B/Uz-1 wykonanie włączeń do budowanej kanalizacji sanitarnej,

♦ Budowa kanalizacji w Tarnowskich Górach w dzielnicy Repty Śląskie;

♦ Wykonanie ogrodzenia przy stadionie miejskim przy ul. Wojska Polskiego w Tarnowskich 

Górach;

♦ Remont nawierzchni na terenie Publicznego Gimnazjum nr 4 w Tarnowskich Górach.

Wydział Ochrony Środowiska:

♦     Decyzje o środowiskowych uwarunkowaniach:  

   Wszczęto postępowanie  w sprawie wydania decyzji dla przedsięwzięć:

• budowa zespołu kontenerowych garaży na samochody osobowe w ilości 51 szt. 

przy ul. Donieckiej,

• przebudowa  hali  badawczo-przemysłowej  i  budowa  stanowisk  badawczych 

na terenie FMiU TAGOR S.A. przy ul. Hutniczej 5-9, 

• budowa  hali  magazynowo  –  usługowej  z  budynkiem  biurowym  i  niezbędną 

infrastrukturą, przyłączami, sieciami: wody, kanalizacji sanitarnej i deszczowej, 

elektroenergetyczną,  gazu,  parkingami  i  drogami  wewnętrznymi,  zbiornikiem 

p. poż. i obiektem technicznym przy ul. Czarnohuckiej 3. 

♦ W zakresie decyzji na usunięcie drzew i krzewów wydano 17 decyzji, w tym 2 - decyzje 

dla  Zarządu Dróg Powiatowych w Tarnowskich Górach na usunięcie  drzew rosnących 

w pasie  drogowym  przy  ul.  Grzybowej  oraz  przy  skrzyżowaniu  ul.  Opolskiej 

z ul. Wyspiańskiego w ramach planowanej przebudowy. Wnioskodawców zobowiązano do 

dokonania nasadzeń zastępczych.

Ponadto wydano 2 decyzje w zakresie umorzenia należności z tytułu ustalonej opłaty za 
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usunięcie  drzew,  pod  warunkiem  dokonania  nasadzeń  zastępczych:  dla  spółki  OLES 

SYSTEM Sp.  Jawna z  siedzibą  w Dąbrowie  Górniczej  i  dla  Fabryki  Mebli  „BODZIO”, 

Bogdan Szewczyk sp .j. w Goszczu. Przedmiotowe nasadzenia zachowały żywotności po 

okresie 3-lat, od ich posadzenia.

Wszczęto 5 postępowań w sprawie wydania zezwolenia na usunięcie drzew i krzewów.

Przesłano 1 projekt decyzji na usunięcie drzew z pasa drogowego dróg powiatowych do 

Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska w Katowicach, celem zaopiniowania.

♦     W zakresie utrzymania terenów zielonych wraz z przyległą infrastrukturą:  

− na terenie Parku w Reptach prowadzono bieżące prace pielęgnacyjno-porządkowe, 

koszenie  trawników,  cięcie  żywopłotów  oraz  wyrób  drewna  opałowego 

z powalonych drzew i konarów,

− kontynuowano  cięcia  pielęgnacyjne  drzew  z  terenów  zieleni  w  tym  min. 

przeprowadzono cięcia formujące drzew form piennych i naturalnych rosnących w 

pasie drogowym ulic: Klonowej, Kasztanowej, Andersa, Lasowicka, Morcinka (pętla 

autobusowa), Królika (plac targowy), Słoneczników,

− przeprowadzono wycinki 16szt. drzew z terenów zieleni w tym: ul. Armii Krajowej, 

Doniecka, Andersa i terenu gimnazjum nr 2 – ul. Wyspiańskiego,

− na  skwerach,  zieleńcach  i  w  parkach  kontynuowano  prace  pielęgnacyjno-

porządkowe, prowadzono koszenie traw na skwerach, w Parku w Strzybnicy oraz 

w pasach drogowych dróg miejskich, 

− zakończono  obsadzania   pojemników  kwiatowych   i  kwietników ziemnych    II 

zmianą roślin  sezonowych,

− wykonano prace remontowe urządzeń zamontowanych w Skate Parku (w ramach 

gwarancji) oraz uzupełniono wyposażenie o 2 kosze na odpady,

− wykonano  naprawę  urządzeń  zabawowych,  w  których  podczas  przeglądu 

technicznego wykryto braki lub usterki,

− dokonano zgłoszenia robót nie wymagających uzyskania pozwolenia na budowę 

dotyczących  montażu  4  szt.  tablic  informacyjnych  wokół  zrekultywowanego 

składowiska  odpadów  komunalnych  przy  ul.  Opolskiej.  Rozpoczęto  również 

procedurę  wyłonienia  wykonawcy  robót  polegających  na  wykonaniu  i  montażu 

tablic,

− zakończono naprawę gwarancyjną Krzyża Powstańców Śląskich przy ul. Gliwickiej. 
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    ♦     W zakresie edukacji ekologicznej:  

• 08.06.2011  roku  w  Tarnogórskim  Centrum  Kultury  odbyło  się  uroczyste 

podsumowanie  i wręczenie  nagród  laureatom  konkursów  pod  hasłem;  „Mój 

ekologiczny  dom  –  moje  czyste  środowisko”  i  „Z  piosenką  ekologiczną  bliżej 

przyrody”  organizowanych  przez  Zarząd  Oddziału  Powiatowego  Ligi  Ochrony 

Przyrody  oraz  Wydział  Ochrony  Środowiska  Urzędu  Miejskiego  w  Tarnowskich 

Górach,

• 10.06.2011 roku w Tarnogórskim Centrum Kultury zorganizowano II Sportowy Eko-

Turniej z okazji Międzynarodowego Dnia Ochrony Środowiska. Organizatorami byli 

Wydział Ochrony Środowiska Urzędu Miejskiego w Tarnowskich Górach, Remondis 

Tarnowskie Góry Sp. z o.o. i Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o.,

• Rozliczono dotację z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Katowicach na zakup koszulek i nagród dla uczestników i laureatów II 

„Sportowego  Eko  -  turnieju”,  który  odbył  się  10  czerwca  2011r.  z okazji 

Międzynarodowego  Dnia  Ochrony  Środowiska  Naturalnego  w  Tarnogórskim 

Centrum Kultury,

• Ogłoszono  II  edycję  konkursu  pod  hasłem;  „Zbieraj  elektroodpady  –  chroń 

środowisko”,

• Ogłoszono XII edycję konkursu o nagrodę Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry na 

„Najładniej  ukwiecony  balkon,  okno,  placówkę  usługowo-handlową,  kawiarenkę 

letnią w centrum Tarnowskich Gór na obszarze wyznaczonym ulicami: Bytomska, 

Marszałka  Józefa  Piłsudskiego,  Pokoju,  Styczyńskiego,  Powstańców  Śląskich, 

Opolską, Teofila Królika, Staropolską, Legionów”.

♦ Przeprowadzono  kontrolę  ubezpieczenia  obowiązkowego  OC  rolników  z  tytułu 

posiadania  gospodarstwa  rolnego  i  ubezpieczenia  budynków  rolniczych  wchodzących 

w skład gospodarstwa rolnego.

♦ Wykonano  koszenie  rowów  melioracyjnych  oraz  konserwacje  w  ramach  składki 

członkowskiej  przekazanej  przez  Gminę  dla  Miejskiej  Spółki  Wodnej  w  Tarnowskich 

Górach.

♦ Dokonano  zwrotu  podatku  akcyzowego  zawartego  w  cenie  oleju  napędowego  dla 

producentów  rolnych  oraz  dokonano  rozliczenia  rzeczowo-  finansowego  z  otrzymanej 

dotacji celowej z Urzędu Wojewódzkiego na powyższe zadanie.

♦ Zespół  do  spraw  Krajowego  Programu  Oczyszczania  Ścieków  Komunalnych 

zaktualizował  informacje  zawarte  w  KPOŚK.  Dane  zostały  przesłane  do  Krajowego 

Zarządu Gospodarki Wodnej. 
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♦ Na  wniosek  Starostwa  Powiatowego  zaopiniowano  pozytywnie  programy gospodarki 

odpadami niebezpiecznymi wytwarzanymi przez: „OMNIBUS” Z. Ochocki, M. Ochocki Sp. 

J. z siedzibą w Tarnowskich Górach przy ul. Towarowej 8.

      ♦     W zakresie rozpatrywania interwencji mieszkańców:  

• Wspólnie  ze  Strażą  Miejską  przeprowadzono  kontrolę  w  zakładzie  stolarskim 

„CONNEX” z siedzibą przy ul.  Kombatantów,  w sprawie uciążliwej  emisji  spalin. 

W trakcie  kontroli  nie  stwierdzono  emisji  oraz  uzyskano  informację,  że 

funkcjonariusze policji  powiatowej  dzień wcześniej  kontrolowali  budynek zakładu 

podczas pracy kotła – kontrola ta nie wykazała nieprawidłowości.

Wydział Architektury:

I.     Zestawienie  wniosków,  które  wpłynęły  do  Wydziału  Architektury  w  poszczególnych   

sprawach:

• o wydanie decyzji o warunkach zabudowy i zagospodarowaniu terenu - 42 wnioski,

• o wydanie  zaświadczeń o  przeznaczeniu  terenu w planie  lub  o  braku  planu  -  

40 wniosków,

• o wydanie wypisu i wyrysu z tekstu planu - 23 wnioski,

II     Załatwianie spraw bieżących:  

• Przygotowano i  wydano 28 decyzji  o warunkach zabudowy i  zagospodarowaniu 

terenu.

• Wnioski  w  sprawie  uzyskania  zaświadczenia  o  braku  miejscowego  planu 

zagospodarowania  przestrzennego  oraz  wnioski  o  uzyskanie  wypisu  i  wyrysu 

z planu załatwiane są na bieżąco.

• W toku postępowania znajduje się obecnie 99 spraw.

III.     Sprawy dodatkowe:  

1. Opracowanie projektu nowej elewacji budynku położonego w Tarnowskich Górach przy 

ulicy Sienkiewicza 5 – Przedszkole Nr 4.

2. Wydawanie opinii o przeznaczeniu działek dla Wydziału Gospodarki Nieruchomościami 

Urzędu Miejskiego oraz dla Starostwa Powiatowego.

3. Wydawanie opinii o możliwości podziału, zbycia lub wydzierżawienia działek na prośbę 

Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

4. Udzielanie  informacji  z  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  na 

prośbę Wydziału Ochrony Środowiska, Wydziału Gospodarki Nieruchomościami oraz dla 

Starostwa Powiatowego.

5. Odszukiwanie  dokumentacji  archiwalnej  dotyczącej  wydanych  przez  tutejszy  organ 
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pozwoleń na budowę.

  

Wydział Edukacji, Sportu i Turystyki:

−  Zakończono wypłatę II transzy stypendiów szkolnych za okres od I do VI/2011.  

Pomoc  materialną  o  charakterze  socjalnym  przyznano  328  uczniom  na  łączną 

kwotę 201.291,10 złotych. Przyznano również  5 zasiłków szkolnych  (z powodu 

zdarzenia losowego) na łączną  kwotę 1.800 złotych.

−  Prowadzenie  postępowań  administracyjnych  związanych  z  zakończeniem 

nierozliczonych stypendiów za rok szkolny 2010 / 2011 I transza (grudzień 2010). 

−  Bieżące rozliczanie stypendiów szkolnych przyznanych na rok szkolny 2010/2011.

−  Przygotowanie wniosku do Wojewody Śląskiego dotyczącego udzielania pomocy 

finansowej uczniom na zakup podręczników.

−  Zebranie materiałów ze szkół na przetarg dotyczący projektu pn. ,,Indywidualizacja 

procesu nauczania w klasach od I do III szkół podstawowych” oraz przygotowanie 

opisu przedmiotu zamówienia.

−  Przyjmowanie wniosków nauczycieli o wszczęcie postępowań egzaminacyjnych na 

nauczyciela mianowanego.

−  Przygotowanie projektów aktów wykonawczych do Uchwały Nr VIII/95/2011 Rady 

Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 30 marca 2011 r. w sprawie ustanowienia 

stypendiów  sportowych  oraz  nagród  i  wyróżnień  Burmistrza  Miasta  Tarnowskie 

Góry za osiągnięte  wyniki  sportowe  -  projekt  Postanowienia Burmistrza Miasta 

w sprawie: Regulaminów działania Komisji ds. stypendiów sportowych Burmistrza 

Miasta Tarnowskie Góry oraz Komisji  ds.  wyróżnień i  nagród Burmistrza Miasta 

Tarnowskie  Góry  w  dziedzinie  sportu;  projekt  Zarządzenia  Burmistrza  Miasta 

Tarnowskie Góry w sprawie: ustalenia i wprowadzenia wzoru wniosku o przyznanie 

stypendium sportowego Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry za osiągnięte wyniki 

sportowe;   projekt  Zarządzenia  Burmistrza  Miasta  Tarnowskie  Góry  w  sprawie: 

ustalenia  i  wprowadzenia  wzoru  wniosku o przyznanie  wyróżnienia  lub  nagrody 

Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry za osiągnięte wyniki sportowe. 

−  Praca  nad  aktami  wykonawczymi  do  projektu  Uchwały  Rady  Miejskiej 

w Tarnowskich  Górach  w  sprawie  finansowego  wspierania  rozwoju  sportu 

w Tarnowskich  Górach  oraz  określenia  warunków  i  trybu  udzielania  dotacji 

podmiotom niezaliczanym do sektora finansów publicznych  -  projekt Zarządzenia 

Burmistrza  Miasta  Tarnowskie Góry w sprawie:  ustalenia  i  wprowadzenia wzoru 

wniosku  o  udzielenie  wsparcia  finansowego  dla  rozwoju  sportu  w  Tarnowskich 
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Górach;  projekt  Zarządzenia  Burmistrza  Miasta  Tarnowskie  Góry  w  sprawie: 

ustalenia i wprowadzenia wzoru sprawozdania z wykorzystania dotacji na wsparcie 

finansowe dla rozwoju sportu w Tarnowskich Górach.

−  Przygotowanie postanowienia w sprawie powołania składu osobowego komisji ds. 

stypendiów sportowych  Burmistrza  Miasta  Tarnowskie  Góry  oraz  przygotowanie 

postanowienia  w  sprawie  powołania  składu  osobowego  Komisji  ds.  wyróżnień 

i nagród Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry w dziedzinie sportu.

−  Organizacja pracy Komisji ds. stypendiów sportowych oraz Komisji ds. wyróżnień 

i nagród Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry w dziedzinie sportu. 

−  Przygotowanie Zarządzenia Burmistrza Miasta w sprawie przyznania stypendium 

sportowego  Burmistrza  Miasta  oraz  Zarządzenia  Burmistrza  Miasta  w  sprawie 

przyznania wyróżnień i nagród za wyniki sportowe.

−  Organizacja spotkania w sprawie podsumowania sportowego roku 2010 w Pałacu 

w  Rybnej  w  dniu  21.06.2011r.,  w  czasie  którego  wręczono  stypendia  sportowe 

i nagrody  Burmistrza  Miasta  za  wyniki  sportowe  oraz  podsumowano  XV 

Spartakiadę Dzielnic.

−  Przygotowanie  umów w sprawie  przyznania  stypendium sportowego Burmistrza 

Miasta.  

−  Organizacja  XVI  Spartakiady  Dzielnic  (zawody  wędkarskie  oraz  turniej  piłki 

nożnej).

−  Organizacja Akcji Lato w placówkach oświatowych (przygotowanie Postanowienia 

w sprawie przeniesienia środków dla szkół).

−  Współtworzenie  strony  internetowej  miasta  w  zakresie  spraw  właściwych  dla 

sportu. 

−  Przygotowanie zleceń i zamówień dla Rad Dzielnic.

Biuro Kultury:

1. Organizacja konferencji  poświęconej 90 rocznicy wybuchu III  Powstania Śląskiego  - 

26.05.2011r.

2. Organizacja  koncertu  organowego  w  ramach  cyklu   „II  Koncerty  Organowe 

w Konwikcie” - 5.06.2011r.

3. Organizacja koncertu „Subito Santo – Odszedłeś, ale jesteś” - 5.06.2011r.

4. Organizacja imprezy podsumowującej XVIII Tarnogórski Konkurs Poetycki im. ks. Jana 

Twardowskiego pod patronatem Burmistrza Miasta – 10.06.2011r.

5. Współorganizacja prezentacji  miasta Tarnowskie Góry w Centrum Handlowym Silesia 
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City Center   w dniach 10.06 – 16.06. 2011r. w ramach konkursu „Twoje miasto w SCC”.

6. Współorganizacja  Charytatywnego Pikniku w Lasowicach – 25.06.2011r.

7. Organizacja koncertu inaugurującego  Wakacyjne Koncerty Plenerowe – 26.06.2011r.

8. Prowadzenie spraw związanych ze współorganizacją Repeckiego Pikniku Śpiewaczego.

9. Prowadzenie spraw związanych z organizacja  IV Tarnogórskiego Festiwalu Orkiestr 

Dętych   im. J. Szweda.

10. Prowadzenie spraw związanych z organizacją VIII Tarnogórskich Wieczorów Muzyki 

Organowej i Kameralnej.

11. Opracowanie  i  przygotowanie  umów  cywilno  –  prawnych  dotyczących  wspierania 

działań w zakresie kultury realizowanych przez organizacje pozarządowe w roku 2011.

12. Przygotowanie niezbędnej dokumentacji w związku z organizacją imprez  przez rady 

dzielnic:  przygotowanie  wniosków  o  wyrażenie  zgody  na  udzielenie  zamówień 

publicznych, zleceń oraz  opracowywanie faktur.

13. Kontrola  finansowa  dokumentów  dotacyjnych   organizacji  pozarządowych  –  ZHP 

i Polski Związek Niewidomych.

14. Bieżąca obsługa klienta.

Wydział Finansowy:

Referat Księgowości Podatkowej                                   

1. Księgowano wpłaty, przypisy i odpisy.

2. Wystawiano zaświadczenia o niezaleganiu w podatkach.

3. Wystawiano upomnienia.

4. Wystawiano tytuły wykonawcze.

5. Zwracano nadpłaty.

6. Wystawiano kwity do kasy – około 1250 szt.

7. Wystawiano postanowienia o zaliczaniu wpłat.

8. Sprawdzano deklaracje DT – 1 pod względem merytorycznym i rachunkowym.

9. Zakładano  kartoteki  podatnikom  w  oparciu  o  deklaracje  oraz  informacje  otrzymane 

z Wydziału Komunikacji Starostwa Powiatowego w Tarnowskich Górach.

10. Dokonywano przypisów na podstawie otrzymanych deklaracji.

11. Wszczynano  postępowania  podatkowe  w  celu  określenia  wysokości  zobowiązania 

w podatku  od środków transportowych.

12. Przyjmowano strony.

13. Udzielano  odpowiedzi  na  pisma  podatników,  sporządzano  pisma  do  Urzędu 

Skarbowego  o  wycofanie,  aktualizację  tytułów  wykonawczych  lub  zawieszenie 
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postępowania egzekucyjnego.

14. Przyjmowano wpłaty w kasie podatkowej – około  1900 szt.

15. Sprawdzano raporty kasowe.

16. Wydawano bloczki opłaty targowej oraz kwitariusze przychodowe.

17. Wystawiano wezwania do uiszczenia opłaty skarbowej.

18. Wydawano decyzje określające zwrot opłaty skarbowej oraz decyzje o nadpłacie.

19. Rozliczano  inkasentów  opłaty  targowej  oraz  inkasenta  podatku  od  nieruchomości 

i podatku rolnego.

20. Sporządzano sprawozdanie z wykonania dochodów z tytułu podatków i opłat lokalnych 

za okres od 1.01.2011r. do 31.05.2011r.

Referat Podatków i Opłat Lokalnych

1. Wezwano podatników do złożenia informacji w sprawach podatkowych – 160 szt.

2. Wydano postanowienia w sprawach podatkowych – 80 szt.  

3. Wydano decyzje zmieniające i wymiarowe w podatku od nieruchomości, podatku rolnym 

oraz  łącznym zobowiązaniu pieniężnym dla osób fizycznych – 300 szt.

4. Wydano  decyzje  w  sprawie  umorzenia,  rozłożenia  na  raty  oraz  odroczenia  terminu 

płatności podatku od nieruchomości, podatku rolnego oraz podatku od spadków i darowizn 

dla osób prawnych i fizycznych – 19 szt.

5. Dokonano analizy do wniosków uznaniowych – 19 szt.

6. Wydano zaświadczenia o stanie majątkowym i udzielonej pomocy de minimis – 14 szt.

7. Sprawdzano i podpisywano wezwania, postanowienia oraz decyzje podatkowe.

8. Przygotowano korespondencję do wysyłki.

9. Wprowadzano dane zawarte w składanych informacjach i deklaracjach podatkowych do 

bazy komputerowej.

10. Zakładano nowe kartoteki w ewidencji komputerowej w oparciu o złożone informacje 

i deklaracje podatkowe. 

11. Dokonywano przypisów i  odpisów podatku w oparciu  o  składane korekty deklaracji 

podatkowych przez osoby prawne.

12. Uzgodniono  przypisy  i  odpisy  za  miesiąc  maj  2011r.  z  Referatem  Księgowości 

Podatkowej.

13. Przygotowano  sprawozdanie  o  nie  udzielonej  pomocy  publicznej  w  rolnictwie 

i rybołówstwie za miesiąc maj 2011r.

14. Udzielano odpowiedzi na pisma podatników.

15. Na bieżąco przyjmowano i załatwiano interesantów – udzielano informacji i wyjaśnień. 

19



Urząd Stanu Cywilnego:

1.     Zarejestrowano:  

    125 - urodzeń noworodków

      72 - zgony

      27 - małżeństw konkordatowych

      20 - małżeństw cywilnych

        1 - małżeństwo umiejscowione.

  

2.     Wpisano do ksiąg stanu cywilnego:  

   12 - orzeczeń o rozwiązaniu małżeństwa przez rozwód

0 - postanowień o zaprzeczeniu ojcostwa.

  

3.     Wydano:  

     4 - decyzje o zmianie imion i nazwisk 

   15 - decyzji w sprawie sprostowania aktu stanu cywilnego  

 8 - decyzji o uzupełnieniu aktu stanu cywilnego

 1 - decyzję o skróceniu terminu wyczekiwania na zawarcie związku małżeńskiego

    10 - decyzji dotyczących wpisania treści zagranicznych aktów do polskich ksiąg.

4.     Przyjęto:  

     14 - oświadczeń o uznaniu dziecka

     49 - zapewnień o braku przeszkód do zawarcia małżeństwa

   670 - podań o wydanie odpisów z ksiąg stanu cywilnego.

Wydział Spraw Obywatelskich:    
1. Wszczęto ogółem 23 postępowania, w tym 19 postępowań w sprawach  meldunkowych, 

4 postępowania  w sprawie wynikającej z ustawy o powszechnym obowiązku obrony RP.

2. Wydano ogółem 40 decyzji,  w  tym 27 w sprawach meldunkowych,  13  w sprawach 

wynikających z ustawy o powszechnym obowiązku obrony RP.

3. Przyjęto  618  wniosków  o  wydanie  dowodu  osobistego  i  wydano  z  produkcji  527 

dowodów osobistych  oraz  dla  wydanych  dowodów przesłano  do  Urzędu  Skarbowego 

przyjęte zgłoszenia aktualizacyjne NIP.

4. Przyjęto  150 zgłoszeń o zmianach pobytu czasowego,  252 zgłoszenia o  zmianach 

miejsca pobytu stałego.

5. Zameldowano 51 noworodków łącznie z  wystąpieniem dla  nich o nadanie numerów 
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ewidencyjnych PESEL.

6. Wymeldowano z pobytu stałego z powodu zgonu 64 osoby.

7. Wprowadzono dla  75 osób zmiany stanu cywilnego /małżeństwa i rozwody/.

8. Wydano 180 zaświadczeń.

9. Przyjęto 249  wniosków o udostępnienie danych osobowych.

Biuro Kontroli Wewnętrznej:

1. Zakończono kontrole kompleksowe gospodarki finansowej przeprowadzone w:

  - Szkole Podstawowej Nr 15 przy ul. Litewskiej 6 w Tarnowskich Górach,

  - Przedszkolu Nr 17 przy ul. Norweskiej 2 w Tarnowskich Górach,

  z których sporządzono protokoły.

2. Przygotowywane są wnioski  zawierające zalecenia pokontrolne  z przeprowadzonych 

kontroli wymienionych w pkt 1.

Wydział Zarządzania Kryzysowego:

−    W zakresie obrony cywilnej:  

 -  realizowanie bieżących przedsięwzięć wynikających z „Wytycznych Burmistrza Miasta-

Szefa  Obrony  Cywilnej  w  sprawie  realizacji  zadań  obronnych,  obrony  cywilnej 

i zarządzania kryzysowego w Mieście Tarnowskie Góry w 2011 roku”;

 -  przeprowadzenie  kontroli  budowli  ochronnych  administrowanych  przez  Zakład 

Gospodarki  Mieszkaniowej  w  Bytomiu  i  Międzygminne  Towarzystwo  Budownictwa 

Mieszkaniowego  w Tarnowskich Górach;

 -  przyjęcie  nieodpłatne  sprzętu  schronowego  dla  potrzeb  miasta  z  zasobów 

Wojewódzkiego Magazynu Sprzętu Obrony Cywilnej i Rezerw w Tychach;

 -  kwartalna aktualizacja danych „Bazy Szefa OC”.

−    W  zakresie spraw obronnych:  

 -  uzgadnianie  dokumentacji  „Planu  operacyjnego  funkcjonowania  Miasta  Tarnowskie 

Góry w warunkach zewnętrznego zagrożenia bezpieczeństwa państwa i w czasie wojny”;

 -  realizowanie  bieżących  zadań  obronnych  wynikających  z  „Wytycznych  Burmistrza 

Miasta-Szefa  Obrony  Cywilnej  w  sprawie  realizacji  zadań  obronnych,  obrony  cywilnej 

i zarządzania kryzysowego w Mieście Tarnowskie Góry w 2011 roku”.

−    W  ramach zarządzania kryzysowego:  

 -  bieżące monitorowanie i analizowanie zagrożeń występujących na terenie miasta oraz 

prognozowanie ich skutków:

• przygotowanie i przesłanie do Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej 
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„Analizy zagrożenia powodziowego Gminy”;

•  podpisanie  Porozumienia  pomiędzy  Gminą  a  Tarnogórskim  Ośrodkiem  Terapii 

Uzależnień, Profilaktyki  i Pomocy Psychologicznej dotyczącego wsparcia i pomocy 

psychologicznej w sytuacjach kryzysowych;

•  aktualizacja załączników funkcjonalnych i planów operacyjnych „Planu Zarządzania 

Kryzysowego Miasta Tarnowskie Góry”;

• posiedzenie  Gminnego  Zespołu  Zarządzania  Kryzysowego  poświęcone 

bezpieczeństwu dzieci i młodzieży w czasie letniego wypoczynku;

• kwartalne przygotowanie „Karty informacyjnej monitorowania napięć społecznych”.

−    W zakresie wdrażania na terenie Gminy programu „Bezpieczne Wspólnoty”:  

• kontynuacja prac w ramach programu WHO „Bezpieczne Wspólnoty”

• specjalistyczne   przeszkolenie   wolontariuszy  –  ratowników  ZHP   z   zakresu 

ratownictwa  medycznego  i   pierwszej   pomocy   zakończone   egzaminem 

i wydaniem  uczestnikom certyfikatu przez Europejską Radę Resuscytacji.

−    W zakresie bezpieczeństwa imprez masowych:  

 -  bieżąca działalność dotycząca imprez masowych, rozrywkowych i artystycznych;

 -  uruchomienie  procedur  zamówienia  publicznego  na  zabezpieczenie  medyczne, 

monitoring, ochronę i dozór imprezy „Gwarki 2011”.

−    W zakresie OSP:  

 -  bieżące finansowanie utrzymania gotowości bojowej OSP, zakup:

      - środka pianotwórczego dla OSP „Florian” w Strzybnicy;

      - mundurów galowych dla OSP w Pniowcu;

      - opału na sezon grzewczy 2011/2012.

Straż Miejska

1. W okresie sprawozdawczym Straż Miejska przeprowadziła 320 interwencji, z czego:

• 154 dotyczyło spraw porządkowych,

• 166  wykroczeń drogowych  –  gdzie  w 18  przypadkach zastosowano urządzenia 

blokujące koła. Jednocześnie od mieszkańców miasta przyjęto 104 interwencje.

2. Nałożono 106 mandatów na łączną kwotę 9 600,00 zł. za wykroczenia przeciwko:

- bezpieczeństwu i porządkowi w komunikacji (art.90,  92 § 1, 97 KW) 
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- urządzeniom użytku publicznego (art. 144 i 145 KW) 

- ustawie o utrzymaniu czystości i porządku w gminach (art. 10 ust. 2 i 2a) 

- ustawie o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi (art. 431 ust. 1 i 2) 

- ustawie o odpadach (art. 71) 

3. W okresie tym odbyło się 9 służb z Policją z funkcjonariuszami sekcji ruchu drogowego.

4. W okresie sprawozdawczym:

• w  ramach  współpracy  z  Komendą  Powiatową  Policji  trzykrotnie  –  w  dniach 

i godzinach wyznaczonych przez Policję – prowadzono działania pod kryptonimem 

„Kontrola Drogowa - Piesi”,

• czterokrotnie  –  na  ul.  Dąbrowskiego,  Grodzkiej,  Konduktorskiej  i  Solskiego  – 

zabezpieczano  przy  pomocy  technicznych  elementów  drogowych  miejsca 

niebezpieczne dla życia i zdrowia ludzkiego a także mienia,

• w  związku  ze  zgłoszoną  na  piśmie  interwencją  w  dniu  8  czerwca  rozpoczęto 

kontrolę nieruchomości w rejonie ulicy Świerkowej w dzielnicy Pniowiec pod kątem 

wywiązywania się ich właścicieli z obowiązku pozbywania się nieczystości płynnych 

ze  zbiorników  bezodpływowych  w  sposób  zgodny  z  przepisami  ustawy 

i Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Tarnowskie Góry. 

Na 11 skontrolowanych posesji  w 1 przypadku nałożono na właściciela  mandat 

karny, gdyż nie posiadał dowodów korzystania z usług pozbywania się nieczystości 

przez  uprawnione  podmioty,  a  ponadto  przyznał  się  do  wylewania  zawartości 

zbiornika na swoje pole.

• w  trakcie  kontroli  jednej  z  posesji  przy  ulicy  Świerkowej  w  dniu  22  czerwca 

stwierdzono spalanie w ogródku odpadów komunalnych z tworzyw sztucznych, za 

co wobec właściciela zastosowano postępowania mandatowe.

• w  dniu  18  czerwca  w  godzinach  przedpołudniowych  interweniowano  wobec 

nietrzeźwego mężczyzny (mieszkańca Chorzowa) leżącego na poboczu przy ulicy 

Gliwickiej  w  rejonie  kościoła  P.W.  Św.  Apostołów  Piotra  i  Pawła,  którego  po 

interwencji  wezwanego  Pogotowia  Ratunkowego  doprowadzono  do  Izby 

Wytrzeźwień  w  Bytomiu.  W  powyższej  sprawie  wszczęto  jednocześnie 

postępowanie wyjaśniające w ramach art. 140 kodeksu wykroczeń.

• w  zakończonych  czynnościach  kontrolnych  ulicy  Czołgistów  i  fragmentu  ulicy 

Starowapiennej  (odcinka  od  ulicy  Dymarskiej  do  ulicy  Czołgistów)  pod  kątem 

gospodarki nieczystościami płynnymi skontrolowano łącznie 29 posesji (23 z ulicy 

Czołgistów  i  6  z  ulicy  Starowapiennej).  W  15  –  stu  przypadkach  zastosowano 

wobec  właścicieli  nieruchomości  postępowanie  mandatowe,  z  czego  w  2 
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przypadkach  ujawniono  (używając  w  ramach  współpracy  z  PWiK  „zadymiarki”) 

nielegalne podłączenia zbiorników bezodpływowych do kanalizacji burzowej.

Miejski Zarząd Ulic i Mostów:

1.     Zamówienia publiczne( powyżej 14 tys. EURO):  

Ogłoszono przetarg na następujące zadanie :

• Remont chodnika w ul. Głównej w Tarnowskich Górach

Wszczęto postępowanie w sprawie udzielenia zamówienia publicznego na zadanie pn:

• Budowa fragmentu ulicy B. Prusa w Tarnowskich Górach.

2.     Zamówienia publiczne( poniżej 14 tys. EURO):  

Wszczęto postępowanie  i podpisano umowę na zadanie pn:

• Sporządzenie normatywów kancelaryjno-archiwalnych.

3.     W ramach bieżącego utrzymania jezdni chodników wykonano:  

- wykonanie remontów cząstkowych masą mineralno-asfaltową nawierzchni jezdni 
ulic  gminnych: Szwedzka,  Morcinka,  Francuska,  Poczdamska,  Skowronków, 

Skłodowskiej,  Włoska,  Krasickiego,  Plac  Żwirki  i  Wigury,  Kaczyniec,  Fiołków,  Bratków, 

Astrów,  Mleczna,  Bałkańska,  Miedziana,  Nałkowskiej,  Św.Jacka,  Opatowicka,  Nowaka, 

Bondkowskiego, Górnicza, Chopina, Odrzańska, Lasowicka, Szafirowa, Główna, Staffa, 

Długa,  Młodzieżowa,  Oświęcimska,  Strzelców  Bytomskich,  Nowa,  Konduktorska, 

Estońska, Niedziałkowskiego, Staszica, Myśliwska, Łotewska, Doniecka, Piastowska, 

-  uzupełnienie  ubytków  w  nawierzchni  dróg  żużlem  wielkopiecowym:  Pomorska, 

Szczygłów, Lotników,

- wykonanie remontu fragmentu chodnika w ciągu ulicy: Ks. Sojki 

-  bieżące  utrzymanie  oznakowania  pionowego  w  ulicach:  Solskiego,  Pionierska, 

Kościelna, Grabowa, Pułaskiego, Osiecka, Parkowa, Armii Krajowej, Strzybnicka, Zawiszy, 

Waliski, Częstochowska, Aleja Kwiatów, Okrzei, Krakowska,

- bieżące utrzymanie oznakowania poziomego- malowanie przejść dla pieszych linii 
i znaków na jezdniach ulic: 
   Oświęcimska, K.Miarki, Górnicza, Bondkowskiego, Zamkowa, Mleczna, Gliwicka, Plac 

   Gwarków,  Nowaka,  Królika,  Rymera,  Cebuli,  Staropolska,  Szymały,  Opolska,  Lewka, 

   Ratuszowa, Strzelecka, Stalmacha, Tylna,

- wprowadzono zmiany w organizacji ruchu drogowego:
♦ ul. Saperów 2d – wyznaczenie stanowiska postojowego dla osoby niepełnosprawnej
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♦ skrzyżowanie ul. Hallera z ul. Łowiecką – ustawienie znaku B-36 „zakaz zatrzymywania 

się”

♦ ul. Ratuszowa – ustawienie znaku B-36 „Zakaz zatrzymywania się”.

4.     W ramach robót remontowych i inwestycyjnych:  

- wykonanie odnowy nawierzchni bitumicznych- nakładek asfaltobetonowych docelowych 

wraz  z obramowaniem na drogach gminnych: Chopina, Pogodna, Ks. Sojki.

 

5.     W ramach  bieżącej działalności Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów  :

♦ prowadzenie bieżących przeglądów stanu technicznego ulic,

♦ sporządzanie stosownych protokołów,

♦ prowadzenie bieżącej korespondencji,

♦ przyjmowanie interwencji  i skarg mieszkańców,

♦ wydawanie zezwoleń  na umieszczanie reklam w pasach dróg gminnych,

♦ wydawanie zezwoleń na zajęcie pasa drogowego, 

♦ wydawanie uzgodnień do projektów obcych inwestorów.

Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej:

1. Świadczenia pomocy społecznej

• zarejestrowano 336 nowych wniosków o pomoc,

• wydano 905 decyzji administracyjnych w sprawie pomocy społecznej,

• formy udzielonej pomocy:

− zasiłki stałe – 304 świadczenia,

− zasiłki okresowe – 579 świadczenia,

− zasiłki celowe – 459 świadczeń,

− zasiłki celowe specjalne – 181 świadczeń, 

− w  ramach  realizacji  programu  „Pomoc  państwa  w  zakresie  dożywiania” 

udzielono:

− zasiłków celowych na zakup żywności – 474 świadczenia,

− posiłków w szkołach – 441 dzieci

− wyżywienia w przedszkolach i żłobkach – 104 dzieci,

− finansowano posiłki na podstawie umowy – 126 osób,

− finansowano posiłki w DDP – 3 osób,

− finansowano posiłki wraz z dowozem dla mieszkańców DBM – 20 
osób,
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− finansowano pobyt 55 osób w domach pomocy społecznej 

Świadczono usługi opiekuńcze w miejscu zamieszkania dla 96 osób, w tym: 

• 61  osoby korzystały z podstawowych usług opiekuńczych, 

• 47  osób miało dostarczane posiłki do domu,

♦10  osób korzystało ze specjalistycznych usług opiekuńczych w tym:

• 8  osób w formie zabiegów rehabilitacyjnych,

• 3  osób w formie asystenta osoby niepełnosprawnej,

• 1  osoba z porad psychologa.

 ♦ 2  osoby korzystały z usług całodobowych w rodzinnym domu pomocy

2. POMOC W RAMACH OŚRODKÓW WSPARCIA

Rodzaj placówki
Ilość pensjonariuszy w okresie 

sprawozdawczym 
Dzienny Dom Pomocy dla Osób 

Starszych i Samotnych
60

Dom dla Bezdomnych Mężczyzn 37

Zespół Mieszkań Chronionych 53
Dzienny Dom Pomocy dla Osób 

Niepełnosprawnych
17

3. DODATKI MIESZKANIOWE
 ♦ przyjęto nowych wniosków  -  141
 ♦ wydano decyzji administracyjnych  -  182
 ♦ wypłacono świadczeń  -  996 na kwotę  191 615,78zł

4. DZIAŁ ŚWIADCZEŃ RODZINNYCH
 ♦ wydano  189 decyzje, 

 ♦ wydano  54 zaświadczenia i pisma;

 ♦ wypłacono świadczenia na kwotę. 675 099,60 zł
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Liczba świadczeń Liczba rodzin

Zasiłki rodzinne 
z dodatkami

3 753 1 351

Świadczenia opiekuńcze 1 284 1 231

5. SEKCJA FUNDUSZU ALIMENTACYJNEGO
 ♦ wydano  163  decyzji  oraz  postanowień,  w tym  120 dot.  dłużników alimentacyjnych  

      oraz 43 dot. wierzycieli, 

 ♦ wystosowano 81 zaświadczeń i pism,

 ♦ przeprowadzono 6 wywiadów z dłużnikami alimentacyjnymi,

 ♦ wypłacono świadczenia na kwotę 145 005,00 zł.

6. PROGRAMY I PROJEKTY 
1. Biuro Projektu Awans

♦ Zakończono nabór  uczestników do projektu „AWANS. Aktywna integracja  społeczna  

   i zawodowa klientów pomocy społecznej na terenie gminy Tarnowskie Góry”.

   Zostały  spisane  kontrakty  socjalne  z  60  osobami  bezrobotnymi  korzystającymi  

   ze świadczeń MOPS. 

♦ W maju bieżącego roku Miejski  Ośrodek Pomocy Społecznej  w Tarnowskich Górach 

podpisał z Urzędem Marszałkowskim Województwa Śląskiego aneks do umowy ramowej 

o dofinansowanie projektu na kwotę  400 886,61 zł.

♦ Rozpoczęło  procedurę  wyboru  podwykonawców  realizujących  w ramach  projektu 

warsztaty  i  treningi  umiejętności  społecznych,  usługę  asystenta  rodziny,  doradztwo 

zawodowe. Szczegółowe działania w projekcie planowane w roku 2011: 

- Indywidualne konsultacje uczestników projektu z doradcą zawodowym – przygotowanie 

Indywidualnego Planu Działania osoby bezrobotnej,

- Udział w warsztatach umiejętności społecznych, 

- Udział w kursie zawodowym (kursy rekomendowane przez Powiatowy Urząd Pracy), 

- Spotkania w miejscu zamieszkania rodziny z asystentem rodziny,

- Udział w zajęciach „Akademii Rodzica”,

Udział w 3 dniowym wyjeździe w ramach, którego uczestnicy wezmą udział w warsztatach 

dobrej komunikacji w rodzinie.
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2. „Chcę żyć normalnie” Treningi umiejętności społecznych.
W  ramach  konkursu  ofert  na  finansowe  wspieranie  programów  z  zakresu 

organizacji  i  funkcjonowania  sieci  oparcia  dla  osób  z  zaburzeniami  psychicznymi 
ogłoszonego przez Ministerstwo Pracy i Polityki Społecznej złożono wniosek o dotację na 

realizację zadania pt: „Chcę żyć normalnie. Treningi umiejętności społecznych”.

Nadal nie znamy wyników konkursu.

3. Punkt Aktywizacji Społecznej KOMPAS
Punkt Aktywizacji  Społecznej KOMPAS został utworzony na potrzeby kontynuacji 

działań  wspierających  klientów,  którzy  w latach  ubiegłych  byli  uczestnikami  projektu 

AWANS.  Stanowi  uzupełnienie  oraz  alternatywę  w  zakresie  podnoszenia  kompetencji 

psychospołecznych dla wszystkich klientów Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej
W ramach działalności Punktu organizowane są spotkania: 

Warsztaty interpersonalne
W  czasie  warsztatów  interpersonalnych  uczestnicy  doskonalą  swoje  umiejętności 

w obszarze: 

• Komunikacji interpersonalnej

• Autoprezentacji

• Motywacji

• Asertywności

• Radzenia sobie ze stresem

• Określania celów

• Zarządzania sobą w czasie

Grupy wsparcia dla osób bezrobotnych
Grupa  wsparcia  zaktywizuje  i  wzmocni  jej  uczestników  w  dążeniu  do  pokonywania 

trudności  związanych  z  poszukiwaniem  pracy.  Aktywny  udział  w  zajęciach  pomoże 

również w odzyskaniu wiary w siebie, wzmocni poczucie własnej wartości i wolę działania.

Wsparcie w poruszaniu się po rynku pracy i tworzeniu dokumentów aplikacyjnych 
(CV, list motywacyjny).
Klienci,  którzy  nie  posiadają  dostępu  do  komputera,  Internetu,  a  są  zainteresowani 

poszukiwaniem  ofert  pracy,  mają  możliwość  skorzystania  ze  sprzętu  komputerowego. 

Pracownik  MOPS  w  razie  potrzeby  pomaga  korzystać  z  serwisów  internetowych 

oferujących pracę oraz w przygotowaniu dokumentów aplikacyjnych.

Coaching indywidualny.
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Coaching  jest  procesem  pomagania  człowiekowi  w  każdym  obszarze  jego  życia, 

zawodowym  czy  też  osobistym.  W  skuteczny  sposób  wydobywa  mocne  strony  ludzi, 

pomaga w pokonywaniu barier,  ograniczeń,  przekonań i  wszystkiego tego,  co dąży do 

zmiany i własnego rozwoju.

Spotkania odbywają się cyklicznie indywidualnie oraz grupowo.

Biuro Informatyki:

1. Przeprowadziło przetarg na zakup sprzętu komputerowego.

2. Uczestniczy w projekcie Centralna Ewidencja i Informacja o Działalności Gospodarczej.

3. Realizacja  projektu  „Poznaj  świat.  Przeciwdziałanie  wykluczeniu  cyfrowemu 

w Tarnowskich Górach”.

4. Aktualizacja  wniosków o płatność projektu.

5. Uzgadnianie dokumentacji projektu „Poznaj świat (…)”.

6. Obsługa serwisowa osób niewidomych i  niedowidzących z terenu Gminy Tarnowskie 

Góry, biorących udział w projekcie „Poznaj świat (…)”.

7. Wdrażanie zasad Kontroli Zarządczej.

8. Prace nad implementacją e-urzędu z ePUAP.

9. Udział w pracach związanych z Narodowym Spisem Powszechnym.

10. Przygotowywanie oprogramowania związanego z losowaniem Komisji Wyborczych.

11. Obsługa programowa i sprzętowa pracowników Urzędu Miejskiego.

12. Serwisowanie  portali  Urzędu  Miejskiego  (www.tarnowskiegory.pl,  

www.e-urzad.tarnowskiegory.pl,  www.bip.tarnowskiegory.pl oraz  strony  internetowe 

jednostek organizacyjnych Gminy zlokalizowane na serwerze Urzędu).

13. Obsługa specjalistycznych systemów podatkowych,  księgowych,  ewidencji  ludności, 

USC, DocFlow i innych).

14. Administracja  nad  obsługą  teleinformatyczną  Urzędu  Miasta  Tarnowskie  Góry 

(serwery, sieć komputerowa, komputery, drukarki, hot-spoty i inne). 

Wydział Organizacyjny:

1. Realizacja  projektu  pn.  „Efektywni  i  skuteczni”  współfinansowanego  ze  środków 

Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 

Priorytet  V  Dobre  Rządzenie,  Działanie  5.2  Wzmocnienie  potencjału  administracji 

samorządowej,  Poddziałanie  5.2.1  Modernizacja  zarządzania  w  administracji 

samorządowej.

2. W Urzędzie Miejskim przeprowadzone zostały następujące kontrole zewnętrzne:
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 ♦ kontrola  Urzędu  Kontroli  Skarbowej  w  okresie  04.04.  -  27.05.2011r.  w  zakresie 

gospodarowania środkami pochodzącymi z budżetu UE w ramach RPO Woj. Śl.  -  dot. 

projektu  pn.:  “Rekultywacja  wysypiska  odpadów  komunalnych  przy  ul.  Opolskiej 

w Tarnowskich Górach”;

 ♦ kontrola  WFOŚiGW  w  Katowicach  w  dniu  27.05.2011r.  w  zakresie  wykorzystania 

środków  na  realizację  zadania  pn.:  “Termomodernizacja  obiektów  oświatowych  – 

Gimnazjum Nr 40 w Tarnowskich Górach”;

 ♦ kontrola  podatkowa  w  dniach  30.05.,  31.05.,  02.06.,  03.06.,  08.06.  w  zakresie 

zasadności  zwrotu  podatku  od  towarów i  usług  za  miesiąc  marzec  2011r.  (zgodności 

danych  identyfikacyjnych  podmiotu  z  danymi  zgłoszonymi  do  Urzędu  Skarbowego  na 

dzień kontroli).

3. W ramach interwencji przyjęto 9  mieszkańców, których sprawy dotyczyły m.in.:

33.przydziału mieszkania,

34.otwarcia dodatkowego oddziału przedszkolnego w ZSP Nr 3,

35.nie przyjęcia dziecka do Przedszkola Nr 24 w Tarnowskich Górach,

36.zajęcia egzekucyjnego dot. nienależnie pobranego zasiłku pielęgnacyjnego,

37.wypłaty odszkodowania za błędna decyzję (dot. m.in. eksmisji),

38.gruntu na Os. Sielanka w Starych Tarnowicach,

39.przyznania dotacji na cele remontowe budynku przy ul. Opolskiej 7,

40.hałasu związanego z ćwiczeniem zespołu rockowego w GP Nr 3.

4. Rejestrowano akty prawne wydane przez Burmistrza Miasta.

Wydział Administracyjno-Gospodarczy:

1. Przygotowywanie wniosków o wszczęcie postępowań przetargowych.

2. Przygotowanie umów, zamówień i zleceń związanych z działalnością Wydziału

W tej części posiedzenia nastąpiło uroczyste ślubowanie Komendanta Straży Miejskiej, 
Pana Andrzeja HUDEGO. 

Burmistrz Miasta, Arkadiusz CZECH odczytał tekst ślubowania. 

Następnie Komendant Straży Miejskiej Pan Andrzej HUDY złożył ślubowanie Strażnika 

Miejskiego  słowami:  „uroczyście  ślubuję  służyć  Państwu  i wspólnocie  lokalnej,  chronić 

porządek publiczny i bezpieczeństwo ludzi, przestrzegać porządku prawnego i dyscypliny 
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służbowej, dbać o etykę i dobre imię służby”. 

Akt ślubowania został potwierdzony przez Burmistrza Miasta, Arkadiusza CZECHA. 

Na sali rozległy się oklaski. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej,  Franciszek NOWAK  wspólnie z  Burmistrzem 
Miasta złożyli  życzenia  Radnym,  którzy  obchodzili  rocznicę  urodzin  w  miesiącu 

czerwcu br.

Ad. 4
Wiceprzewodniczący  Rady Miejskiej,  Franciszek  NOWAK  poinformował,  że  w  dniu 

21 czerwca 2011r. Radny Piotr SZCZĘSNY zwrócił się o przekazanie w formie pisemnej 

pełnej  wypowiedzi  Naczelnika  Wydziału  Gospodarki  Nieruchomościami,  Pana  Marka 

KABUSA z sesji Rady Miejskiej z dnia 25 maja br. w sprawie ulicy Długiej w Tarnowskich 

Górach. 

Następnie  wyjaśnił,  że  jedynie  na  wniosek  organów  ścigania  lub  innych  służb, 

przygotowany jest przez Biuro Rady Miejskiej stenogram wypowiedzi Radnych lub innych 

uczestników sesji. Zgodnie z Regulaminem Rady Miejskiej Radni mogą zgłaszać poprawki 

i uzupełnienia do Protokołu, kierując je do Przewodniczącego na piśmie przed sesją, na 

której ma być przyjęty dany protokół. W  związku z faktem, że wniosek Radnego  Piotra 

SZCZĘSNEGO nie zawiera pełnej treści proponowanych zmian Protokołu sesji, nie jest 

możliwa jego realizacja. 

Następnie  Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej,  Franciszek NOWAK zapytał,  czy są 

jeszcze dodatkowe uwagi do protokołów IX  i X sesji.

Wobec  braku  uwag,  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej,  Franciszek  NOWAK 
przystąpił do procedury głosowania: 

− Protokołu Nr IX/2011 sesji Rady Miejskiej z dnia 27 kwietnia 2011r.

Za głosowało – 16 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od głosu wstrzymało się – 0 Radnych, 

1 Radny nie brał udziału w głosowaniu. 

Zatem Protokół Nr IX/2011 został przyjęty. 
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− Protokołu Nr X/2011 sesji Rady Miejskiej z dnia 25 maja 2011r.

Za głosowało – 17 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od głosu wstrzymało się – 0 Radnych.

Zatem Protokół Nr X/2011 został przyjęty. 

Ad. 5
Kolejnym  punktem  porządku  obrad  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia 

sprawozdania  finansowego  wraz  ze  sprawozdaniem  z  wykonania  budżetu  miasta 

Tarnowskie Góry za 2010 rok.

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej,  Franciszek NOWAK  poinformował,  że w dniu 

11 maja 2011r. do tut. Urzędu wpłynęła Uchwała II Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Katowicach w sprawie opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta 

Tarnowskie Góry sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2010 rok oraz informacji o stanie 

mienia komunalnego. Wydano opinię pozytywną. 

W  dniu  18  maja  2011r. Komisja  REWIZYNA  złożyła  wniosek  do  Rady  Miejskiej 

w Tarnowskich Górach o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta Tarnowskie Góry za 

2010 rok. 

W  dniu  23  maja  2011r.  Komisja  REWIZYJNA  podjęła  Uchwałę  w  sprawie  opinii 

o wykonaniu budżetu miasta Tarnowskie Góry za 2010 rok. 

W tym samym dniu  Przewodniczący Rady Miejskiej, Stanisław KOWOLIK przekazał 

Regionalnej  Izbie  Obrachunkowej,  celem  zaopiniowania,  wniosek  Komisji  Rewizyjnej 

w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta za 2010r. 

Burmistrz Miasta, Arkadiusz CZECH zgłosił autopoprawkę do przedmiotowego projektu 

uchwały o następującej treści: w podstawie prawnej projektu uchwały dopisać słowa „na 

wniosek Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry.”

Skarbnik Miasta, Janina NAMYSŁO przedstawiła  przedmiotowy projekt  uchwały wraz 

z krótką  prezentacją  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  miasta  Tarnowskie  Góry  za 

2010r. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej,  Franciszek  NOWAK przerwał  obrady  sesji, 

z uwagi na brak kworum. 
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Po przerwie. 

Przewodniczący  Komisji  ds.  BUDŻETU,  ROZWOJU  MIASTA  I  OCHRONY 
ŚRODOWISKA, Feliks KOWALSKI  poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały.

Dyskusja:
Radny Łukasz GARUS odnosząc się do uzasadnienia Uchwały II Składu Orzekającego 

Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  poprosił  o  wyjaśnienie  różnic  w  realizacji  dochodów 

(100,5% planu) i  wydatków (91% planu).  Dlaczego nie  udało się zrealizować  w pełni 

planowanych  wydatków?  Następnie  Radny  zwrócił  uwagę,  iż  znacznie  wzrosły  kwoty 

dochodów bieżących tj.  podatek opłacony w formie karty podatkowej  oraz podatek od 

spadków  i  darowizn,  a  także  podatek  od  czynności  cywilnoprawnych.  Radny  wyraził 

opinię, że wzrost dochodów budzi zadowolenie. Następnie zapytał: „co się stało, że na 

etapie  planowania  tego  nie  uwzględniliśmy?”  W  dalszej  kolejności  Radny  zapytał, 

dlaczego nie udało się zrealizować planowanych dochodów z tytułu opłaty adiacenckiej 

i opłaty  planistycznej,  wpływów  z  dzierżawy,  najmu  lokali  użytkowych,  mieszkalnych, 

garaży i odsetek, wpływów z mandatów Straży Miejskiej, wpływów z reklam. Następnie 

zapytał,  czym  spowodowany  był  wzrost  (o  300%)  wpływów  z  nienależnie  pobranych 

świadczeń rodzinnych wraz z odsetkami, funduszu alimentacyjnego, zasiłków i dodatków 

mieszkalnych. Następnie dodał: „udzielając tych zasiłków trochę chyba nie sprawdzaliśmy 

wiarygodności wnioskodawców,  skoro potem podczas weryfikacji okazało się, że aż tyle 

musi  być zwrotów.”  Odnosząc się do wzrostu na poziomie 1.683%  wpływów z innych 

dochodów, Radny poprosił o wyjaśnienia. Następnie Radny zwrócił się o podanie przyczyn 

niezrealizowania planu w dochodach ze sprzedaży majątku. 

Radny Piotr SZCZĘSNY poprosił o podanie wysokości prowizji dla banków, w związku 

z zaciąganymi kredytami przez gminę, w czasie roku budżetowego. 

W  odpowiedzi  Zastępca  Burmistrza  Miasta,  Piotr  SKRABACZEWSKI  zapewnił,  że 

gmina  rzeczowo  zrealizowała  wszystkie  zadania.  Główne  przesunięcia  wiążą  się 

z działaniami inwestycyjnymi  w ramach Funduszu Spójności.  W ubiegłym roku wydatki 

inwestycyjne były najwyższymi w historii gminy Tarnowskie Góry (ponad 50 mln zł). W tym 

roku zaplanowano kwotę 85 mln zł. W roku bieżącym raczej nie będzie dużych przesunięć 

w budżecie miasta, ponieważ kończy się kontrakt nr 1A i 2. W budżecie miasta są pozycje, 
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które podlegają różnym wahaniom - przykładem jest podatek od karty podatkowej. Proces 

planowania polega m.in. na analizowaniu dochodów w latach poprzednich. Jeżeli chodzi 

o kartę  podatkową,  to  w  ubiegłych  latach  wykonanie  było  bardzo  niskie.  W tym  roku 

nastąpił  wzrost  dochodów z  tej  formy rozliczenia.  Mógł  on  być  spowodowany zmianą 

przepisów  podatkowych.  Podatek  od  czynności  cywilnoprawnych  zależy  od  ilości 

czynności, które wykonuje się w danym roku budżetowym. Następnie Zastępca Burmistrza 

Miasta  omówił  krótko  zasady  planowania.  Gmina  odstąpiła  od  naliczania  opłaty 

adiacenckiej  w  związku  ze  skargą  Wojewody  Śląskiego  na  plan  zagospodarowania 

przestrzennego. Obecnie gmina czeka na rozstrzygnięcie w tej sprawie Naczelnego Sądu 

Administracyjnego. Zdaniem Zastępcy Burmistrza: „uważamy, że to jest działanie wręcz 

szkodliwe dla samorządu. Co do dyskusji między prawnikami a urbanistami to możemy się 

tutaj wyrażać, stosując przepisy prawa, interpretować przepisy prawa, ale w sensie samej 

intencji,  jeżeli  gminy mają robić plan, (…) to nie może być takiej sytuacji,(...) że gmina 

w tym procesie jest wytrącana z równowagi.” W dalszej kolejności Zastępca Burmistrza 

Miasta  omówił  działania  gminy,  które  zostały  podjęte  w  związku  z  toczącym  się 

postępowaniem w sprawie skargi Wojewody Śląskiego. Po czym wyjaśnił, iż gmina została 

przygotowana  do  wykorzystania  opłaty  adiacenckiej,  jako  narzędzia  do  zwiększania 

środków  finansowych.  Opłata  adiacencka  naliczana  jest  w  trybie  administracyjnym. 

W odniesieniu  do  zmniejszeń  dochodów z  tytułu:  dzierżawy,  najmu  lokali  użytkowych,  

mieszkalnych, garaży i odsetki, Zastępca Burmistrza Miasta poinformował: „prowadzimy 

sprzedaż garaży (…), pojawiają się osoby,  które udowodniły,  że wybudowały garaż ze 

swoich środków, tym samym umowa dzierżawy garażu, zmienia się na umowę dzierżawy 

gruntu.” W odniesieniu do wpływów z mandatów Straży Miejskiej wyjaśnił, że wpływy do 

budżetu  gminy,  powinny  oscylować  wokół  zakładanych  kwot.  Zdaniem  Zastępcy 

Burmistrza poziom wykonania tego dochodu świadczy również o tym, że Straż Miejska 

realizuje  przede  wszystkim  funkcję  edukacyjną,  uświadamiając  mieszkańcom  ich 

obowiązki. Na wysokość wpływów z reklam miała wpływ po pierwsze mniejsza koniunktura 

na rynku, po drugie podniesienie stawek z tytułu  powierzchni reklamowych. Następnie 

odnosząc się do pozycji wpływów z tytułu:  nienależnie pobranych świadczeń rodzinnych 

wraz z odsetkami, funduszu alimentacyjnego, zasiłków i dodatków mieszkalnych Zastępca 

Burmistrza  Miasta  wyjaśnił,  że  nie  ma  możliwości,  żeby  czynności  związane  ze 

sprawdzaniem składanych wniosków były wykonywane niedbale przez służby Burmistrza. 

W  odniesieniu  do  tego  zagadnienia,  Zastępca  Burmistrza  Miasta  omówił  problem 

ujawnienia dochodów „szarej  strefy”.   Wysokość alimentów nie jest  zależna od Urzędu 

Gminy. Natomiast wysokość zasiłków naliczana jest w zależności od stawek ustalanych 
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centralnie  lub wysokości  przyznanej  emerytury.  Jeżeli  chodzi  o  dochody ze sprzedaży 

majątku, to gmina zakłada „bardzo ambitne plany”.  W kolejnym już roku gmina ma do 

czynienia  z brakiem  koniunktury  na  rynku  nieruchomości.  „Ubiegły  rok  dało  się 

skompensować innymi dochodami, ponieważ konstruując budżet, są pewne pozycje, które 

można zakładać elastycznie i są pozycje, które należy sztywnie zakładać.(...) Jest pewna 

sztuka  planowania  budżetu.”  Po  czym  Zastępca  Burmistrza  poinformował,  że  na 

podstawie  wpływających  do  Urzędu aktów notarialnych  w tym roku  obserwowany jest 

znaczny spadek aktywności na rynku nieruchomości. 

Skarbnik  Miasta  Janina  NAMYSŁO  wyjaśniła,  że  na  pozycję:  „wpływy  z  innych 

dochodów”  składają  się:  wpływy  z  rozliczeń  za  lata  ubiegłe,  za  wykonane  operaty 

szacunkowe,  za uszkodzoną fontannę,  ze sprzedaży drewna,  z  tytułu  licencji,  odsetki, 

wpływy sądowe, zwroty udzielonych dotacji,  zwrot podatku z Urzędu Skarbowego, kary 

umowne, koszty upomnień i opłata produktowa. Większość tych dochodów gmina nie jest 

w stanie przewidzieć. Plan w tej pozycji powinien stanowić zero, natomiast w trakcie roku 

pojawia się wykonanie. W odpowiedzi na zadane pytanie Radnego Piotra SZCZĘSNEGO, 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że w ubiegłym roku gmina zaciągnęła:

− 4.000.000 zł kredytu w Banku PKO S.A. - oprocentowanie WIBOR trzymiesięczne 

wynosi plus 0,56%,

− 8.000.000  zł  kredytu  w  Banku  Śląskim  ING  -  oprocentowanie  WIBOR 

trzymiesięczne wynosi plus 0,50%. 

− kredyt  w  rachunku  bieżącym,  gmina  ma  założone  konto  w  banku  BRE  – 

oprocentowanie WIBOR jednomiesięczne wynosi 0,15%. W ubiegłym roku gmina 

nie korzystała z kredytu w rachunku bieżącym. 

Ad. vocem
Radny Łukasz GARUS krótko odniósł się do sprawy skargi Wojewody Śląskiego na plan 

zagospodarowania  przestrzennego  gminy  Tarnowskie  Góry.  Radny  wskazał  na  błędy 

w planie  zagospodarowania  przestrzennego,  jakie  zostały  wskazane  w  wyroku 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gliwicach. Następnie Radny zwrócił uwagę, że 

w odniesieniu  do wpływów z tytułu  najmu nieruchomości,  Zastępca Burmistrza Miasta 

wyjaśniał,  że  wpływy do budżetu  z  tego tytułu  są  niższe,  ponieważ sprzedawany jest 

majątek.  Natomiast  wpływy  do  budżetu  miasta  z  tytułu  sprzedaży  majątku  są  niższe 

z uwagi  na  brak  koniunktury  na  rynku  nieruchomości.  Zdaniem  Radnego  te  dwa 

argumenty wykluczają się wzajemnie. 
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Skarbnik Miasta, Janina NAMYSŁO wyjaśniła, że w czasie roku budżetowego, Burmistrz 

Miasta zawnioskował do Rady Miejskiej o zdjęcie dochodów z tytułu opłaty adiacenckiej. 

Rada Miejska zaakceptowała tą zmianę. W związku z tym w planie dochodów z tytułu 

opłaty adiacenckiej założono kwotę 0 zł, wykonanie również wynosi 0 zł. 

Po  zakończeniu  dyskusji  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej,  Franciszek  NOWAK 
przystąpił do procedury głosowania przedmiotowego projektu uchwały. 

„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  14  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0 Radnych, „wstrzymało się od głosu” - 5 Radnych, 1 Radny nie brał udziału w głosowaniu. 

Rada  Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr  XI/131/2011 w  sprawie  zatwierdzenia 
sprawozdania  finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania  budżetu miasta 
Tarnowskie Góry za 2010 rok. 
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego Protokołu.

Ad. 6
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi 

Miasta Tarnowskie Góry absolutorium za 2010 rok.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej,  Franciszek  NOWAK przedstawił  pozytywną 

opinię III Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie zaopiniowania 

wniosku  Komisji  REWIZYJNEJ  Rady  Miejskiej  w  Tarnowskich  Górach  dotyczącego 

udzielenia Burmistrzowi Miasta absolutorium za 2010 rok. 

Następnie  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  przedstawił  autopoprawkę  do 

przedmiotowego projektu uchwały polegającą na dopisaniu w podstawie prawnej słów: „na 

wniosek Komisji REWIZYJNEJ Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach.”

Burmistrz Miasta, Arkadiusz CZECH przedstawił przedmiotowy projekt uchwały, zgodnie 

z uzasadnieniem, zaznaczając jednocześnie, że projekt uchwały został przygotowany na 

wniosek Komisji REWIZYJNEJ. 

Przewodniczący Komisji REWIZYJNEJ Ewald OPUCHLIK stwierdził, że zasadnym jest 

dopisanie w podstawie prawnej projektu uchwały słów: „na wniosek Komisji REWIZYJNEJ 
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Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach.”

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej,  Franciszek NOWAK odczytał  Uchwałę  Komisji 

REWIZYJNEJ Rady Miejskiej  w Tarnowskich Górach z dnia 23 maja 2011r.  w sprawie 

wniosku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta Tarnowskie Góry za 2010r. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, Janusz ŚNIETKA zgłosił  wniosek   o ogłoszenie   

pięciominutowej przerwy. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej,  Franciszek  NOWAK poddał  pod  głosowanie 

zgłoszony wniosek.

„Za”  przyjęciem wniosku  głosowało  –  12  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -  4  Radnych, 

„wstrzymało się od głosu” - 2 Radnych, 2 Radnych nie brało udziału w głosowaniu. 

Wniosek zatem został przyjęty. 

W związku z  przyjętym wnioskiem Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej,  Franciszek 
NOWAK ogłosił pięciominutową przerwę. 

Po przerwie. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, Franciszek NOWAK poinformował, że w przerwie 

sesji odbyło  się posiedzenie Komisji REWIZYNEJ, podczas którego Komisja REWIZYJNA 

pozytywnie  zaopiniowała  autopoprawkę  do  przedmiotowego  projektu  uchwały  –  co 

potwierdził Przewodniczący Komisji REWIZYJNEJ, Ewald OPUCHLIK. 

Przewodniczący  Komisji  ds.  BUDŻETU,  ROZWOJU  I  OCHRONY  ŚRODOWISKA 
Feliks  KOWALSKI poinformował,  że  Komisja  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały.

Dyskusja:
Radny Marek PYLA poinformował, że dzisiejszy dzień to czas oceny działań Burmistrza 

Miasta.  Jednocześnie  jest  to  dzień  „przyznania  nagrody  lub  kary”.   Również  Radni 

oceniani są przez swoich wyborców. Radny przypomniał,  że Burmistrz Miasta podczas 

swojej kampanii obiecywał wyborcom wybudowanie mieszkań. Mieszkania komunalne nie 
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powstały.  Na projekt  dwóch  budynków komunalnych  zostało  wydanych  800.000 zł,  co 

w przeliczeniu na jedno mieszkanie wynosi 12.000 zł. Zwracając się do Pana Burmistrza 

zapytał: „skąd Pan wziąłeś takiego projektanta? Z Nowego Yorku, Sydney?”. Następnie 

Radny podjął  temat wyglądu centrum naszego miasta. Które z miast na Śląsku nie ma 

zrewitalizowanej starówki? Radny wyraził stanowisko, iż Burmistrz Miasta „podniósł sobie 

pensję, a mieszkańcom podatki”. Ponadto zwrócił uwagę na podwyżki cen wody, za które, 

zdaniem Radnego, odpowiedzialny jest Pan Burmistrz. Z dniem 1 sierpnia Pan Burmistrz 

podnosi  czynsze  w  mieszkaniach  komunalnych  i  mieszkaniach  socjalnych.  Następnie 

zwracając się do Radnego Tomasza OLSZEWSKIEGO poinformował: „znam ludzi, którzy 

na Pana oddali głos, w zamian za to, że Pan deklarował, że będzie Pan walczył jak lew 

o to,  żeby  kupili  sobie  te  mieszkania,  a  oni  nawet  w  najczarniejszych  snach  nie 

przypuszczali, że za pół roku zamiast aktów notarialnych otrzymają podwyżkę czynszu. 

Pan za to chce dać nagrodę?” 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, Franciszek NOWAK przypomniał zapis § 11 pkt 6 

Regulaminu  Rady  Miejskiej:  „Wypowiedzi  radnych  natury  polemicznej  winny  dotyczyć 

meritum podnoszonej sprawy. W żadnym wypadku nie mogą być obraźliwe w stosunku do 

kogokolwiek.”

Kontynuując  Radny Marek PYLA poinformował, że w Urzędzie Miejskim w Tarnowskich 

Górach  byli  funkcjonariusze  Centralnego  Biura  Antykorupcyjnego.  Następnie  Radny 

odniósł się do złożonej w tej sprawie interpelacji. Po czym poruszył temat pozyskiwania 

przez  gminę  Tarnowskie  Góry  środków  z  Unii  Europejskiej.   Zdaniem  Radnego:  „za 

wyjątkiem  środków,  które  Pan  Burmistrz  konsumuje  na  kanalizację,  bo  te  środki 

wypracowała Panu poprzednia ekipa. (…) W tym roku wypracował Pan kilkaset tysięcy 

złotych – nie na kanalizację.”  W dalszej  kolejności  zwrócił  uwagę,  iż  Burmistrz  Miasta 

zatrudnił  kilku  Pełnomocników.  Zdaniem  Radnego,  Burmistrz  Miasta  posiadał  już 

wystarczającą  liczbę  specjalistów.  Zastępca  Burmistrza  Miasta  zarabia  więcej  niż 

Burmistrz Miasta. Natomiast Prezes Spółki AIG S.A. zarabia 250.000 zł – to więcej niż 

zarabia sama Spółka. Radny zapytał czy prawdą jest, że Prezes Spółki AIG S.A. posiada 

sześciomiesięczny okres wypowiedzenia oraz sześciomiesięczne wynagrodzenie z tytułu 

odprawy, ponadto jego pensja rewaloryzuje się „automatycznie” o stopień inflacji? Radny 

zwrócił uwagę, że: „w tym miejscu jesteśmy z nadania i woli mieszkańców. Powinniśmy 

pilnować  ich  interesów.”  Radny poinformował,  że  Burmistrz  Miasta  używa  samochodu 

służbowego  do  niesłużbowych  celów  oraz  poprosił  o  złożenie  deklaracji  przez  Pana 
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Burmistrza, że nie będzie tego więcej robił. Na zakończenie wypowiedzi Radny wyraził 

stanowisko, że Burmistrz Miasta nie spełnia obietnic wyborczych oraz dodał: „ja nie jestem 

za  daniem  Panu  Burmistrzowi  nagrody,  ale  nie  jestem  również  za  daniem  mu  kary. 

Chciałbym, żebyśmy mu dali wszyscy szansę, jeszcze przed nim trzy i  pół roku pracy. 

Chciałbym,  żeby  tą  szansą  było  wstrzymanie  się  nas  wszystkich  od  głosu.  (…)  To 

głosowanie pokaże czy należymy do władzy, czy należymy do mieszkańców.”

Radny Łukasz GARUS wyraził opinię, że „finanse miasta mogą budzić niepokój”. Rośnie 

liczba pracowników – pełnomocników. W zakresie pozyskania środków zewnętrznych były 

sukcesy i porażki. Miasto Tarnowskie Góry się rozwija, lecz nie w takim zakresie, jakby 

mogło.  Radny  poinformował,  że  „wstrzyma  się”  od  zajęcia  stanowiska  w  sprawie 

przedmiotowego projektu uchwały. Radny zapytał, czy prawdą jest, że miasto rezygnuje 

z dofinansowania  w  wysokości  3,5  mln  zł  inwestycji  budowy  sieci  internetowej  na 

światłowodach, ponieważ brak jest wkładu własnego?  Zdaniem Radnego jest to powód do 

niepokoju. 

Radny  Piotr  SZCZĘSNY poinformował,  że  nie  może  on  głosować  „za”  udzieleniem 

Burmistrzowi  Miasta  absolutorium,  ponieważ  absolutorium  udziela  się  za  całokształt 

działań Burmistrza. Zdaniem Radnego roboty inwestycyjne w 2010 r.  prowadzone były 

„byle jak i prowadzone są bardzo długo”. Jako przykład źle wykonanych inwestycji Radny 

wskazał  remont  budynku  tut.  Urzędu  przy  ulicy  Sienkiewicza  oraz  budynku  Ratusza, 

budowę boiska przy Szkole Podstawowej Nr 5 w Lasowicach oraz budowę boiska przy 

Szkole  Podstawowej  Nr  11.  Radny  szeroko  omówił  błędy,  jakich,  zdaniem  Radnego, 

dopuszczono się przy budowie boiska przy KS „Górnik” Bobrowniki. Po czym przypomniał, 

że zwracał  się  do  Przewodniczącego Komisji  REWIZYJNEJ z prośbą o zwołanie  wizji 

lokalnej  Komisji  na  terenie  w/w  boiska,  jak  również  na  ulicy  Długiej   w  Tarnowskich 

Górach.  Postulat  ten  nie  został  zrealizowany  przez  Przewodniczącego  Komisji 

REWIZYJNEJ.  Następnie  Radny  poinformował,  że  Komisja  REWIZYJNA  pięć  razy 

obradowała  nad  udzieleniem absolutorium Burmistrzowi  Miasta.  Radny zaapelował  do 

Wiceprzewodniczącego  Rady  Miejskiej  o  „poprawienie  pracy  Komisji  REWIZYJNEJ”. 

Radny poinformował,  że na posiedzeniu Komisji  REWIZYJNEJ w dniu 22 czerwca br., 

Członkowie  opiniując  wykonanie  budżetu  miasta  Tarnowskie  Góry za  2010r.  głosowali 

trzema głosami „za” i trzema głosami „przeciw”. Radny zapytał, czy taki wynik głosowania 

jest  ważny?  Następnie  poinformował,  że  zwracał  się  do  Przewodniczącego  Komisji 

REWIZYJNEJ  o udostępnienie  Protokołów  z  posiedzeń  Komisji  REWIZYJNEJ.  Na 
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zakończenie  swojej  wypowiedzi  Radny poinformował:  „nie  wolno  urządzać  prywaty  na 

mieniu publicznym i nie wolno ingerować w skład Rady Miejskiej”. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej,  Franciszek  NOWAK poinformował,  że 

Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta za 2010r. było przedmiotem wcześniejszego 

porządku obrad.  Uchwała Komisji REWIZYJNEJ   z dnia 23 maja 2011r. w sprawie opinii 

o wykonaniu budżetu miasta Tarnowskie Góry za 2010r. została przyjęta przez Komisję 

pięcioma głosami „za” przy braku głosów „przeciw” i dwóch wstrzymujących się. 

Radny  Kazimierz  SZCZERBA wskazał  na  wagę  dzisiejszej  sesji  absolutoryjnej. 

W mieście Tarnowskie Góry, Rada Miejska nie udzieliła już raz absolutorium Burmistrzowi 

Miasta. Radny poinformował, że o pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej dba 

Skarbnik Miasta, natomiast  Rada Miejska co sesję reguluje wszystkie zmiany budżetowe. 

Zdaniem Radnego bardzo ważna jest ocena polityczna Burmistrza Miasta. Czy polityka 

zarządzania  miastem  jest  przyjazna  społeczeństwu?  Ważne  są  głosy  zarówno  grupy 

Radnych,  która  dostrzega  pozytywny  w  działalności  Burmistrza  Miasta,  jak  i  głosy 

opozycji.  Radny  poinformował,  że  należy  do  grupy,  która:  „nie  najlepiej  ocenia  Pana 

Burmistrza”.  Radny przypomniał,  że od kilku lat  stara  się  o  pomalowanie Podcieni  na 

tarnogórskim Rynku. W kadencji, w której Radny był Burmistrzem Miasta, Podcienia były 

pomalowane „wcale nie za pieniądze gminne”. Po czym Radny przedstawił działania, jakie 

poczynił w celu odnowienia elewacji budynków na tarnogórskim Rynku. Radny wskazał na 

wygląd budynków w Centrum miasta oraz na stan  nawierzchni ulicy Krakowskiej. Radny 

zwrócił uwagę, iż Tarnowskie Góry nie mają wybudowanej hali sportowej. Realizacja tej 

inwestycji  przesuwana jest  w czasie.  Zdaniem Radnego,  realizacja  tej  inwestycji  w tej 

kadencji  stoi  pod znakiem zapytania.  Radny wskazał  na potrzebę rewitalizacji  centrum 

miasta. Zdaniem Radnego zasadnym byłoby powołanie Pełnomocnika Burmistrza Miasta 

do spraw rewitalizacji. Po czym odniósł się do tematu wynagrodzeń współpracowników 

Burmistrza  Miasta  oraz  wynagrodzenia  Prezesa  Agencji  Inicjatyw  Gospodarczych  S.A. 

Następnie Radny poddał pod wątpliwość możliwość realizacji  inwestycji  budowy dwóch 

budynków  komunalnych.  Zdaniem  Radnego  budowa  siedemdziesięciu  mieszkań  nie 

rozwiąże problemu mieszkaniowego w gminie Tarnowskie Góry, a będzie wydaniem dużej 

kwoty  pieniędzy.  Radny posłużył  się  przykładem inwestycji  deweloperskiej  na  Osiedlu 

„Przyjaźń” w Tarnowskich Górach. Zdaniem Radnego plan rozpoczęcia inwestycji budowy 

dwóch budynków komunalnych był  elementem „propagandy sukcesu” Pana Burmistrza. 

„Ja po prostu zaczynam nie wierzyć w działania Pana Burmistrza, bo wiem, że te ważne 
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sprawy  dla  miasta  nie  będą  wykonane  w  tej  kadencji.(...)  Sytuacja  finansowa  się 

pogarsza”. Radny zapytał, czy prawdą jest, że gmina rezygnuje z dofinansowania kwotą 

3,9 mln zł budowy sieci internetowej opartej na światłowodach, ponieważ gmina nie ma 

wkładu własnego na to zadanie? Dlaczego ta informacja nie została przekazana w części 

informacyjnej Burmistrza Miasta? 

Radny Tomasz OLSZEWSKI odnosząc się do wypowiedzi Radnego Marka PYLI, zwrócił 

uwagę, że  nie zwrócił się On do niego z ofertą pomocy w podnoszonej  sprawie. Radny 

wyjaśnił,  że okres pierwszych sześciu miesięcy funkcjonowania w samorządzie jest dla 

niego  czasem  nauki.  Pewnych  spraw  nie  da  się  rozwiązać  w  pierwszych  latach 

funkcjonowania  w  samorządzie.  Są  pewne  sprawy,  które  należy  zacząć.  W  sprawie 

poruszonej  przez  Radnego  Marka  PYLI  rozmawiał  już  z  Burmistrzem  Miasta.  Radny 

zadeklarował  że  zacznie  działania  w  tej  sprawie.  Następnie  poprosił  Radnych,  aby 

inicjowali  realizację  swoich  pomysłów.  W dalszej  wypowiedzi  Radny  wyjaśnił  istotę 

udzielenia absolutorium w oparciu o Konstytucję RP i ustawę o samorządzie gminnym. 

Rada  Miejska  udziela  absolutorium  Burmistrzowi  Miasta  w  oparciu  o  sprawozdanie 

z wykonania  budżetu,  nie  jest  to  ocena  polityczna  Pana  Burmistrza.  Po  czym zwrócił 

uwagę, że Radny Łukasz GARUS w swojej wypowiedzi odnosił się do poziomu wykonania 

planów  finansowych.  Można  mieć  różną  ocenę  skali  wykonania  budżetu.  Zdaniem 

Radnego, jeżeli przeważająca część wykonania budżetu jest na poziomie 99% to budżet 

zasługuje  na  celującą  ocenę.  Radny  przytoczył  cztery  orzeczenia  Najwyższego  Sądu 

Administracyjnego, które wskazują na kryteria, którymi należy się kierować przy udzielaniu 

absolutorium.  W podsumowaniu Radny stwierdził: „Panowie, jeżeli będziecie się kierować 

kryteriami niezwiązanymi bezpośrednio z wykonaniem budżetu, popełniacie przestępstwo 

w majestacie  prawa.  (…)  Jeżeli  chcecie  zagłosować  przeciwko,  oczekuję  argumentów 

merytorycznych  (…)  nie  politycznych.”  Następnie  Radny  poinformował,  iż  udzielenie 

absolutorium wymaga analizy sprawozdania z budżetu miasta oraz odniósł się krótko do 

planowanych inwestycji - rewitalizacji  ul. Krakowskiej oraz budowy hali sportowej. 

Radny Krzysztof SZNAJDER zwrócił uwagę, że dokumenty, na podstawie których Rada 

Miejska  udziela  absolutorium  Burmistrzowi  Miasta  zostały  wymienione  w  §  1 

przedmiotowego projektu uchwały. Ocena działalności Burmistrza Miasta dokonywana jest 

podczas  kampanii  wyborczej  oraz  wyborów  przez  mieszkańców  miasta.  Następnie 

odniósł  się do wypowiedzi  Radnego Marka PYLI w sprawie wynagrodzenia Burmistrza 

Miasta  oraz  Prezesa  AIG  S.A.  Radny  poinformował:  „cieszę  się,  że  nie  będę  musiał 
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głosować z pobudek politycznych, a było tak w poprzedniej kadencji. (…)” Po czym dodał, 

że ocena wykonania budżetu miasta jest dobra. Radni znali czynniki wpływające na jego 

realizację.  Radny  odniósł  się  krótko  do  ogólnej  sytuacji  gospodarczej  państwa  na  tle 

innych krajów Europy.  W dalszej wypowiedzi poinformował, że głównym zadaniem gminy 

jest  budowa  kanalizacji.  Środki  na  realizację  tej  inwestycji  zostały  pozyskane  dzięki 

staraniom  poprzedniego  Burmistrza  Miasta  -  „na  to  dzieło,  złożyła  się  praca  trzech 

kadencji”.  Radny  wyraził  zadowolenie  z  decyzji  finansowych,  podejmowanych  przez 

Burmistrza Miasta. W dalszej wypowiedzi krótko odniósł się do inwestycji budowy dwóch 

budynków komunalnych. Wyraził swoje wątpliwości dotyczące formy wyboru wykonawcy 

inwestycji  (w  drodze  konkursu).  W  tej  sprawie  nie  ma  negatywnych  uwag  ze  strony 

organów kontrolnych. Radny podziękował za pracę Wydziałowi Finansowemu tut. Urzędu, 

który Jego zdaniem bardzo dobrze prowadził działalność finansową. Realizacja inwestycji 

w  gminie  jest  na  dobrej  drodze.   Następnie  Radny  przedstawił  swoje  propozycje  do 

budżetów Rad  Dzielnic  na  2012  r.  W podsumowaniu  Radny  poinformował,  że  będzie 

głosował za udzieleniem absolutorium Burmistrzowi Miasta.

Radny Stefan NOWAK przedstawił stanowisko Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość 

w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta absolutorium za 2010r.: „Szczegółowo sposób 

wykonania  budżetu  i  prawidłowość  prowadzonej  gospodarki  finansowej  pod  względem 

legalności,  gospodarności  i  efektywności  była  przedmiotem badań  Komisji  Rewizyjnej, 

a następnie  opinii  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej.  Regionalna  Izba  Obrachunkowa 

orzekła,  że  nie  stwierdzono  przekroczeń  planowanych  wydatków  budżetowych,  co 

wskazuje na zaplanowanie tychże wydatków zgodnie z odpowiednimi przepisami.

Przytoczone powyżej urzędowe sformułowania nie oddają jednak w pełni inwestycyjnego 

charakteru budżetu miasta w 2010 roku,  obserwowanego oczami  mieszkańców, którzy 

dostrzegli liczne zmiany wizerunku swojego miasta, ułatwiające komunikację i estetyczne 

przemiany  jego  wizerunku.  Największym,  oczekiwanym  od  lat  przedsięwzięciem 

i stanowiącym  w  dużej  części  o  konstrukcji  budżetu,  była  budowa  dalszej  części 

kanalizacji  i  oczyszczalni  ścieków  wraz  z  potrzebnymi,  towarzyszącymi  jej  obiektami. 

Budowa nowych dróg i chodników oraz liczne remonty i wymiana oświetlenia ulicznego, 

czy rozwój infrastruktury sportowej w postaci dalszych inwestycji  na stadionie miejskim, 

inne inwestycje  o  charakterze  sportowym,  czego przykładem może być  kolejny „Orlik" 

na Osiedlu „Przyjaźn” - spotkały się z uznaniem mieszkańców Tarnowskich Gór. Za nami 

kolejny rok dynamicznego rozwoju miasta w wielu obszarach mimo problemów w budżecie 

centralnym,  co niewątpliwie  odbija  się  na budżetach samorządów. Budżet  Tarnowskich 
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Gór był pod kontrolą służb finansowych, co potwierdza RIO, a także doniesienia w prasie 

tarnogórskiej. Tarnowskie Góry należą do jednej z najmniej zadłużonych gmin w regionie 

mimo prowadzonych dużych inwestycji. Inwestycje te powodują, że Tarnowskie Góry stają 

się  coraz atrakcyjniejsze  dla   ludzi,  którzy chcą tu  mieszkać,  o  czym świadczy liczba 

rozpoczętych budów.  Podsumowując był to ambitny i dobry budżet. Wciąż pozyskujemy 

środki zewnętrzne. Możemy spokojnie realizować nasz plan inwestycyjny. Klub PiS będzie 

głosował za udzieleniem absolutorium Burmistrzowi.”

Radny Feliks KOWALSKI  poinformował,  że polityka finansowa Burmistrza Miasta jest 

zgodna  z  założeniami  budżetu  na  2010r.  W planowaniu  budżetu  brali  udział  wszyscy 

Radni. Burmistrz Miasta wykonuje plany przyjęte przez  Radę Miejską. Radny wskazał, że 

wykonanie dochodów budżetu w 2010r. wynosiło 100,5% , wykonane wydatków 91,3% , 

uśredniając wykonanie budżetu stanowiło 96%. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

opinia  Komisji  REWIZYJNEJ,  jak  również  opinia  Komisji  ds.  BUDŻETU,  ROZWOJU 

MIASTA I  OCHRONY ŚRODOWISKA w sprawie  wykonania  budżetu  miasta  za  2010r. 

(w tym ilości pozyskiwanych środków europejskich oraz wykonania zadań dodatkowych) 

jest  pozytywna.  Radny  złożył  życzenia  służbom  finansowym  tut.  Urzędu  dalszych 

sukcesów w planowaniu  budżetu  na  przyszłe  lata.  Po  czym poinformował,  że  będzie 

głosował za udzieleniem Burmistrzowi Miasta absolutorium za 2010r. 

Radny Marek JAWORSKI powołując się na swoje wcześniejsze doświadczenia w pracy 

w samorządzie, wyraził nadzieję, że w tej kadencji Rady Miejskiej udzielenie absolutorium 

będzie pozbawione wymiaru politycznego.  Radny zaapelował, aby w dyskusji wskazywać 

błędy  Panu  Burmistrzowi.  Sami  Radni  powinni  szukać  w  swoim  działaniu  elementów 

racjonalnych, aby działać na rzecz wszystkich mieszkańców. Następnie Radny pozytywnie 

ocenił  wykonanie budżetu za 2010r.  Po czym dodał:  „jeśli  skoncentrujemy się na tych 

wszystkich elementach oceniających, nie można mieć zarzutów merytorycznych do tego, 

że ten budżet został wykonany źle. Oczywiście można się wstrzymać od głosu, głosować 

przeciwko, manifestując niezadowolenie z różnych przyczyn (…), ale powinniśmy starać 

się  kumulować  nasze  doświadczenia  i  próbować  budować  tą  rzeczywistość  jeszcze 

bardziej skutecznie i bardziej racjonalnie.” Radny zwrócił uwagę, że miasto czeka jeszcze 

wiele wyzwań - jeżeli  uda się Radzie Miejskiej  nawiązać porozumienie przy dzielących 

różnicach, to będzie najlepsze rozwiązanie dla dobra mieszkańców. 

43



Burmistrz Miasta, Arkadiusz CZECH na wstępie poinformował, że wysłuchał wiele opinii 

na  temat  swojej  pracy.  Istota  absolutorium  została  szczegółowo  przedstawiona  przez 

Radnego Tomasza OLSZEWSKIEGO. Pan Burmistrz  wyjaśnił,  iż  jako nauczyciel  zdaje 

sobie  sprawę,  że  każda  ocena  jest  subiektywna.  O  ile  ta  ocena  oparta  jest  na 

przesłankach prawdziwych, w które człowiek wierzy, to oceniając kogoś: „nie popełnia się 

grzechu”.  Społeczeństwo  raz  na  cztery  lata,  ma  szansę  dokonania  oceny.  To 

społeczeństwo decyduje kogo wybrać,  oceniając poprzednie lata  pracy.  Pan Burmistrz 

poinformował, że najbardziej dotknęła go opinia Radnego Kazimierza SZCZERBY, który 

wcześniej  był  Burmistrzem Miasta.  Zdaniem Pana Burmistrza  opinia  ta  oparta  jest  na 

z gruntu  fałszywych  przesłankach.  Następnie  odniósł  się  do  zgłaszanego  postulatu 

wymalowania  tarnogórskich  Podcieni.  Pan  Burmistrz  wyjaśnił,  że  nie  jest  możliwe 

wydatkowanie publicznych pieniędzy na remont prywatnych nieruchomości. Rada Miejska 

może udzielić dotacji  osobom fizycznym na wykonanie remontu obiektów zabytkowych. 

Pan Burmistrz dodał: „jeżeli chciałbym się zastanowić nad liczbą zabytków, które  udało 

się  odnowić  za  kadencji  Pana  Burmistrza  SZCZERBY,  to  jakoś  nic  mi  na  myśl  nie 

przychodzi. A ja bym parę zabytków miejskich umiał wymienić, które w tym czasie zostały 

wyremontowane.” Nawiązując do projektu budowy dwóch budynków komunalnych, Pan 

Burmistrz  poinformował,  że  został  opracowany  projekt,  gmina  poszukuje  sposobu 

finansowania  jego  realizacji.  Brana  była  pod  uwagę  całkowicie  nowa  formuła  budowy 

mieszkań  –  projekt  partnerstwa  publiczno-prywatnego.  Zmiany,  które  pojawiły  się 

w Rozporządzeniu  Ministra  uniemożliwiają  zastosowanie  tej  procedury.  Następnie  Pan 

Burmistrz  odniósł  się  krótko  do  wypowiedzi  Radnego  SZCZERBY na  temat  inwestycji 

deweloperskiej na Osiedlu „Przyjaźń”. Po czym przypomniał o „zaprzepaszczonej szansie” 

budowy mieszkań w systemie MTBS. Pan Burmistrz poinformował, że w ocenianym przez 

Radnych  budżecie  miasta  na  inwestycje  zostało  wydanych  50  mln  zł  –  są  to  środki 

porównywalne do wydatków na oświatę. Oświata po raz pierwszy od wielu lat zaczęła być 

dofinansowywana tj. nie brakowało środków na płace dla nauczycieli, na środki czystości, 

dzieci  uczą się  w dobrych  warunkach.  Efektem tego są  bardzo wysokie  wyniki  oceny 

przedstawicieli  Kuratorium  Oświaty.  W  podsumowaniu  wypowiedzi  Pan  Burmistrz 

stwierdził:  „budżet  zrealizowałem  dobrze,  działałem  przez  rok  ubiegły  w  trudnych 

warunkach.  Przez  dziesięć  miesięcy  tego  roku  działałem,  gdy  Rada  Miejska  była 

w opozycji  do  Burmistrza  Miasta  (poprzednie  dwa  lata  również).  (…)  Inwestycji 

zrealizowaliśmy tyle, co nigdy w tym mieście i uważam, że to nie pora, żeby Burmistrza 

nagrodzić, bo absolutorium nie jest nagrodą. Absolutorium jest oceną  wykonania budżetu 

przez Burmistrza Miasta. Wnoszę o udzielenie mi absolutorium.”
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Zastępca Burmistrza  Miasta,  Piotr  SKRABACZEWSKI poinformował,  że  w ubiegłym 

roku zostało wydanych 50 mln złotych na inwestycje,  na remonty 7,5 mln zł. Następnie 

w odniesieniu  do  słów,  że  Rada  Miejska  nie  udzieliła  wcześniej  Burmistrzowi  Miasta 

absolutorium,  wyjaśnił,  że  Rada Miejska  nie  podjęła  uchwały w sprawie  absolutorium. 

Następnie Zastępca Burmistrza podjął  temat dotacji unijnych, przedstawiając inwestycje, 

które zostały zrealizowane przez gminę w ramach pozyskanych środków. Gminie udało się 

pozyskać dotacje  o  łącznej  kwocie  blisko  150 mln  zł,  co  stanowi  cały  budżet  miasta. 

W dalszej wypowiedzi Zastępca Burmistrza Miasta udzielił  szczegółowych wyjaśnień na 

temat udziału gminy w Programie Rozwoju Subregionu. W ramach tego Programu udało 

się  pozyskać  dotację  na  rekultywację  wysypiska  odpadów  komunalnych  przy  ulicy 

Opolskiej  na  kwotę  3,6  mln  zł.   W  ramach  Programu  gmina  ubiegała  się  o  środki 

w wysokości  2,5  mln  zł  w  projekcie  pn.:  „SilesiaNet  -  budowa  społeczeństwa 

informacyjnego w subregionie centralnym województwa śląskiego”. Zgodnie z założeniami 

Programu,  gmina  miała  wybudować  infrastrukturę  do  bezprzewodowego  przesyłu 

internetu. Został przygotowany program funkcjonalno – użytkowy. W pewnym momencie 

instytucja zarządzająca, czyli Województwo Śląskie, zmieniła założenia wskazując, że sieć 

internetowa ma być zbudowana na światłowodach. Zastępca Burmistrza Miasta wyjaśnił, 

że ta zmiana projektu nie tylko wywindowała koszty inwestycji, ale również sprawiła, że 

jego realizacja stała się niemożliwa. W związku z tym z projektu wycofali  się wszyscy 

uczestnicy, nie tylko gmina Tarnowskie Góry. Następnie Zastępca Burmistrza szczegółowo 

przedstawił aspekty budowy sieci internetowej przez gminę. 

Ad. vocem
Radny Kazimierz SZCZERBA odniósł się do tematu budowy mieszkań w ramach MTBS 

w okresie, kiedy był Burmistrzem Miasta. Radny przypomniał, że Przewodniczącym Rady 

Miejskiej  był  wówczas  Pan  Arkadiusz  CZECH.  Radny  poinformował,  że  opozycyjnie 

nastawiona Rada Miejska w tym okresie  „rządziła  tak,  że Burmistrz  nie  miał  wiele  do 

powiedzenia.”  Następnie  dodał:  „w  zeszłym  roku  wydaliśmy  prawie  50  mln  zł  na 

inwestycje,  dlaczego  nie  znalazło  się  tam parę  złotych  na  Podcienie?  (…)  Być  może 

używamy dzisiaj mocnych słów, ale ja nie walczę przeciwko Panu Burmistrzowi. Ja tylko 

chcę wskazać na pewne rzeczy, na których mi zależy. Chciałbym, żeby Pan Burmistrz się 

w nie zaangażował. A te nasze miasto brzydko wygląda, a może wyglądać pięknie.”

Radny  Piotr  SZCZĘSNY wyraził  swoje  zdziwienie  słowami  Radnego  Krzysztofa 

SZNAJDERA oraz  podkreślił,  że  w  ubiegłej  kadencji  zawsze  toczyła  się  merytoryczna 
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dyskusja -  „nikt  nie  zmuszał  nikogo do głosowania”.  Radny przypomniał,  że wcześniej 

Radny  SZNAJDER  wpisywał  się  w  program  Komitetu  Wyborczego  Platformy 

Obywatelskiej, teraz reprezentuje inne zdanie. Następnie Radny nawiązał do debaty nad 

absolutorium dla Burmistrza Miasta w 2004r. 

Radny Łukasz GARUS  zaapelował o dyskusję nad przedmiotowym projektem uchwały. 

Następnie Radny dodał: „w wypowiedzi instruktażowej jednego z Radnych (…) padło takie 

stwierdzenie,  że  niezagłosowanie  za  absolutorium  jest  przestępstwem.  Prosiłbym 

o wskazanie przepisu, który penalizuje takie zachowanie.”

Radny Feliks KOWALSKI zwrócił uwagę, że na uznanie zasługuje fakt, iż dopiero w dniu 

dzisiejszym będzie podejmowana uchwała w sprawie zaciągnięcia 7,6 mln kredytu. Tym 

samym  gmina  zaoszczędziła  na  kosztach  kredytowania.  Termin  zaciągnięcia 

zobowiązania  był  odraczany,  dzięki  sprawnemu gospodarowaniu  finansami.   Po  czym 

przypomniał,  iż  ubiegłoroczny  budżet  był  analizowany  w  ciągu  roku  i  zmieniany 

uchwałami, podejmowanymi na sesjach Rady Miejskiej. 

Radny Tomasz OLSZEWSKI wyjaśnił,  że w jego wcześniejszej wypowiedzi dotyczącej 

głosowania nad absolutorium chodziło o uchybienie. Następnie pokreślił, że tocząca się 

debata nie jest „dyskusją karnistów”, w ferworze  dyskusji mógł sobie  pozwolić na użycie 

silnego pojęcia. Następnie Radny wezwał do udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta.

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, Franciszek NOWAK odwołując się do debaty nad 

udzieleniem  absolutorium  Burmistrzowi  Miasta  w  ubiegłym  roku,  poinformował,  że 

wskutek zmiany przepisów ustawy o finansach publicznych, Rada Miejska głosuje osobno 

nad Sprawozdaniem z wykonania budżetu miasta, osobno nad absolutorium. 

Następnie  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej przypomniał,  że  przyjęcie 

przedmiotowej uchwały wymaga bezwzględnej większości głosów. 

Po  zakończeniu  dyskusji  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej,  Franciszek  NOWAK 
przystąpił do procedury głosowania przedmiotowego projektu uchwały. 

„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  15  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0 Radnych, „wstrzymało się od głosu” - 5 Radnych, 1 Radny nie brał udziału w głosowaniu. 
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Rada Miejska podjęła  UCHWAŁĘ Nr XI/132/2011  w sprawie udzielenia Burmistrzowi 
Miasta Tarnowskie Góry absolutorium za 2010 rok.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego Protokołu. 

Burmistrz Miasta, Arkadiusz CZECH podziękował za udzielenie mu absolutorium. 

Ad. 7 i 8
Skarbnik Miasta Janina NAMYSŁO przestawiła, zgodnie z uzasadnieniem następujące 

projekty uchwał:

• w  sprawie  zmian  w  uchwale  budżetowej  na  2011  rok  /wraz  z  autopoprawką 

Burmistrza Miasta/,

• w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Tarnowskie Góry.

Przewodniczący  Komisji  ds.  BUDŻETU,  ROZWOJU  MIASTA  I  OCHRONY 
ŚRODOWISKA, Feliks KOWALSKI  poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 

powyższe projekty uchwał.

Przewodniczący  Komisji  ds.  EDUKACJI,  KULTURY  I  SPORTU,  Stefan  NOWAK 
poinformował,  że  Komisja  pozytywnie  zaopiniowała   projekt  uchwały w sprawie  zmian 

w uchwale budżetowej na 2010 rok.

Dyskusja:
Radny Piotr  SZCZĘSNY poinformował,  że  na  ostatnich  sesjach  rzadko  zabiera  głos, 

ponieważ  Jego  zdaniem  Rada  stała  się  „maszynką  do  głosowania”.  Chciałby  jednak 

zabrać głos w sprawie, która szczególnie go bulwersuje tj. wydatku 20.000 zł na realizację 

zadania ufundowania przez gminę Tarnowskie Góry sztandaru dla V Pułku Chemicznego 

w  Tarnowskich  Górach.  Radny  przypomniał,  że  w  2007  roku,  podjął  inicjatywę 

ufundowania przez Radę Miejską sztandaru dla miasta Tarnowskie Góry. Koszt wykonania 

sztandaru w wysokości 5.000 zł obejmował haft ręczny oraz drzewce sztandaru. Radny 

zapytał,  co  składa się  na  kwotę  20.000 zł,  która  została  przeznaczona  na  wykonanie 

sztandaru dla V Pułku Chemicznego? 

Radny  Kazimierz  SZCZERBA odnosząc  się  do  §  1  pkt  7  przedmiotowego  projektu 

uchwały  zapytał,  czy  na  zadanie  inwestycyjne  pn.:  „Budowa  dwóch  budynków 
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komunalnych”  zostały  jeszcze  jakieś  środki?  Na  jaki  cel  została  przeznaczona  kwota 

100.000  zł.  Następnie  zwrócił  uwagę  na  kwotę  7,6  mln  zł  planowanego  kredytu  na 

realizację inwestycji budowy kanalizacji. Radny poprosił o przedstawienie dynamiki zmian 

wysokości deficytu gminy. 

Burmistrz Miasta, Arkadiusz CZECH odniósł się do sprawy ufundowania sztandaru dla 

gminy  przez  Radę  Miejską.  Pan  Burmistrz  poinformował,  że  nie  zna  szczegółów 

rozliczenia wykonania tego sztandaru. Sztandar V Pułku Chemicznego, w odróżnieniu od 

sztandaru miasta Tarnowskie Góry,  bierze udział  we wszelkich imprezach wojskowych, 

bez względu na pogodę. W związku z tym musi spełnić pewne wymogi wytrzymałościowe. 

Wojsko zleca wykonanie sztandaru siostrom zakonnym z Jasnej Góry. Oszacowano koszt 

wykonania  sztandaru  na  20.000  zł.  Następnie  Pan  Burmistrz  poinformował,  że  kwota 

100.000 zł zdjęta z zadania pn.: „Budowa dwóch budynków komunalnych” przeznaczona 

była  na  przygotowanie  realizacji  inwestycji  w  formie  partnerstwa  publiczno-prawnego. 

W dalszej wypowiedzi Pan Burmistrz poinformował, że w chwili obecnej analizowana jest 

inna forma finansowania tej inwestycji. 

Skarbnik Miasta Janina NAMYSŁO wyjaśniła, że w roku bieżącym na inwestycję budowy 

dwóch budynków komunalnych przeznaczono 100.000 zł, w 2012 roku 1 mln zł. Realizacja 

tego zadania została przesunięta o rok. Następnie Pani Skarbnik szczegółowo przestawiła 

sposób finansowania  inwestycji  budowy kanalizacji.  Zaciągnięcie  planowanego kredytu 

sukcesywnie przesuwano na lata następne, ponieważ „zaplanowane środki do wydania 

i otrzymane środki z Funduszu Spójności były wystarczające na realizację poszczególnych 

etapów  kontraktu.”  Następnie  Pani  Skarbnik  poinformowała,  że  deficyt  miasta 

i zaplanowany kredyt mieści się w dopuszczalnych wskaźnikach. 

Pełnomocnik  Burmistrza  Miasta  ds.  Realizacji  Projektu,  Marek  POŁULICH 
poinformował,  że realizacja  całego projektu jest  monitorowana przez służby finansowe 

Zespołu ds. Realizacji Projektu. Zgodnie z umową o dofinansowanie, kwartalnie odbywają 

się analizy materiałów i dokumentów.  Korekt należy dokonywać w oparciu o zakończone 

kontraktacje i o postęp w realizacji. W związku z tym zachodzi konieczność monitorowania 

zaangażowania  z   różnych  źródeł  środków finansowych.  Następnie  Pan  Pełnomocnik 

szeroko  omówił  zagadnienie  luki  finansowej  (tj.  maksymalnej  kwoty  kosztów 

kwalifikowanych,  od których oblicza się  dotację).  W dalszej  wypowiedzi  przedstawił  na 

wyświetlonej tabeli szacowane koszty, jak również źródła finansowania realizacji inwestycji 
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budowy kanalizacji. 

Ad. vocem
Radny Piotr SZCZĘSNY poprosił o podanie szczegółów wydatkowanej kwoty 20.000 zł 

na  zakup  sztandaru  dla  V  Pułku  Chemicznego  w  Tarnowskich  Górach.  Radny 

poinformował,  iż  obecnie  koszt  wykonania  sztandaru  wynosi  około  7.000  zł.  Po  czym 

Radny zaoferował przedstawienie Panu Burmistrzowi rozliczenia wykonania sztandaru dla 

gminy Tarnowskie  Góry. 

Burmistrz Miasta, Arkadiusz CZECH krótko odniósł się do wypowiedzi Radnego Piotra 

SZCZĘSNEGO wyjaśniając, że założono  wykonanie sztandaru do kwoty 20.000 zł. 

Po  zakończeniu  dyskusji  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej,  Franciszek  NOWAK 
przystąpił do procedury głosowania projektu uchwały. 

• w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2011 rok /wraz z autopoprawką Burmistrza 

Miasta/

„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  15  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0 Radnych, „wstrzymało się od głosu” - 2 Radnych, 1 Radny nie brał udziału w głosowaniu. 

Rada  Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr  XI/133/2011  w  sprawie  zmian  w uchwale 
budżetowej na 2011 rok.

• w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Tarnowskie Góry

„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  18  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0 Radnych, „wstrzymało się od głosu” - 0 Radnych.

Rada  Miejska  jednogłośnie  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr  XI/134/2011  w  sprawie  zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Tarnowskie Góry.

Powyższe uchwały stanowią załącznik do niniejszego Protokołu. 
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Ad. 9
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Rady 

Miejskiej  w  Tarnowskich  Górach  Nr L/582/2009  z  dnia  2  grudnia  2009  r.  dotyczącej 

przyjęcia do realizacji programu inwestycyjnego wynikającego ze Studium Wykonalności 

przedsięwzięcia  pn.  „Budowa  kanalizacji  sanitarnej  i  deszczowej  oraz  oczyszczalni 

ścieków komunalnych w Tarnowskich Górach – II Faza”. 

Pełnomocnik  Burmistrza  Miasta  ds.  Realizacji  Projektu,  Marek  POŁULICH 
szczegółowo przedstawił przedmiotowy projekt uchwały wraz z jego uzasadnieniem. 

Przewodniczący  Komisji  ds.  BUDŻETU,  ROZWOJU  MIASTA  I  OCHRONY 
ŚRODOWISKA, Feliks KOWALSKI  poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały.

Dyskusja:
Radny  Andrzej  KOMENDERSKI  odniósł  się  do  przedstawionej  informacji  o  braku 

możliwości  budowy  kanalizacji  w  ramach  II  fazy  projektu.  W  Dzielnicach:  Strzybnica, 

Rybna,  Stare  Tarnowice,  Repty  Śląskie  (poza  Śródmieściem)  rozwinięto  sieć  rowów 

melioracyjnych, które zrzucają wody opadowe do rzeki Dramy lub Stoły. Więcej ścieków 

będzie przepływać przez oczyszczalnię, zwiększy się koszt jej eksploatacji i utrzymania, 

czyli wzrosną taryfy.  Radny poinformował: „pewne manewry, które tutaj robimy w ramach 

oszczędności,  w  ramach puszczenia  wód deszczowych  do kanalizacji  ogólnospławnej, 

spowodują, że te koszty wzrosną w stosunku do studium wykonalności (…).” W dalszej 

wypowiedzi Radny poprosił  o podanie przyczyn braku możliwości budowy „deszczówki” 

w ramach II fazy. 

Radny Piotr  SZCZĘSNY  zapytał  ile  wynoszą kary  za  zanieczyszczanie  środowiska? 

Radny poinformował, iż istnieje niebezpieczeństwo, że po rozruchu oczyszczalni przy ulicy 

Grzybowej w Tarnowskich Górach „zabraknie ścieków” do jej eksploatacji. Radny zapytał 

o techniczne  środki  zapobiegawcze  temu  stanowi.  Następnie  Radny  odniósł  się 

do przedstawionego  przez  Pana  Pełnomocnika  zestawienia  taryf  za  wodę  i  ścieki  na 

2011r. w wybranych miastach województwa śląskiego. Taryfa obowiązująca w Tarnowskich 

Górach jest wyższa, niż w mieście takim jak Bytom. Radny wyraził swoje zaniepokojenie 

tym faktem. 
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Radny Jarosław ŚLEPACZUK przedstawił swoją ocenę realizacji prac w ramach I fazy 

projektu. Radny poinformował, że wielu mieszkańców wyraża zadowolenie z możliwości 

podłączenia do kanalizacji. Krytykę wzbudza sposób odtwarzania ulic oraz organizowane 

przejazdy podczas trwania prac.  Radny zapytał:  „co reguluje,  jak nawierzchnia będzie 

odtworzona? (…) Jakie kryteria decydują, gdzie można wejść w ulicę?” Radny przedstawił 

uwagi  zgłaszane  mu  przez  mieszkańców  Osiedla  „Kolejarz”,  dotyczące  stanu  ulicy 

Konduktorskiej.  Następnie  Radny  zadał  pytanie,  czy  umowa  reguluje  w  jakim  czasie 

wykonawca na obowiązek odtworzenia nawierzchni ulicy. W następnej kolejności Radny 

odniósł  się  do wysokości  taryf  za wodę i  ścieki.  Radny wyraził  opinię,  iż  powinno się 

podjąć działania gromadzenia środków na dopłaty dla mieszkańców.  Mieszkańców nie 

będzie  stać  na  płacenie  ponad  dwudziestu  złotych  za  odprowadzenie  ścieków 

i doprowadzenie wody.  Radny zaapelował  do Burmistrza Miasta o przyjęcie  konstrukcji 

budżetu na kolejne lata, uwzględniającej większe zaangażowanie gminy do taryf, tak jak to 

było  robione  w  poprzednich  latach  „poprzez  deszczówkę”.  Zdaniem  Radnego 

przewidywany wzrost wysokości taryfy w związku z prowadzoną inwestycją, powinien być 

jedną z głównych informacji przy przystąpieniu do drugiego etapu realizacji inwestycji. 

W odpowiedzi Zastępca Burmistrza Miasta, Piotr SKRABACZEWSKI poinformował: „że 

nadszedł  też  czas,  żeby  przestać  demonizować  kwestię  taryf  i  cen  wody.”  Zastępca 

Burmistrza wyjaśnił, że zgodnie z piramidą potrzeb ludzkich według Maslowa, potrzeba 

dostarczenia wody jest potrzebą podstawową. Następnie dodał: „pierwszym elementem, 

który już dotyka dopłat jest podjęta przez Państwa, a zaproponowana przez Burmistrza 

uchwała o dopłatach do przyłączenia się do kanalizacji. Tu mechanizm jest czytelny, im 

więcej zużytej wody, odprowadzonych ścieków, tym te koszty, które muszą  być niestety 

rozliczane w m3,  będą się rozkładały.”  Zdaniem Zastępcy Burmistrza za wcześnie jest 

„bicie  na  alarm”.  Każdorazowo  w  skutek  przekazania  majątku  do  Przedsiębiorstwa 

Wodociągów i Kanalizacji, będzie przeliczany wzrost taryf. 

W  sprawie  odtworzenia  dróg  i  ulic  przez  wykonawców  robót  związanych  z  budową 

kanalizacji, Zastępca Burmistrza Miasta wyjaśnił, iż kwestie z tym związane zawarte są 

w umowie  z  wykonawcą.  Gmina  wymaga,  by  w  miejscach,  gdzie  została  naruszona 

nawierzchnia, nawierzchnia została odtworzona w warstwie ścieralnej szczególnie na tych 

drogach, które są drogami publicznymi i drogami o docelowych nawierzchniach. Jednak 

w niektórych  miejscach  wykonawca  natrafia  na  „niespodzianki”,  na  przykład  na  ulicy 

Gruzełki.  Ulica  Gruzełki  wymaga  budowy  na  całej  długości.  Cały  projekt  budowy 

kanalizacji jest bardzo skomplikowany i wymaga wielu uzgodnień. 
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W dalszej wypowiedzi Zastępca Burmistrza przedstawił wysokości kar i podwyższonych 

opłat,  które  gmina  musiałaby  ponieść,  gdyby  nie  zrealizowano  inwestycji  budowy 

kanalizacji. 

W  odpowiedzi  na  pytanie,  dotyczące  ilości  ścieków  Zastępca  Burmistrza  Miasta 

poinformował:  „konsorcjum,  które  projektowało,  które  realizuje,  wykonuje,  bazuje  na 

projekcie technologicznym - robione były badania faktyczne przepływu ścieków w stanie 

suchym i w stanie zwiększonych opadów. (…) Nie mam obaw, że zabraknie ścieków. (…)”

Unia  Europejska  dotuje  to,  co  służy  ochronie  środowiska.  W  nowych  wytycznych 

w perspektywie na lata 2007-2013, „deszczówkę” wyeliminowano. 

Pełnomocnik Burmistrza Miasta ds. Realizacji Projektu, Marek POŁULICH  wyjaśnił, 

że była możliwość włączenia do pierwszej fazy projektu budowy deszczówki. Była to tylko 

zgoda na niewielkie ciągi  główne. Eksperci  unijni  po swojej  wizycie już sugerowali,  że 

„deszczówka”  nie będzie dotowana przez Unię Europejską. 

Następnie Pan Pełnomocnik omówił szczegóły i wymagania dotyczące budowy kanalizacji 

deszczowej. Budowa kanalizacji deszczowej niesie za sobą ogromne koszty, na które nie 

stać naszej gminy. W dalszej wypowiedzi Pan Pełnomocnik przedstawił dane techniczne, 

dotyczące przepustowości oczyszczalni ścieków. 

W  odpowiedzi  na  pytanie  dotyczące  odtworzenia  przez  wykonawcę  dróg,  Pan 

Pełnomocnik poinformował, że zapisy w umowie przewidują, że wykonawca inwestycji ma 

odtworzyć  nawierzchnię  według  wytycznych,  uzyskanych  od  zarządcy  drogi,  drugi 

warunek  przewiduje  przywrócenie  drogi  do  wcześniejszego  stanu.  Następnie  zwrócił 

uwagę, że większość odnowionych nawierzchni jest w lepszym stanie. Pan Pełnomocnik 

wyjaśnił:   „kiedy  weryfikowano  nasze  specyfikacje  istotnych  warunków  zamówienia, 

w Narodowym  Funduszu  Ochrony  Środowiska,  zwrócono  nam  uwagę:  im  bardziej 

będziesz precyzował /harmonogram robót/ tym dostaniesz wyższą cenę. (…) My mamy 

określone  ramy czasowe.  Kontrakt  się  kończy w lutym (…)  następny okres  dwunastu 

miesięcy jest  okresem zgłaszania  wad  i  usterek.  Weryfikuje  to  Inżynier  Kontraktu.  Są 

pewne kwoty zatrzymane, niezapłacone wykonawcom, ponieważ są zgłoszone uwagi.”

Kończąc wypowiedź Pełnomocnik Burmistrza Miasta przedstawił kilka uwag dotyczących 

wzrostu wysokości taryf za wodę i ścieki w gminie Tarnowskie Góry. 

Ad vocem
Radny Jarosław  ŚLEPACZUK podjął  temat  wzrostu  wysokości  taryf.  Gmina  powinna 

podjąć działania, żeby ograniczyć wzrost taryf. Radny przypomniał, że we wcześniejszych 
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dyskusjach zawsze wskazywano, że jak dojdzie do rozliczenia danego etapu, po analizie 

faktycznych kosztów, gmina ma możliwości ochronne. W wypowiedziach Zastępcy Pana 

Burmistrza oraz Pana Pełnomocnika mówi się, że w ogóle nie rozważa się tego wariantu. 

Mieszkańcy Tarnowskich Gór nie  są  zadowoleni  z  obecnej  taryfy,  a  za  chwilę  nastąpi 

kolejny wzrost. Radny poinformował, że już w kwietniu sygnalizował konieczność naprawy 

nawierzchni ulicy Konduktorskiej. Następnie zapytał o konkretny termin odtworzenia ulicy 

Konduktorskiej, ulicy Konduktorskiej na skrzyżowaniu z ulicą Torową i ulicy Konduktorskiej 

na skrzyżowaniu z ulicą Kolejarzy. 

Radny Andrzej  KOMENDERSKI odniósł  się  do  wypowiedzi  Pełnomocnika  Burmistrza 

Miasta  ds.  Realizacji  Projektu.  Zwrócił  uwagę,  że  już  w 2012 roku do PWiK zostanie 

przekazany majątek,  tym samym wzrosną  taryfy  o  koszty dzierżawy.   Wysokość  taryf 

będzie  zdecydowanie  rosła.  Następnie  wyraził  opinię:  ”wytyczne  unijne  na  ogół  są 

nadinterpretowane  przez  lokalne  władze  i  dostosowywane  do  zadań.”   Radny 

poinformował,  że  w  gminie  Bytom  realizowana  jest  równolegle  budowa  kanalizacji 

sanitarnej i deszczowej. 

Radny  Piotr  SZCZĘSNY  odniósł  się  do  tematu  wzrostu  stawek  taryfy  za  wodę 

i odprowadzanie ścieków. Radny poinformował, że oczekuje użycia mechanizmów, które 

pozwolą  na  zmniejszenie  wysokości  taryfy.  Następnie  zapytał,  czy  koszt  odtworzenia 

nawierzchni drogi wpływa na wysokość taryfy. Po czym dodał: „jeżeli na dzień dzisiejszy 

w Dzielnicy  Lasowice  przepływa  około  2.000  m3 ścieków  na  dobę,  a  dobowe 

zapotrzebowanie ścieków przy normalnej funkcjonalności centralnej oczyszczalni ścieków 

wynosi  4.500  m3,  to  było  moje  pytanie  kluczowe:  czy  rzeczywiście  nie  ma  takiego 

zagrożenia i należało by przystąpić wcześniej do realizacji tego pomysłu, czyli wsparcia 

finansowego z gminy, żeby mieszkańcy mogli się podłączyć do kanalizacji w Tarnowskich 

Górach.” /koniec czasu przewidzianego na wypowiedź/

Zastępca  Burmistrza  Miasta,  Piotr  SKRABACZEWSKI zwrócił  uwagę,  że  we 

wcześniejszej wypowiedzi poinformował, że gmina już stosuje dopłaty – są to dopłaty dla 

mieszkańców  Tarnowskich  Gór,  w  związku  z  realizacją  projektu.  Następnie  Zastępca 

Burmistrza  Miasta  poinformował,  że  koszt  odwodnienia  samego  Osiedla  „Kolejarz” 

i „Staszic”  wynosi  14  mln  zł.  Pozwalana  to  na  wyobrażenie  sobie  kosztów  realizacji 

projektu  budowy  kanalizacji  wraz  z  „deszczówką”.  W  dalszej  wypowiedzi  Zastępca 

Burmistrza odniósł się do decyzji w sprawie budowy kanalizacji podjętej w 2004r. Wyjaśnił, 
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iż intencją Burmistrza Miasta oraz urzędników jest to by mieszkańcy ( o ile jest to możliwe) 

płacili jak najmniej za wodę i ścieki. Po czym Zastępca Burmistrza omówił temat kosztów 

kwalifikowanych, wpływających na wysokość taryfy. 

Burmistrz  Miasta,  Arkadiusz  CZECH  przypomniał,  że  podczas  konsultacji 

z mieszańcami  wniosku  aplikacyjnego  o  budowę  kanalizacji  z  Funduszu  Spójności 

w 2004r.  obecny  był   Radny  Jarosław  ŚLEPACZUK  (pełniący  wówczas  funkcję 

Przewodniczącego Komisji ROZWOJU). Następnie zwracając się do Radnego Jarosława 

ŚLEPACZUKA poinformował: „Tam te kwoty (taryf) dwudziestozłotowe  nieomalże padały. 

Obaj broniliśmy tych wartości, Panie Radny. Pamiętamy obydwaj o tym.”

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej,  Franciszek  NOWAK  zwrócił  uwagę,  że  koszt 

wywozu szamba jest wyższy od kosztów kanalizacji. 

Po  zakończeniu  dyskusji  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej,  Franciszek  NOWAK 
przystąpił do procedury głosowania projektu uchwały. 

„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  16  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0 Radnych, „wstrzymał się od głosu” - 1 Radny, 1 Radny nie brał udziału w głosowaniu. 

Rada Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ Nr  XI/135/2011  w sprawie  zmiany Uchwały Rady 
Miejskiej w Tarnowskich Górach  Nr L/582/2009 z dnia 2 grudnia 2009 r. dotyczącej 
przyjęcia  do  realizacji  programu  inwestycyjnego  wynikającego  ze  Studium 
Wykonalności przedsięwzięcia pn. „Budowa kanalizacji sanitarnej i deszczowej oraz 
oczyszczalni ścieków komunalnych w Tarnowskich Górach – II Faza”. 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego Protokołu. 

Wiceprzewodniczący  Rady Miejskiej,  Franciszek  NOWAK ogłosił  godzinną  przerwę 

w obradach sesji. 

Po przerwie.

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej,  Franciszek  NOWAK zgłosił  wniosek   formalny   

o     głosowanie bez dyskusji nad projektami uchwał w punktach 10-13 dzisiejszego porządku   

obrad. 
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Radny  Krzysztof  SZNAJDER zgłosił  wniosek   o  ograniczenie  czasu  wstąpień   

dyskutantów do dwóch minut w debatach nad pozostałymi projektami uchwał (tj. od pkt 14 

do pkt 31 dzisiejszego porządku obrad).

Radny Jarosław ŚLEPACZUK negatywnie ustosunkował się do wniosku o głosowanie 

bez  dyskusji  nad  projektem  uchwały  w  pkt  10  dzisiejszego  porządku  obrad.  Radny 

poinformował, iż nie uzyskał odpowiedzi na zadane wcześniej pytanie w sprawie kosztów 

funkcjonowania  zamiejscowych  oddziałów  Biblioteki  Miejskiej.  Ponieważ  pytanie  to 

dotyczy w/w punktu, miał nadzieję uzyskać na nie dzisiaj odpowiedź. Radny nie wniósł 

uwag do pozostałych elementów wniosku Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej   oraz 

wniosku Radnego Krzysztofa SZNAJDERA. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, Franciszek NOWAK poddał pod głosowanie:

Wniosek     Nr  3   o     głosowanie  bez  dyskusji  nad  projektami  uchwał  w  punktach  10-13   

dzisiejszego porządku obrad. 

„Za”  przyjęciem  wniosku  głosowało  –  10  Radnych,  „przeciw”  głosował  -  1  Radny, 

„wstrzymał się od głosu” - 1 Radny, 1 Radny nie brał udziału w głosowaniu. 

Wniosek zatem został przyjęty.

Wniosek     Nr 4   o ograniczenie czasu wstąpień dyskutantów do dwóch minut w debatach   

nad projektami uchwał  od pkt 14 do pkt 31 dzisiejszego porządku obrad.

„Za”  przyjęciem  wniosku  głosowało  –  12  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0 Radnych, „wstrzymał się od głosu” - 1 Radny, 1 Radny nie brał udziału w głosowaniu. 

Wniosek zatem został przyjęty.

Ad. 10
Kolejnym  punktem  porządku  obrad  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały 

Nr  LIX/695/2010  Rady Miejskiej  w Tarnowskich  Górach  z  dnia  23  czerwca  2010  roku 

w sprawie określenia zakresu i formy informacji  o przebiegu wykonania budżetu miasta 

Tarnowskie Góry za pierwsze półrocze roku budżetowego, informacji o kształtowaniu się 
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wieloletniej  prognozy  finansowej  oraz  informacji  o  przebiegu  wykonania  planu 

finansowego  samorządowych  instytucji  kultury  i samodzielnych  publicznych  zakładów 

opieki zdrowotnej za pierwsze półrocze roku budżetowego. 

Przedmiotowy projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem przedstawiła  Skarbnik Miasta, 
Janina NAMYSŁO. 

Przewodniczący  Komisji  ds.  BUDŻETU,  ROZWOJU  MIASTA  I  OCHRONY 
ŚRODOWISKA, Feliks KOWALSKI  poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały.

Zgodnie  z  przyjętym  wnioskiem Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej,  Franciszek 
NOWAK przystąpił do procedury głosowania przedmiotowego projektu uchwały. 

„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  15  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0 Radnych, „wstrzymał się od głosu” - 1 Radny.

Rada  Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr  XI/136/2011  w  sprawie  zmiany  Uchwały 
Nr LIX/695/2010 Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 23 czerwca 2010 roku 
w sprawie  określenia  zakresu  i formy informacji  o przebiegu  wykonania  budżetu 
miasta  Tarnowskie  Góry  za  pierwsze  półrocze  roku  budżetowego,  informacji 
o kształtowaniu  się  wieloletniej  prognozy finansowej  oraz  informacji  o  przebiegu 
wykonania  planu finansowego samorządowych instytucji  kultury i samodzielnych 
publicznych zakładów opieki zdrowotnej za pierwsze półrocze roku budżetowego. 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego Protokołu. 

Ad. 11
Kolejnym  punktem  porządku  obrad  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały 

Nr IX/106/2011 Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 27 kwietnia 2011 r. w sprawie 

określenia  wzorów  formularzy  obowiązujących  podatników  podatku  od  nieruchomości, 

podatku rolnego i podatku leśnego, określenia warunków i trybu ich składania za pomocą 

środków  komunikacji  elektronicznej  oraz  możliwości  składania  deklaracji  na  podatek 

od środków transportowych za pomocą środków komunikacji elektronicznej. 
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Przedmiotowy projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem przedstawił Naczelnik Wydziału 
Finansowego, Jan GARDY. 

Przewodniczący  Komisji  ds.  BUDŻETU,  ROZWOJU  MIASTA  I  OCHRONY 
ŚRODOWISKA, Feliks KOWALSKI  poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej,  Franciszek  NOWAK przystąpił  do  procedury 

głosowania przedmiotowego projektu uchwały. 

„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  16  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0 Radnych, „wstrzymał się od głosu” - 0 Radnych, 1 Radny nie brał udziału w głosowaniu. 

Rada  Miejska  jednogłośnie  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr  XI/137/2011  w  sprawie  zmiany 
Uchwały Nr IX/106/2011 Rady Miejskiej  w Tarnowskich Górach z dnia 27 kwietnia 
2011  r.  w  sprawie  określenia  wzorów  formularzy  obowiązujących  podatników 
podatku  od  nieruchomości,  podatku  rolnego  i podatku  leśnego,  określenia 
warunków i trybu ich składania za pomocą środków komunikacji elektronicznej oraz 
możliwości składania deklaracji na podatek od środków transportowych za pomocą 
środków komunikacji elektronicznej. 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego Protokołu. 

Ad. 12
Kolejnym  punktem  porządku  obrad  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały 

Nr II/19/2010 Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 10 grudnia 2010 r. w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2011 r.

Przedmiotowy projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem przedstawił  Burmistrz Miasta, 
Arkadiusz CZECH.

Przewodniczący  Komisji  ds.  BUDŻETU,  ROZWOJU  MIASTA  I  OCHRONY 
ŚRODOWISKA, Feliks KOWALSKI  poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały.
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Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej,  Franciszek  NOWAK przystąpił  do  procedury 

głosowania przedmiotowego  projektu uchwały. 

„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  16  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0 Radnych, „wstrzymał się od głosu” - 0 Radnych, 1 Radny nie brał udziału w głosowaniu. 

Rada  Miejska  jednogłośnie  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr  XI/138/2011  w  sprawie  zmiany 
Uchwały Nr II/19/2010 Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 10 grudnia 2010 
r. w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2011 r.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego Protokołu. 

Ad. 13
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie zmiany Załącznika Nr 3 

do  Statutu  Gminy Tarnowskie  Góry nadanego Uchwałą  Nr VIII/91/2011  Rady Miejskiej 

w Tarnowskich Górach z dnia 30 marca 2011 r.

Przedmiotowy  projekt  uchwały  zgodnie  z  uzasadnieniem  /wraz  z  autopoprawką/ 

przedstawił Przewodniczący Komisji REWIZYJNEJ, Ewald OPUCHLIK. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej,  Franciszek  NOWAK udzielił  wyjaśnień, 

dotyczących zgłoszonej autopoprawki. 

Przewodniczący  Komisji  PRAWORZĄDNOŚCI  I  BEZPIECZEŃSTWA,  Stefan 
ZIENTKOWSKI poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały. Radny odniósł się również krótko do zgłoszonej autopoprawki. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej,  Franciszek  NOWAK przystąpił  do  procedury 

głosowania przedmiotowego projektu uchwały. 

„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  14  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0  Radnych,  „wstrzymało  się  od  głosu”  -  0  Radnych,  3  Radnych  nie  brało  udziału 

w głosowaniu. 
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Rada  Miejska  jednogłośnie  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr  XI/139/2011  w  sprawie  zmiany 
Załącznika  Nr  3  do  Statutu  Gminy  Tarnowskie  Góry  nadanego  Uchwałą 
Nr VIII/91/2011 Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 30 marca 2011 r.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego Protokołu. 

Ad. 14
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie zmiany statutu Gminy 

Tarnowskie Góry poprzez ustalenie zasad i trybu występowania przez grupę mieszkańców 

miasta Tarnowskie Góry z inicjatywą podjęcia uchwały lub stanowiska przez Radę Miejską 

w Tarnowskich Górach.

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, Franciszek NOWAK oddał głos przedstawicielowi 

wnioskodawców przedmiotowego projektu  uchwały,  Przewodniczącemu Klubu Radnych 

Platformy Obywatelskiej, Radnemu Piotrowi SZCZĘSNEMU. 

Radny  Piotr  SZCZĘSNY wyjaśnił,  iż  nie  był  obecny  na  początku  sesji  podczas 

przyjmowania porządku obrad. Po czym dodał, iż otrzymał informację, że przedmiotowy 

projekt uchwały został wycofany z dzisiejszych obrad sesji. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej,  Franciszek  NOWAK zgłosił  wniosek     Nr  5   
o     odesłanie przedmiotowego projektu uchwały do ponownego opracowania.   

Następnie  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  przystąpił  do  procedury  głosowania 

przedmiotowego wniosku. 

„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  14  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0 Radnych, „wstrzymał się od głosu” - 1 Radny, 2 Radnych nie brało udziału w głosowaniu. 

Wniosek zatem został przyjęty. 

Ad. 15, 16, 17
Burmistrz Miasta, Arkadiusz CZECH zaproponował wspólne przedstawienie projektów 

uchwał:

− w sprawie uchylenia Uchwały Nr IX/112/2011 Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach 
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z  dnia  27  kwietnia  2011  r.  w  sprawie  przyjęcia  planu  nadzoru  nad  żłobkami 

i klubami dziecięcymi,

− w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami i klubami dziecięcymi,

− w sprawie opłat za pobyt dziecka  w Żłobku Publicznym Nr 1 prowadzonym przez 

Gminę Tarnowskie Góry.

Powyższe projekty uchwał przedstawiła, zgodnie z uzasadnieniem  Naczelnik Wydziału 
Edukacji, Sportu i Turystyki, Barbara KWAŚNIK. 

Przewodniczący Komisji ds. RODZINY, ZDROWIA I SPRAW SPOŁECZNYCH, Tadeusz 
TORBUS poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała w/w projekty uchwał. 

W związku z brakiem chętnych do zabrania głosu w dyskusji, Wiceprzewodniczący Rady 
Miejskiej, Franciszek NOWAK poddał pod głosowanie:

• Projekt  uchwały  w  sprawie  uchylenia  Uchwały  Nr  IX/112/2011  Rady  Miejskiej  

w Tarnowskich  Górach  z  dnia  27  kwietnia  2011  r.  w  sprawie  przyjęcia  planu  

nadzoru nad żłobkami i klubami dziecięcymi

„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  16  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0 Radnych, „wstrzymało się od głosu” - 0 Radnych, 1 Radny nie brał udziału w głosowaniu. 

Rada  Miejska  jednogłośnie  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr  XI/140/2011  w  sprawie  uchylenia 
Uchwały Nr IX/112/2011 Rady Miejskiej  w Tarnowskich Górach z dnia 27 kwietnia 
2011 r. w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami i klubami dziecięcymi.

• Projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  planu  nadzoru  nad  żłobkami  i  klubami  

dziecięcymi

„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  17  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0 Radnych, „wstrzymało się od głosu” - 0 Radnych. 

Rada  Miejska  jednogłośnie  podjęła  UCHWAŁĘ  Nr  XI/141/2011  w  sprawie  przyjęcia 
planu nadzoru nad żłobkami i klubami dziecięcymi.
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• Projekt  uchwały  w  sprawie  opłat  za  pobyt  dziecka  w  Żłobku  Publicznym  Nr  1  

prowadzonym przez Gminę Tarnowskie Góry

„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  17  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0 Radnych, „wstrzymało się od głosu” - 0 Radnych. 

Rada Miejska jednogłośnie podjęła UCHWAŁĘ Nr XI/142/2011 w sprawie opłat za pobyt 
dziecka w Żłobku Publicznym Nr 1 prowadzonym przez Gminę Tarnowskie Góry.

Powyższe projekty uchwał stanowią załącznik do niniejszego Protokołu.

Ad. 18
Kolejnym  punktem  porządku  obrad  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  wydania  opinii  do 

projektu  uchwały  Rady  Powiatu  Cieszyńskiego  dotyczącego  przekształcenia  Zespołu 

Zakładów Opieki Zdrowotnej w Cieszynie.

Przedmiotowy projekt uchwały przedstawił, zgodnie z uzasadnieniem Burmistrz Miasta, 
Arkadiusz CZECH. 

Przewodniczący Komisji ds. RODZINY, ZDROWIA I SPRAW SPOŁECZNYCH, Tadeusz 
TORBUS poinformował,  że  Komisja  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 

uchwały. 

Dyskusja:
Radny Krzysztof SZNAJDER zwrócił uwagę, że jest to kolejna uchwała, która ogranicza 

dostęp  do  specjalistycznych  usług  medycznych.  Radny  poinformował,  że  na  miejsce 

w Szpitalu  w  Katowicach  czeka  się  wiele  miesięcy.  Istnieją  prywatne  przychodnie 

hematologiczne, które ze względu na „niedostateczne kwalifikacje prowadzących lekarzy” 

są tymczasowo zamknięte.  Następnie  poinformował,  że sam musiał  korzystać  z  usług 

przychodni  hematologicznej.  Radny  negatywnie  zaopiniował  przedmiotowy  projekt 

uchwały. 

Po  zakończeniu  dyskusji  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej,  Franciszek  NOWAK 
poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały. 
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„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  10  Radnych,  „przeciw”  głosował  -

1 Radny, „wstrzymało się od głosu” - 6 Radnych, 1 Radny nie brał udziału w głosowaniu.

Rada Miejska podjęła UCHWAŁĘ Nr XI/143/2011 w sprawie wydania opinii do projektu 
uchwały  Rady  Powiatu  Cieszyńskiego  dotyczącego  przekształcenia  Zespołu 
Zakładów Opieki Zdrowotnej w Cieszynie.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego Protokołu. 

Ad. 19
Kolejnym punktem porządku obrad jest  projekt  uchwały w sprawie prowadzenia  przez 

Gminę  Tarnowskie  Góry  działalności  polegającej  na  świadczeniu  usług 

telekomunikacyjnych.

Przedmiotowy projekt  uchwały,  zgodnie z  uzasadnieniem przedstawił  Kierownik Biura 
Informatyki, Sławomir NIESŁONY. 

Przewodniczący  Komisji  PRAWORZĄDNOŚCI  I  BEZPIECZEŃSTWA,  Stefan 
ZIENTKOWSKI poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały. 

Przewodniczący  Komisji  ds.  BUDŻETU,  ROZWOJU  MIASTA  I  OCHRONY 
ŚRODOWISKA, Feliks KOWALSKI  poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały.

Dyskusja:
Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej,  Janusz  ŚNIETKA  zapytał,  czy  istniałaby 

możliwość  objęcia  internetem  bezprzewodowym  ulicy  Krakowskiej  i  Placu  Wolności 

w Tarnowskich Górach?

Burmistrz Miasta, Arkadiusz CZECH wyjaśnił, że istniałaby taka możliwość, jednak byłby 

to  problem techniczny,  ponieważ należałoby zainstalować nowe hotspoty.   „O ile  Plac 

Żwirki  i  Wigury  (przy  ulicy  Piastowskiej)  oraz  tarnogórski  Rynek  mieszczą  się 

bezpośrednio przy budynkach, których jako gmina jesteśmy administratorami, zarządcami, 

w których posiadamy własną sieć,  którymi  administrujemy,  o tyle  tam by trzeba jakieś 
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anteny  montować,  nie  wiadomo  gdzie.”  Następnie  dodał,  że  objęcie  internetem 

bezprzewodowym  wskazanych  przez  Radnego  obszarów,  będzie  możliwe  przy  okazji 

utworzenia sieci nadawczo-odbiorczej, związanej z monitoringiem miasta. 

Ad. vocem
Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, Janusz ŚNIETKA, który poprosił, aby 

mieć na uwadze rozwiązanie przedstawione przez Pana Burmistrza. 

Po  zakończeniu  dyskusji  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej,  Franciszek  NOWAK 
poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały. 

„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  17  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0 Radnych, „wstrzymało się od głosu” - 0 Radnych, 1 Radny nie brał udziału w głosowaniu.

Rada Miejska jednogłośnie podjęła  UCHWAŁĘ Nr XI/144/2011 w sprawie prowadzenia 
przez  Gminę  Tarnowskie  Góry  działalności  polegającej  na  świadczeniu  usług 
telekomunikacyjnych.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego Protokołu. 

Ad. 20 i 21
Kolejnym punktami porządku obrad są:

• Projekt  uchwały  w  sprawie  przyznania  dotacji  na  prace  konserwatorskie  przy 

zabytku wpisanym do rejestru zabytków, nie stanowiącym własności gminy,

• Projekt  uchwały  w  sprawie  przyznania  dotacji  na  prace  konserwatorskie  przy 

zabytku wpisanym do rejestru zabytków, nie stanowiącym własności gminy.

Burmistrz  Miasta,  Arkadiusz  CZECH poinformował,  że  zostały  złożone  trzy  wnioski 

dotyczące dotacji na prace konserwatorskie przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

Jeden z wniosków nie spełniał warunków konkursowych. 

Przedmiotowe projekty uchwał, zgodnie z uzasadnieniem przedstawił Naczelnik Wydziału 
Gospodarki Miejskiej, Antoni ZIENTKOWSKI. 
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Przewodniczący  Komisji  ds.  BUDŻETU,  ROZWOJU  MIASTA  I  OCHRONY 
ŚRODOWISKA, Feliks KOWALSKI  poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowe projekty uchwał.

Dyskusja:
Radny  Kazimierz  SZCZERBA pozytywnie  ocenił  przedmiotowe  projekty  uchwał. 

Następnie  zapytał,  czy dotacja  obejmuje  elewację  budynku  przy ulicy Gliwickiej  3.  Po 

czym dodał: „szkoda, że tylko 100.000 zł mieliśmy, bo z tego wynika, że już nie będziemy 

mieli  pieniędzy,  aby  dalej  kontynuować  tą  pomoc  dla  tych,  którzy  będą  chcieli 

odrestaurować  (zabytkowe  budynki)  (...)  ”.  Radny  zaapelował,  aby  w  miarę  potrzeb, 

szukać środków w budżecie gminy na ten cel. 

Radny Tomasz OLSZEWSKI  pozytywnie ocenił przeznaczenie środków na rewitalizację 

budynków, które nie tylko należą do gminy, ale i do osób prywatnych. Zdaniem Radnego, 

jest to dowód na to, że czynione są działania w kierunku poprawy wyglądu miasta. Środki 

finansowe na ten cel powinny być sukcesywnie planowane w budżecie miasta w kolejnych 

latach. Następnie Radny zwrócił uwagę, że powinno się przy przyznawaniu dotacji brać 

pod uwagę sytuację finansową wnioskodawcy. 

Radny Piotr SZCZĘSNY zadał pytanie, czy są jakieś unormowania prawne, dotyczące 

ujednolicenia wyglądu Podcieni  w Tarnowskich Górach. Każdy budynek Podcieni ma inny 

kolor. Renowacje tych budynków są dokonywane niedbale, ponieważ po paru miesiącach 

odpada  farba.  Zdaniem  Radnego,  dużą  rolę  odgrywa  Konserwator  Zabytków,  który 

powinien  wpływać  na  właścicieli  budynków,  aby ujednolicili  wygląd  budynku  Podcieni. 

 /koniec czasu przeznaczonego na wypowiedź/

Radny  Łukasz  GARUS pozytywnie  ocenił  przedmiotowe  projekty  uchwał.  Następnie 

wyraził  zadowolenie,  iż  przedmiotowe  dotacje  zostały  skierowane  do  podmiotów 

świeckich.  Następnie  wyraził  uznanie  dla  właścicieli  budynku  przy  ulicy  Gliwickiej 

(wspólnoty mieszkaniowej), iż podjęli wspólne działania mające na celu odrestaurowanie 

obiektu. 

Radny Krzysztof ŁOZIŃSKI zwrócił uwagę, iż obiekt ulicy Gliwickiej 3 i 7 należący do 

wspólnoty mieszkaniowej,  nie jest  w całości  wpisany do Rejestru Zabytków. Następnie 

zaproponował  dostosowanie  prawa  miejscowego  tak,  aby  umożliwić  udzielanie  dotacji 
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budynkom  całej  Starówki.  Zdaniem  Radnego  udzielana  pomoc  jest  zasadna,  należy 

jednak zwrócić uwagę na jej aspekt prawny. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej,  Janusz ŚNIETKA wyraził  opinię,  iż  dotacje dla 

podmiotów  zarówno  sakralnych  jak  i  prywatnych  są  słuszne.  Następnie  poprosił,  aby 

informować mieszkańców o możliwości ubiegania się o dotację na  prace konserwatorskie 

przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków. O zwrot poniesionych kosztów można 

ubiegać się nawet po trzech latach od  zakończenia prac. 

Burmistrz  Miasta,  Arkadiusz  CZECH na  pytanie  Radnego  Piotra  SZCZĘSNEGO 

wyjaśnił, iż w kompetencji Wojewódzkiego, a nawet Powiatowego Konserwatora Zabytków 

leży ujednolicenie wyglądu Podcieni. Kwestią wydania odpowiednich pozwoleń jest kolor 

elewacji. 

W odniesieniu  do  wypowiedzi  Radnego  Łukasza  GARUSA poinformował,  że  równość 

wobec prawa mają wszystkie podmioty. Zdaniem Pana Burmistrza oświetlenie Kościoła 

Ewangelickiego jest równie ważne, jak oświetlenie Ratusza. Następnie zwrócił uwagę, że 

gdyby nie podjęta Uchwała Rady Miejskiej,  nie byłoby prawnej możliwości przekazania 

dotacji na prace konserwatorskie przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków. 

W odpowiedzi na pytanie Radnego Krzysztofa ŁOZIŃSKIEGO poinformował, że budynek 

przy ulicy Gliwickiej 3 w Tarnowskich Górach figuruje w Rejestrze Zabytków. Gmina nie 

może mieć wątpliwości prawnych odnośnie zasadności udzielenia dotacji. 

Na zakończenie wypowiedzi Pan Burmistrz podziękował za pozytywne opinie na temat 

przedmiotowych projektów uchwał. 

Ad. vocem
Radny Tomasz OLSZEWSKI  poinformował,  iż  podmioty sakralne i  świeckie  są równe 

wobec prawa. Następnie wyraził opinię, iż przyznając dotację należy mieć na względzie 

„wagę zabytku”. Budynki sakralne są niejednokrotnie nośnikiem historycznych treści. 

Po  zakończeniu  dyskusji  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej,  Franciszek  NOWAK 
poddał pod głosowanie:

• Projekt  uchwały  w  sprawie  przyznania  dotacji  na  prace  konserwatorskie  przy  

zabytku wpisanym do rejestru zabytków, nie stanowiącym własności gminy /Państwu 

Teresie i Jarosławowi Adwent/
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„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  18  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0 Radnych, „wstrzymało się od głosu” - 0 Radnych, 1 Radny nie brał udziału w głosowaniu.

Rada Miejska jednogłośnie podjęła  UCHWAŁĘ Nr XI/145/2011 w sprawie przyznania 
dotacji na prace konserwatorskie przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, nie 
stanowiącym własności gminy.

• Projekt  uchwały  w  sprawie  przyznania  dotacji  na  prace  konserwatorskie  przy  

zabytku wpisanym do rejestru zabytków, nie stanowiącym własności gminy /Panu 

Alojzemu Podworskiemu/

„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  16  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0  Radnych,  „wstrzymało  się  od  głosu”  -  0  Radnych,  3  Radnych  nie  brało  udziału 

w głosowaniu.

Rada Miejska jednogłośnie podjęła  UCHWAŁĘ Nr XI/146/2011 w sprawie przyznania 
dotacji na prace konserwatorskie przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, nie 
stanowiącym własności gminy.

Powyższe Uchwały stanowią załączniki do niniejszego Protokołu. 

Ad. 22
Kolejnym punktem porządku obrad jest sprawozdanie z działalności Komisji REWIZYJNEJ 

za okres I półrocza 2011 roku

Przewodniczący Komisji  REWIZYJNEJ Ewald OPUCHLIK przedstawił  przedmiotowe 

sprawozdanie. 

W  pierwszym  półroczu  2011  roku  Komisja  REWIZYJNA obradowała  w następującym 

składzie: 

• Przewodniczący Komisji – Ewald OPUCHLIK

• Wiceprzewodniczący – Krzysztof SZNAJDER

• Członek – Piotr GŁADKI

• Członek – Stefan NOWAK
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• Członek  –  Piotr  SZCZĘSNY   od  dnia  2  lutego  2011  r.  /Uchwała  Nr  V/48/2011 

w sprawie zmiany składu osobowego Komisji REWIZYJNEJ/.

• Członek  –  Franciszek  HERMAN  od  dnia  23  lutego  2011  r.  /Uchwała  Nr  VI/62/2011 

w sprawie zmiany składu osobowego Komisji REWIZYJNEJ/.

• Członek - Aleksandra KRÓL-SKOWRON do dnia 2 lutego 2011 r. /Uchwała Nr V/47/2011 

w sprawie zmiany składu osobowego Komisji REWIZYJNEJ/.

• Członek  –  Jarosław  ŚLEPACZUK   od  dnia  23  lutego  2011  r.  /Uchwała  Nr  VI/62/2011 

w sprawie zmiany składu osobowego Komisji REWIZYJNEJ/.

Frekwencja  Członków  Komisji  na  posiedzeniach  w okresie  od  stycznia  do  maja 
2011r.  wynosiła 94,4%

W okresie sprawozdawczym Komisja REWIZYJNA odbyła 9 posiedzeń:

• W dniu 2 grudnia 2010 roku Uchwałą Nr I/4/2010 Rady Miejskiej w Tarnowskich 

Górach  powołano  Komisje  REWIZYJNĄ,  oraz  ustalono  przedmiot  jej  działania. 

Uchwałą Nr I/5/2011 Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 2 grudnia 2010 r., 

ustalono skład osobowy Komisji Rewizyjnej. Uchwałą Nr VI/52/2011 Rady Miejskiej 

w Tarnowskie Górach z dnia 23 lutego 2011 r. uzupełniono skład osobowy Komisji 

Rewizyjnej.

• Na  posiedzeniu  w  dniu  25  stycznia  2011  r. Komisja  przeanalizowała 

korespondencję Zarządu Spółdzielni Mieszkaniowej „GWAREK” w sprawie taryf za 

wodę  i  odprowadzanie  ścieków.  Następnie  Komisja  rozpatrzyła  skargę  Pan 

Stanisława  WITKA  na  działalność  Dyrektora  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy 

Społecznej  w Tarnowskich Górach,  a następnie złożyła  wniosek o podtrzymania 

stanowiska  wyrażonego  przez  Uchwałę  Nr  XXXVII/403/2009  Rady  Miejskiej 

w  Tarnowskich  Górach.  W  dalszej  kolejności  Komisja  Rewizyjna  rozpatrywała 

skargę Pani Marty KASPEREK na działalność Burmistrza Miasta w zakresie usług 

realizowanych  przez  Miejski  Ośrodek  Pomocy  Społecznej 

w Tarnowskich Górach. Zgodnie z planem pracy Komisja dokonała analizy sprawy 

Pani  Sylwestry  SZYRYK  dotyczącej  dojazdu  do  posesji  położonej  przy  ulicy 

Kolejowej w Tarnowskich Górach, jej wynikiem był wniosek o przeprowadzenie wizji 

lokalnej w celu wypracowania stanowiska Komisji w tej sprawie. Ostatnim tematem 

na posiedzeniu było przyjecie planu Komisji Rewizyjnej na I półrocze 2011 r.
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• Na posiedzeniu w dniu 17 lutego 2011 r. przyjęto  protokół z przeprowadzenia wizji 

lokalnej na terenie ulicy Kolejowej w Tarnowskich Górach z dnia 14 lutego 201 r. 

Następnie  Komisja  rozpatrzyła  skargę  Pan  Stanisława  WITKA  i  pozytywnie 

zaopiniowała przedmiotowy projekt  uchwały w sprawie podtrzymania stanowiska 

Rady Miejskiej w tej sprawie.

• Podczas  posiedzenia  Komisji  Rewizyjnej  w  dniu  9  marca  2011  r. rozpatrzono 

skargę Pana Henryka GULBY na działalność Burmistrza Miasta. Skargę uznano za 

bezzasadną. W dalszej kolejności rozpatrzono skargę Pani Beaty JARZOMBEK na 

działalność Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry, jednak wydanie stanowiska w tej 

sprawie przesunięto na dzień 11 marca 2011 r.

• Na  posiedzeniu  w  dniu  11  marca  2011  r.  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie 

zaopiniowała projekty uchwał w sprawie Statutów Dzielnic Miasta Tarnowskie Góry. 

Kolejnym  punktem  porządku  posiedzenia  Komisji  było  rozpatrzenie  skargi  Pani 

Beaty JARZOMBEK na działalność Burmistrza Miasta.

• W dniu 23 marca 2011 r. na posiedzeniu Komisji rozpatrzono skargę Pani Romany 

TOKARZ,  Pani  Aleksandry  TOKARZ  i  Pani  Teresy  WÓJCIK  na  Dyrektora 

Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Tarnowskich  Górach.  W  dalszej 

kolejności  Komisja  rozparzyła  skargę  Pani  Beaty  JARZOMBEK  na  działalności 

Burmistrza Miasta i jednogłośnie uznała skargę za bezzasadną. Ostatnim punktem 

w  porządku  posiedzenia,  był  skarga  Pana  Stanisława  WITKA  na  działalność 

Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej W Tarnowskich Górach, gdzie 

Komisja  podtrzymał  swoje  stanowisko  zawarte  w  Uchwale  Nr  XXXVII/403/2009 

Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 26 stycznia 2009 r.

• Podczas posiedzenia w dniu  14 kwietnia 2011 r.  Komisja Rewizyjna rozpatrzyła 

skargę Pan Stanisława WITKA i jednogłośnie przyjęła projekt uchwały w sprawie 

podtrzymania stanowiska Rady Miejskiej zawartej w Uchwale Nr XXXVII/403/2009 

Rady  Miejskiej  w  Tarnowskich  Górach  z  dnia  26  stycznia  2011  r.  W  dalszej 

kolejności  Komisja  rozpoznała  sprawę  Pana  Piotra  UCHRYŃCZUKA  z  dnia 

22  marca  2011  r.  Podczas  posiedzenia  Komisja  opiniowała:  sprawozdanie 

z  wykonania  budżetu  miasta  Tarnowskie  Góry  za  2010  r.,  sprawozdanie 

z  wykonania  planu  finansowego  samorządowych  instytucji  kultury  za  2010  rok 
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samorządowego  zakładu  opieki  zdrowotnej  SP ZOZ  „TOTU”  za  2010  rok  oraz 

informacje o stanie mienia gminy.

• Na posiedzeniu w dniu 18 maja 2011 r. Komisji Rewizyjnej omówiono uchwałę RIO 

w  Katowicach  w  sprawie  opinii  o  sprawozdaniu  z  wykonania  budżetu  miasta 

Tarnowskie  Góry i  wypracowała wniosek w sprawie  udzielenia  lub nieudzielenia 

absolutorium z  wykonania  budżetu  miasta  za  2010  r.  Komisja  zgłosiła  wniosek 

o  udzielenie  absolutorium  Burmistrzowi  Miasta  Tarnowskie  Góry  za  2010  rok. 

Podczas posiedzenia została także rozpatrzona skarga Pani Justyny FRANUSIK na 

działalność  Dyrektora  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Tarnowskich 

Górach  oraz  skargę  Pani  Sylwestry  SZRYK.  Ostatnim  tematem  podjętym  na 

posiedzeniu  była  analiza  realizacji  inwestycji  pn.  „Budowa  kanalizacji  sanitarnej 

i  deszczowej  oraz  oczyszczalni  ścieków  komunalnych  w  Tarnowskich  Górach 

– I Faza.

• W  dniu  23  maja  2011  r.  Komisja  Rewizyjna  wypracowała  wniosek  w  sprawie 

udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Tarnowskie Góry z wykonania budżetu 

miasta za 2010 rok.

• Na  posiedzenia  Komisji  w  dniu  20  czerwca  2011 r.  Komisja  przeanalizowała 

ściągalności podatków i  opłat  na rzecz Gminy Tarnowskie Góry.  Omówiła,  także 

zmianę Regulaminu Komisji Rewizyjnej.

Na wszystkich posiedzeniach Komisja rozpatrywała również kierowane do zaopiniowania 

projekty uchwał i nadsyłaną korespondencję.

Dyskusja:
Radny Piotr SZCZĘSNY poinformował, że Komisja REWIZYJNA nie zrealizowała punktu 

drugiego planu pracy Komisji przyjętego Uchwałą Rady Miejskiej tj. „Stan zaawansowania 

inwestycji  i  remontów  w  latach  2010  –  2011r.”  Następnie  poinformował,  że 

Przewodniczący  Komisji  REWIZYJNEJ  ignoruje  składane  przez  Radnego  prośby 

o udostępnienie  mu Protokołów  Komisji,  jak  również  przekazywanie  materiałów  na 

posiedzenie Komisji  przynajmniej przed posiedzeniem. Po czym poinformował, iż złożył 

wniosek  do  Komisji  REWIZYJNEJ  o  „przeprowadzenie   w  drugim półroczu  tego  roku 

analizy  wydatków,  dotyczących  wyjazdów  służbowych  i  rozliczenia  samochodów 

służbowych  Burmistrza  Miasta”.  Komisja  nie  przyjęła  tego  wniosku.  /koniec  czasu 
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przeznaczonego na wypowiedź/

Burmistrz Miasta  Arkadiusz CZECH poparł wniosek Radnego Piotra SZCZĘSNEGO. 

Przewodniczący  Komisji  REWIZYJNEJ  Ewald  OPUCHLIK  poinformował,  że  na 

posiedzeniu  Komisji  REWIZYJNEJ  zostały  udzielone  Panu  Radnemu  wyjaśnienia 

w sprawie poruszonych przez niego kwestii. Po czym wyjaśnił, iż po dokonaniu wyborów 

uzupełniających do składu Komisji, minął termin realizacji  punktu drugiego planu pracy 

Komisji. Punkt ten został zaproponowany do realizacji w drugiej połowie br., z uwagi na to, 

że  więcej  inwestycji  zostanie  zakończonych  w  tym  czasie.  Następnie  wyjaśnił,  że 

zaproponowany  plan  pracy  Komisji,  został  przyjęty  przez  całą  Komisję  REWIZYJNĄ. 

Ponadto  w  Biurze  Rady  Miejskiej,  Radny  może  otrzymać  wszystkie  protokoły  oraz 

materiały z posiedzeń Komisji. 

Ad. vocem
Radny  Piotr  SZCZĘSNY poinformował,  że  zwracał  się  pisemnie  do  Pana 

Przewodniczącego  Komisji  oraz  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  o  przekazanie 

protokołów z Komisji REWIZYJNEJ. Radny zapytał, dlaczego materiały przekazywane są 

na posiedzeniu Komisji? 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, Franciszek NOWAK zwrócił uwagę, że protokoły 

wszystkich  Komisji  Rady  Miejskiej  oraz  sesji  publikowane  są  na  internetowej  stronie 

Urzędu Miejskiego BIP. Ponadto protokoły dostępne są w Biurze Rady Miejskiej. 

Po zakończeniu dyskusji  Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie 

przedmiotowe sprawozdanie. 

„Za” przyjęciem Sprawozdania głosowało – 13 Radnych, „przeciw” głosował - 1 Radny, 

„wstrzymało się od głosu” - 3 Radnych, 3 Radnych nie brał udziału w głosowaniu. 

Zatem przedmiotowe Sprawozdanie zostało przyjęte. 

Ad. 24 
Kolejnym punktem porządku obrad jest  projekt uchwały w sprawie planu pracy Komisji 

REWIZYJNEJ na okres II półrocza 2011 roku.
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Przedmiotowy  projekt  uchwały,  zgodnie  z  uzasadnieniem  przestawił  Przewodniczący 
Komisji REWIZYJNEJ, Ewald OPUCHLIK. 
Następnie  Przewodniczący  Komisji  REWIZYJNEJ  przedstawił  autopoprawkę  do 

przedmiotowego projektu uchwały polegającą na następującej zmianie zapisu pkt 2 planu 

pracy Komisji: „Stan zaawansowania inwestycji i remontów w 2011r.”

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, Franciszek NOWAK zwrócił  uwagę na punkt 1 

planu pracy komisji.  Po czym wyraził  swoje  wątpliwości  dotyczące prawidłowości  tego 

zapisu w związku z zaplanowaną na dzień 31 sierpnia sesją Rady Miejskiej. 

Przewodniczący Komisji  REWIZYJNEJ, Ewald OPUCHLIK  wyjaśnił,  że jeżeli  zajdzie 

potrzeba,  Komisja  zostanie  zwołana  w  sierpniu  br.  Jednak  w  lipcu  i  sierpniu  nie 

zaplanowano dodatkowej tematyki spotkania. 

Burmistrz  Miasta,  Arkadiusz  CZECH  odniósł  się  do  wniosku  Radnego  Piotra 

SZCZĘSNEGO.  Zaproponował,  aby  Komisja  REWIZYJNA dokonała  kontroli  delegacji 

Burmistrza Miasta oraz Przewodniczącego Rady Miejskiej za ostatnie dwie kadencje. 

Radny Piotr SZCZĘSNY poinformował, że złożony przez niego wniosek  do planu pracy 

analizę  wydatków,  związanych  z  wyjazdami  służbowymi  i  użytkowaniem  samochodu 

służbowego przez Burmistrza Miasta  nie został przyjęty przez Komisję. Następnie Radny 

złożył   wniosek   o  wprowadzenie  do  planu  pracy  Komisji  REWIZYJNEJ  w  miesiącu   

październiku br. następujących punktów:

• Analiza  kosztów  związanych  z  użytkowaniem    samochodu  służbowego  oraz   

z     wyjazdami służbowymi.  

• Analiza kosztów związanych z delegacjami służbowymi  Przewodniczącego Rady   

Miejskiej w kadencji 2006 – 2010.

Następnie Radny odniósł się do sposobu prowadzenia posiedzeń Komisji REWIZYJNEJ, 

przez jej Przewodniczącego. 

Wiceprzewodniczący  Rady Miejskiej,  Franciszek  NOWAK poprosił  o  przygotowanie 

zgłoszonego wniosku merytorycznego w formie pisemnej wraz z uzasadnieniem. 
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Radny  Krzysztof  SZNAJDER dokonał  krótkiej  oceny  prac  Komisji  REWIZYJNEJ 

w ubiegłej kadencji Rady Miejskiej. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, Franciszek NOWAK  odczytał wniosek Radnego 

Piotra SZCZĘSNEGO do planu pracy Komisji REWIZYJNEJ. 

Następnie poddał powyższy wniosek pod głosowanie. 

„Za” przyjęciem wniosku Nr 7 głosowało – 14 Radnych, „przeciw” głosował  - 1 Radny, 

„wstrzymało się od głosu” - 0 Radnych, 2 Radnych nie brało udziału w głosowaniu. 

Wniosek zatem został przyjęty. 

Następnie  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej,  Franciszek  NOWAK poddał  pod 

głosowanie przedmiotowy projekt uchwały.

„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  15  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -  0 

Radnych, „wstrzymało się od głosu” - 0 Radnych, 1 Radny nie brał udziału w głosowaniu.

Rada Miejska jednogłośnie podjęła  UCHWAŁĘ Nr XI/147/2011 w sprawie planu pracy 
Komisji REWIZYJNEJ na okres II półrocza 2011 roku.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego Protokołu. 

Ad. 24, 25, 26, 27
Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej,  Franciszek  NOWAK  zaproponował  łączne 

omówienie następujących projektów uchwał:

• w  sprawie  nadania  nazwy  drodze  wewnętrznej  w  mieście  Tarnowskie  Góry 

/ul. Rudolfa von Carnalla/,

• w  sprawie  nadania  nazwy  drodze  wewnętrznej  w  mieście  Tarnowskie  Góry 

/ul. Ptasi Jar/,

• w  sprawie  nadania  nazwy  drodze  wewnętrznej  w  mieście  Tarnowskie  Góry 

/ul. Kosów/,

• w sprawie przyjęcia darowizny przez Gminę Tarnowskie Góry.

Powyższe  projekty  uchwał  przedstawił  (posługując  się  wyświetloną  mapą),  zgodnie 

z uzasadnieniem Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami, Marek KABUS. 
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Przewodniczący  Komisji  ds.  BUDŻETU,  ROZWOJU  MIASTA  I  OCHRONY 
ŚRODOWISKA, Feliks KOWALSKI  poinformował,  że Komisja jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowała powyższe projekty uchwał.

Dyskusja: 
Radny Łukasz GARUS  przedstawił  swoją pozytywną opinię na temat przedmiotowych 

nazw ulic, jako zgłoszonych przez mieszkańców miasta. 

Następnie Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej przystąpił do procedury głosowania: 

• Projektu  uchwały  w  sprawie  nadania  nazwy  drodze  wewnętrznej  w  mieście  

Tarnowskie Góry  /ul. Rudolfa von Carnalla/

„Za” przyjęciem projektu uchwały głosowało – 13 Radnych, „przeciw” głosował - 1 Radny, 

„wstrzymało się od głosu” - 0 Radnych, 3 Radnych nie brało udziału w głosowaniu.

Rada Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ Nr  XI/148/2011 w sprawie nadania  nazwy drodze 
wewnętrznej w mieście Tarnowskie Góry.

• Projektu  uchwały  w  sprawie  nadania  nazwy  drodze  wewnętrznej  w  mieście  

Tarnowskie Góry   /ul. Ptasi Jar/

„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  11  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -  0 

Radnych,  „wstrzymało  się  od  głosu”  -  3  Radnych,  3  Radnych  nie  brało  udziału 

w głosowaniu.

Rada Miejska  podjęła  UCHWAŁĘ Nr  XI/149/2011 w sprawie nadania  nazwy drodze 
wewnętrznej w mieście Tarnowskie Góry.

• Projektu  uchwały  w  sprawie  nadania  nazwy  drodze  wewnętrznej  w  mieście 

Tarnowskie Góry  /ul. Kosów/

„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  12  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -  0 

Radnych,  „wstrzymało  się  od  głosu”  -  0  Radnych,  5  Radnych  nie  brał  udziału 

w głosowaniu.
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Rada  Miejska  jednogłośnie  podjęła UCHWAŁĘ  Nr  XI/150/2011 w  sprawie  nadania 
nazwy drodze wewnętrznej w mieście Tarnowskie Góry.

• Projektu uchwały w sprawie przyjęcia darowizny przez Gminę Tarnowskie Góry.

„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  14  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -  0 

Radnych,  „wstrzymało  się  od  głosu”  -  0  Radnych,  3  Radnych  nie  brało  udziału 

w głosowaniu.

Rada  Miejska  jednogłośnie  podjęła UCHWAŁĘ  Nr  XI/151/2011  w  sprawie  przyjęcia 
darowizny przez Gminę Tarnowskie Góry.

Powyższe uchwały stanowią załącznik do niniejszego Protokołu. 

Ad. 28
Kolejnym  punktem  posiedzenia  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  uchylenia  Uchwały 

Nr XLVII/522/2009 Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 30 września 2009 r.

Burmistrz Miasta, Arkadiusz CZECH zgłosił autopoprawkę do przedmiotowego projektu 

uchwały o następującej treści: w podstawie prawnej projektu uchwały dopisać słowa: „na 

wniosek Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry.”

Przedmiotowy projekt uchwały przedstawił, zgodnie z uzasadnieniem Naczelnik Wydziału 
Gospodarki Nieruchomościami, Marek KABUS. 

Burmistrz  Miasta,  Arkadiusz  CZECH  przedstawił  całość  sprawy  sprzedaży  gruntu 

gminnego z bonifikatą w wysokości 99% Kolejowemu Ośrodkowi Rekreacji i Sportu „Śląsk” 

(KORiS). 

Naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Nieruchomościami,  Marek  KABUS  przedstawił 

sprawę  zadłużenia  Kolejowego  Ośrodkowi  Rekreacji  i  Sportu  „Śląsk”  wobec  Urzędu 

Skarbowego, Urzędu Miejskiego, jak również roszczeń osób fizycznych. W podsumowaniu 

wypowiedzi Pan Naczelnik stwierdził, iż nabycie przez gminę Tarnowskie Góry obciążonej 

hipoteką nieruchomości nie jest celowe. Zapisy planu zagospodarowania przestrzennego 
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dla Dzielnicy Śródmieście-Centrum, wskazują przeznaczenie terenu KORiS na cele sportu 

i rekreacji. 

Burmistrz  Miasta,  Arkadiusz  CZECH  zaapelował,  do  Radnych,  aby  teren  należący 

obecnie do KORiS pozostawał zawsze przeznaczony na cele sportu i rekreacji. 

Przewodniczący  Komisji  ds.  BUDŻETU,  ROZWOJU  MIASTA  I  OCHRONY 
ŚRODOWISKA, Feliks KOWALSKI  poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały.

Dyskusja:
Radny  Jarosław  ŚLEPACZUK potwierdził  zasadność  wcześniejszego  apelu  Pana 

Burmistrza. Następnie dodał:  „przestrzegam kogoś, kto będzie chciał  mieszać w planie 

i zmienić przeznaczenie tego terenu na taki, który zacznie podwyższać jego wartość.”

Radny Feliks KOWALSKI  zapytał o przyczyny sprzedaży nieruchomości Klubowi, z tak 

wysoką bonifikatą.

Radny  Tomasz  OLSZEWSKI poinformował,  że  nie  jest  zwolennikiem,  inwestowania 

publicznych  pieniędzy  w  „suchy  grunt”.  Jeżeli  są  osoby  prywatne  zainteresowane 

inwestycjami  o  charakterze  sportowym  na  tym  gruncie,  to  „należy  pozostawić  to 

gospodarce  wolnorynkowej”.  Nabywanie  nieruchomości  obciążonej  hipoteką  jest 

nieodpowiedzialnym ruchem. 

Radny  Łukasz  GARUS odniósł  się  krótko  do  wypowiedzi  Radnego  Tomasza 

OLSZEWSKIEGO. 

Radny  Marek  JAWORSKI wyraził  nadzieję,  że:  „kolejne  Rady  Miejskie,  kolejni 

Burmistrzowie  będą  mieli  tą  odpowiedzialność  i  nie  będą  ulegali  wpływom  różnych, 

zmieniających się  być  może właścicieli  tego gruntu,  którzy będą chcieli  podnieść jego 

wartość.” Następnie zauważył, że w naszym mieście nie ma inwestorów zainteresowanych 

utworzeniem  obiektów  sportowych  (np.  kortów  tenisowych,  sali  sportowej).  Jest  to 

dziedzina,  która  w  gospodarce  wolnorynkowej  nie  jest  opłacalna.  Sport  rozwija  się 

w naszej gminie dzięki działaniom samorządu. /koniec czasu przewidzianego na wypowiedź/
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Burmistrz  Miasta,  Arkadiusz  CZECH w  odpowiedzi  na  pytanie  Radnego  Feliksa 

KOWALSKIEGO wyjaśnił, iż: „polityka to spowodowała, tyle powiem. Ale powiem też, że 

trzeba jasno oświadczyć,  że sama procedura,  która była  związana ze sprzedażą tego 

gruntu,  możemy  oceniać  w  kategoriach  moralnie  negatywnie.  Natomiast  było  to 

przeprowadzone  zgodnie  z  prawem  –  była  Uchwała  Rady  Miejskiej,  zawarty  akt 

notarialny.”

Po zakończeniu dyskusji  Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie 

przedmiotowy projekt uchwały. 

„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  –  16  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -  0 

Radnych, „wstrzymało się od głosu” - 0 Radnych, 1 Radny nie brał udziału w głosowaniu. 

Rada  Miejska  jednogłośnie  podjęła UCHWAŁĘ  Nr  XI/152/2011  w  sprawie  uchylenia 
Uchwały Nr XLVII/522/2009 Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 30 września 
2009 r.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego Protokołu. 

Ad. 29, 30, 31
Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej,  Franciszek  NOWAK zaproponował  wspólne 

omówienie następujących projektów uchwał:

• w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy nieruchomości 

gruntowych będących własnością Gminy Tarnowskie Góry,

• w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy nieruchomości 

gruntowych będących własnością Gminy Tarnowskie Góry,

• w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na okres nie 

przekraczający  trzech  lat  nieruchomości  gruntowej  położonej  w  rejonie  ulicy 

Grzybowej.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej,  Franciszek  NOWAK  zgłosił  wniosek 
o     przedłużenie czasu trwania sesji  Rady Miejskiej   /zgodnie  z zapisem § 13 Regulaminu Rady 

Miejskiej/.  
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Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej, Franciszek  NOWAK  poddał  pod  głosowanie 

przedmiotowy wniosek. 

„Za” przyjęciem wniosku Nr 8 głosowało – 15 Radnych, „przeciw” głosował  - 1 Radny, 

„wstrzymało się od głosu” - 0 Radnych, 1 Radny nie brał udziału w głosowaniu. 

Wniosek zatem został przyjęty.

Naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Nieruchomościami,  Marek  KABUS przedstawił, 

zgodnie z uzasadnieniem powyższe projekty uchwał. 

Przewodniczący  Komisji  ds.  BUDŻETU,  ROZWOJU  MIASTA  I  OCHRONY 
ŚRODOWISKA, Feliks KOWALSKI  poinformował,  że Komisja jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowała powyższe projekty uchwał.

Dyskusja: 
Radny Łukasz GARUS  zwrócił uwagę na wysokość czynszów dzierżawnych. Zdaniem 

Radnego są one dość niskie. Następnie zapytał, jak wyliczana jest wysokość czynszu? 

Czy podmioty wyszczególnione w projektach uchwał płacą podatek od nieruchomości? 

Radny Franciszek HERMAN zauważył, że w tytule projektu uchwały podana jest data: 

z dnia …. maja 2011r. 

W  odpowiedzi  Naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Nieruchomościami,  Marek  KABUS 
poinformował, że stawki czynszu gruntów rolnych ustalane są na podobnym poziomie, jak 

w  Agencji  Własności  Rolnej  dla  dzierżawionych  gruntów.  Następnie  poinformował,  że 

czynsz dzierżawny dotyczący garaży jest czynszem dzierżawnym gruntu pod garażem. 

Garaż  stanowi  własność  najemcy –  zatem nie  ponosi  za  niego  opłat.  Stawka  w  tym 

wypadku stanowi 2,5 zł za m2. Każdy posiadacz gruntu zobowiązany jest płacić podatek 

od nieruchomości. 

Burmistrz Miasta, Arkadiusz CZECH poprosił o przyjęcie autopoprawki polegającej na 

zmianie słowa: „maja” na dzisiejszą datę.

Następnie Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej przystąpił do procedury głosowania: 
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• Projektu  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnych  umów 

dzierżawy  nieruchomości  gruntowych  będących  własnością  Gminy  Tarnowskie 

Góry

„Za”  przyjęciem  uchwały  głosowało  –  17  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0 Radnych, „wstrzymało się od głosu” - 0 Radnych. 

Rada Miejska  jednogłośnie  podjęła UCHWAŁĘ Nr  XI/153/2011  w sprawie  wyrażenia 
zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy nieruchomości gruntowych będących 
własnością Gminy Tarnowskie Góry

• Projektu  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnych  umów 

dzierżawy  nieruchomości  gruntowych  będących  własnością  Gminy  Tarnowskie 

Góry

„Za”  przyjęciem  uchwały  głosowało  –  16  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0 Radnych, „wstrzymało się od głosu” - 0 Radnych, 1 Radny nie brał udziału w głosowaniu. 

Rada Miejska  jednogłośnie  podjęła UCHWAŁĘ Nr  XI/154/2011  w sprawie  wyrażenia 
zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy nieruchomości gruntowych będących 
własnością Gminy Tarnowskie Góry.

• Projektu  uchwały   w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy 

dzierżawy  na  okres  nie  przekraczający  trzech  lat  nieruchomości  gruntowej  

położonej w rejonie ulicy Grzybowej

„Za”  przyjęciem  uchwały  głosowało  –  17  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

0 Radnych, „wstrzymało się od głosu” - 0 Radnych. 

Rada Miejska  jednogłośnie  podjęła UCHWAŁĘ Nr  XI/155/2011  w sprawie  wyrażenia 
zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na okres nie przekraczający trzech lat 
nieruchomości gruntowej położonej w rejonie ulicy Grzybowej.

Powyższe  Uchwały stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 
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Ad.  32
Ostatnim punktem porządku obrad są interpelacje, pytania Radnych oraz dyskusja ogólna.

Radny  Jarosław  ŚLEPACZUK zgłosił  wniosek   o  realizację  przedmiotowego  punktu   

porządku obrad Rady  Miejskiej w formie pisemnej. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej,  Franciszek  NOWAK poddał  pod  głosowanie 

złożony wniosek. 

„Za”  przyjęciem  wniosku  Nr  9  głosowało  –  10  Radnych,  „przeciw”  głosowało  -

4 Radnych, „wstrzymało się od głosu” - 3 Radnych. 

Wniosek zatem został przyjęty. 

Po wyczerpaniu porządku obrad dzisiejszej sesji,  Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, 
Franciszek NOWAK  słowami „Szczęść Boże” zamknął obrady XI sesji Rady Miejskiej 
w Tarnowskich Górach.

Protokołowała:/-/  M. Solinger

                    Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej 

 

     /-/    Franciszek NOWAK
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